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NITKO MI NIJE REKAO  

 

Ovih nekoliko ļlanaka sabranih u jednu knjigu, imaju samo 

jednu namjeru, a to je da ļitaocima saopĺim ono ġto bih i ja 

ģeljela  da su neki vjernici meni rekli. 

Sluġala sam i vidjela kako jedan propovjednik plaļuĺi 

kaģe: ''Zaġto mi nitko nije rekao? '' 

On se obratio u srednjim, a ja tek u poznim godinama ģivota. 

Hvala Boģjoj milosti ġto veĺ 28  godina slijedim Njegove stope, 

ġto mi je vjera omoguĺila puninu duhovnog ģivota, a nije 

uskratila niġta, ġto bi za mene bilo dobro! 

Od malena sam iġla na vjeronauk i uļila neke nazovi osnovne 

stvari 

Uļila sam napamet i molila od drugih sroļene molitve koje nisu 

izraģavale moju osobnu potrebu ili zahvalnost. 

Znala sam da postoji straġni i veliki Bog koji se jako ljuti na 

djecu kada pogrijeġe.  

Znala sam da postoji maleni, zlatokosi Isus, a o Duhu Svetom 

sam znala samo ime koje sam spominjala u molitvici: ''Slava 

Ocu, Sinu i Duhu Svetom, amen.'' 

Kakav sam onda mogla biti vjernik? 

Svoju sam vjeru mogla iskazati samo kleļeĺi pred Marijinim 

kipom oļekujuĺi da ĺe mi ona pomoĺi, jer ipak, ona je bila 

ģena, a ģena ģenu najbolje razumije. 

Moja se vjera dokazivala samo krsnim listom a temeljila se na 

zabludama. 

Osjeĺam neizrecivu tugu kada pomislim da ima tako mnogo 

ljudi koji misle da su vjernici, a to  ih uvjerenje vodi sve dalje i 

dalje od prave istine. 

Danas se Sveto pismo moģe kupiti u svakoj knjiģari, no zaista 

nije mnogo onih koji se trude da ga ļitaju. Veĺina se njih 
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zadovoljava onim ġto ima, a nesvjesni su da u stvari, nemaju 

niġta.  

Oslanjaju se na tradiciju ne znajuĺi da se ta tradicija mijenjala 

iz desetljeĺa u desetljeĺe i tako postupno udaljavala od izvora, 

to jest od Isusa Krista i Njegove otkupiteljske smrti na kriģu.  

Sama rijeļ Golgota je postala tradicija bez ikakvog smisla i 

poznavanja njezinog znaļenja. 

Samo ime Isus se spominje na Boģiĺ, kao mali '' Isusek'' i na 

Uskrs uz zeku i pisanice. 

Spominje se Veliki petak, ali ne i njegovo znaļenje koje je 

kljuļno za naġe spasenje.  

Tuģno je to ġto kaģem, ali ne mogu bjeģati od istine.  

U najteģim trenutcima moga ģivota kada sam mislila da 

sjedokosi starac na nebu okreĺe svoju glavu od mene, naiġla 

sam na natpis jedne crkve koja nije imala ļak ni tornja. Uġla 

sam iz znatiģelje s izvjesnom rezervom ne oļekujuĺi niġta 

posebnog. 

Iznenadila me ljubaznost prisutnih i zainteresirale jednostavne 

rijeļi propovjednika. 

On je govorio neġto sasvim drugo od onoga ġto sam do sada 

sluġala na propovijedima. 

Bog o kojem je on govorio bio je milosrdan Bog koji se nije 

ģurio s kaznama, ali se trudio da spasi zalutalog ļovjeka. 

Isus nije bio mali Isus, veĺ silan i moĺan Spasitelj, naġ 

Zastupnik i prijatelj. 

To je bilo neġto novo za mene. To je bilo potrebno mojoj 

ranjenoj duġi. Doġla sam ponovno i ponovno. Kupila sam Sveto 

pismo i ļitala.  

Sluġala sam propovijedi i svjedoļanstva. Upoznala sam Boga i 

osjetila da me ljubi i da Mu je stalo do mene. 

Proplakala sam shvativġi koliko sam se ogrijeġila o Njega. 

Zaista sam vidjela da je moja pravednost bila samo prljava 

haljina. 
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Plakala sam i ģalila nad promaġenim ģivotom, a onda sam 

osjetila Njegov dodir i shvatila da mi je oproġteno. Bilo mi je 

kao da mi Isus kaģe: 

''Tvoja te vjera iscijelila, hajde u miru.'' ( Idi i ne grijeġi 

viġe!)  
To je ono ġto je Isus rekao onoj ģeni koja se je dotakla  

Njegovih skuta. (Luka 8:48.) 

Ta milost koja me je dotakla, promijenila je moj ģivot. Ģivot 

bez Njega, u ģivot s Njim. 

Uvjerila sam se da svaki biblijski stih govori o nekom trenutku 

naġega ģivota. On upuĺuje, opominje  ili tjeġi. 

Isus je rekao u EvanĽelju po Ivanu 10:10  

 

''é.. Ja sam doġao da ovce imaju, ģivot (duhovni) i da ga 

imaju u izobilju."  

U mom ģivotu ta se tvrdnja doslovce ispunila. To je duhovno 

bogatstvo koje se niļim ne moģe usporediti. 

Sluġala sam Boģju rijeļ, ļitala je, prouļavala je i ģivjela po 

njoj, pa sam iz dana u dan sam sve manje plutala po povrġini, a 

uranjala u njene dubine.  

Tamo u dubini se nalazila banka svih milosti. 

Kako mogu ljudi primati ono o ļemu ni pojma nemaju? 

Ne poznati Boģju milost je veliko siromaġtvo! 

Koliko ljudi shvaĺa da je EvanĽelje Radosna vijest? 

Zaġto mi nisu rekli da ne moram ļekati smrt, da bih bila s 

Isusom? Zaġto mi nisu rekli kolika je blagodat veĺ na ovom 

svijetu hodati Uskim putom i slijediti Njegove stope? 

Prije to nisam znala. Mnogo toga nisam razumjela. Poput onog 

propovjednika i ja pitam:  

''Zaġto mi nisu rekli?'' 

Svi vjernici koji su upoznali Gospodina, spasenje i milost 

Njegovu, pozvani su da tu Radosnu vijest  najavljuju i ġire 

diljem svijeta. 
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Kao ġto ģelim da se obrate ljudi iz duhovnog mrtvila, ģelim i da 

se prenu iz duhovnog sna i mlakosti oni koji su veĺ upoznali 

Boģju milost. 

Ove ļlanke piġem jednostavnim jezikom kakvim je Bog nama 

malima objavio. Pokuġavam objasniti neġto, ġto u svoje vrijeme 

meni nije bilo jasno, a ģeljela sam da mi netko kaģe kako 

uļiniti neġto i zaġto to uļiniti. 

Kako primiti obilje onoga ġto je Isus obeĺao. 

Ja nemam odgovor na sva vaġa pitanja, ali kada doĽe vrijeme, 

sam Gospodin ĺe vam reĺi i objaviti. 

On ima dovoljno blagoslova i vremena za svakog od nas i davġi 

nama, nikome neĺe uskratiti svoju milost.  

Ģeljela bih da svi shvate da se spasenje ne moģe kupiti, niti 

iļim platiti. Spasenje je milost. Dar koji moģemo ponizno 

prihvatiti ili bezumno odbiti. 

Milost joġ uvijek traje, ali na kraju dolazi sud. Sud na kojem ĺe 

istinski vjernici primiti nagradu, a ostali vjeļnu propast.  

Ja sam prihvatila, a nadam se da poġto proļitate ovu knjigu i vi 

uļiniti isto. To piġe u Markovom EvanĽelju 16:16:  

    

 

 

' 'Tko  bude vjerovao i pokrstio se, bit ĺe spaġen, a tko ne 

bude 

vjer

ovao

, 

osud

it ĺe 

se.''        
                                   

 

 

                            

Psalam  4 2:2+3  
 

Kao Ġto koĠuta ģudi za izvor -odom,  
tako duĠa moja ļezne, Bo ģe, za 

Tobom.  
Ģedna mi je duĠa Boga, Boga 

ģivoga:  
o, kada ĺu do ĺi i lice Bo ģje gledati?  
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,, Evo, na v ratima stojim i kucam; 
posluĠa li tko glas moj  

i otvori mi vrata,  
uni ĺi ĺu k njemu i ve ļerati s njim i on sa 

mnom."  
                              

 
ON JE KRILA ï ON JE STIJENA 

 

Pod krilima sam mir svoj naġla. 

Sve ġto prije nisam znala, 

dobila sam onog dana ï 

pod krila Tvoja ï kad sam stala! 

Nisam znala da mir moģe 

u ļovjeka duboko uļi, 

da dolazeĺi k Tebi, Kriste, 

zapravo sam doġla kuĺi. 

Na dugom putu izgubljena, 

lutala sam, ne znam kud. 

beznaĽe je svuda bilo, 

a traģenje uzalud. 

Al pod krila kad se sklonih 

kao ptica prestraġena, 

u grudima se pjesma javi, 

Kriste k Tebi uznesena. 

Kao da se svijet promijeni. 

U svemu se vidje mijena ï 

u Tebi se nanovo  rodih, 

vjerom ļvrsta -  kao stijena. 

Ali stijena, ļvrsta stijena od kamena 

nije tako postojana kao Isus 

koj je Stijena svih vremena! 

Njeģna su mi krila ove Stijene 

utoļiġte u zlu bila, 

svojom su me silnom moĺi 

uvijek zaġtitila. 

Ma ġto doĽe, ġto se zbude, 

ja ne puġtam Njegvih skuta. 
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On je melem za sve rane, 

koje ļine, nevjerniļka djela ljuta. 

Bure bjesne i svijet se trese -   

greġnici grijeġe joġ i  viġe. 

Pod zaġtitom moĺnih krila 

u mom srcu sve je tiġe. 

Neĺu pustit Njegve skute! 

On ĺe ostat moja Stijena. 

Ne dam se od Njega maknut 

s Njim ĺu bit za sva vremena! 

                                ISUS JE POZVAO: 

 

 '' DoĽite k meni svi koji ste umorni i optereĺeni  i 

Ja ĺu vas okrijepiti!'' (EvanĽelje po Mateju, 11:28) 

 

Ove tako jednostavne rijeļi, a ipak od bezvremene vrijednosti, 

izgovorio je Isus, prije  neġto viġe od 2 tisuĺljeĺa.  

Taj poziv je uputio svim ljudima, ali ne samo onog vremena, 

veĺ svima koji ĺe doĺi dok god traje vrijeme milosti.       

Nitko ne zna kada ĺe se ispuniti broj spaġenih i zatvoriti  ''Vrata 

milosti'', kroz koja smo pozvani da uĽemo. 

Veĺina ljudi u krġĺanskim zemljama  ļula je ovaj stih koji je 

apostol Matej zapisao, ali su ga ļuli ne shvaĺajuĺi njegovo 

znaļenje niti kome je upuĺen.  

Oni jednostavno nisu razumjeli, ma da su ga ļuli na svom 

materinjem jeziku. 

Kako bismo inaļe mogli objasniti njihovu hladnokrvnost kojom 

odbijaju da se odazovu?  

Nemojte mi reĺi da nikada niste bili umorni od nevolja i nedaĺa 

tokom svog ģivota; da niste mislili da ne znate i ne moģete 

dalje, jer su problemi izgledali nerjeġivi? 

Isto tako mi nemojte  reĺi, ma koliko mislili da ste moralna 

osoba, da niste opteretili svoju savjest miġlju ili djelom koje 

nikako ne biste ģeljeli da drugi saznaju 

 i znali da su uvreda Bogu i Njegovim zapovijedima. 
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Barem sebi samima priznajte da niste bez grijeha, a prema tome 

da je taj poziv i vama upuĺen. 

On nije upuĺen samo velikim greġnicima niti onima koji misle 

da su mali greġnici ili da uopĺe nisu greġnici, jer takovih niti 

nema. Poziv je upuĺen svima i kada razmotrimo sve dogaĽaje 

naġega ģivota, ne moģemo zatvoriti oļi i reĺi: 

''To nije za mene! Ja to ne trebam!'' 

Isusove rijeļi svjedoļe o silnoj Boģjoj ljubavi za svakog 

ļovjeka. U Svetom pismu piġe da Bog ljubi ļovjeka, ali mrzi 

grijeh. U tom kontekstu moģemo shvatiti biblijski stih koji je 

apostol Ivan napisao u 3. poglavlju, u 16. stihu:                               

''Jer, Bog je toliko ljubio svijet da je dao svoga Sina jedinca 

da ne umre nitko tko u njega vjeruje, nego da ima vjeļni 

ģivot.'' 
Zbog te boģanske ljubavi Isus je bio spreman ģrtvovati svoj 

ģivot, da bi ļovjeku donio oproġtenje grijeha i spasenje, a time i 

vjeļni ģivot. 

I sama sam iskusila olakġanje i neopisivu radost spasenja, kada 

sam se odazvala tom pozivu, ģaleĺi zbog svakog djela kojim 

sam uvrijedila Gospodina i donijela odluku da ĺu ģivjeti novim 

ģivotom u kojem ĺe moj Spasitelj biti na prvom mjestu. 

U stihovima 29+30, koji slijede odmah poslije Isusovog poziva, 

Isus kaģe: 

''Uzmite moj jaram na sebe i uļite od mene, jer ja sam 

krotka i ponizna srca i naĺi ĺete pokoj svojim duġama. Jer, 

jaram koji vam dajem lak je i teret koji je od mene lagan je 

za nositi.ç 
Uvjerila sam se da su to istinite rijeļi, jer Isus nas ne optereĺuje 

i ne traģi da se odreknemo bilo ļega ġto je za nas dobro i 

korisno; naprotiv,  od nas traģi samo da odbacimo ono ġto je 

ġtetno za naġe tijelo, duh i duġu. 

Zato je Njegov jaram lak i donosi veliku radost.  
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Isusova prisutnost u naġem ģivotu ļini nas boljim i 

plemenitijim ljudima. Ona nam daje mudrost i snagu da 

nadvladamo teġkoĺe na tjelesnom i duhovnom polju. 

Veliki broj ljudi moģe posvjedoļiti boģanska iscijeljena.                                

Svaki iskreni vjernik moģe potvrditi da je u Isusu naġa nada, i 

utjeha, naġa snaga, radost i zdravlje: da nam je Isus sve u 

svemu! 

Kako onda objasniti da se netko ogluġi na Njegov poziv?  

Ja sam se odazvala, a nadam se da je i vama Isus jednako 

potreban i da veĺ sada u mislima kaģete: 

 ''Isuse, evo me!''  

Ima i onih koji sumnjaju u istinitost Svetog pisma. 

Jasno je da uvijek postoje ljudi koji sumnjaju u sve i svaġta, ali  

ako smo sigurni da imamo bar malo zdravog razuma, 

razmislimo o onome ġto potvrĽuje istinitost, kao i o ome ġto 

opovrgava istinitost Svetog pisma. 

Opovrgava je jedino naġa nevjera, a potvrĽuju bezbrojne 

ļinjenice. 

Razmislimo, koja knjiga na cijelom svijetu ne gubi svoju 

vrijednost? 

Koja knjiga ne samo da ne pada u zaborav, veĺ se kroz sva 

stoljeĺa sve viġe objavljuje, prevodi, tumaļi, uļi i po njenom 

nauku  nastoji ģivjeti? 

Ako znate za takvu knjigu recite, jer bih je i ja voljela upoznati. 

Znam da postoje mnogi stari spisi za koje veĺina ljudi i ne zna, 

a ģivjeti po njihovom nauku bi bilo besmisleno, jer ne bi 

donijelo nikakvu korist. 

Naprotiv, Sveto pismo je danas aktualno jednako  kao i u doba 

kada je napisano. Ono ima odgovor i upuĺuje na pomoĺ za 

svaki problem. 

Sveto pismo je kao ''recept'' za ģivot. Ono je kao ''vrata'' kroz 

koja se dolazi do odgovora na sva pitanja. 

Kljuļ koji nam je potreban da bismo otkljuļali ta vrata, zove se 

VJERA.  
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Vjerom ulazimo i saznajemo da je ime tih vrata ISUS. On je 

vrata kroz koja ulazimo u vjeļni ģivot. 

Mnogi misle da  vjeļni ģivot nastupa tek poslije smrti. To je 

samo dio istine. 

Onog trena kada povjerujemo i prihvatimo Isusa za naġeg 

Spasitelja, kada odluļimo ģivjeti po Boģjoj rijeļi i zapoļnemo 

novi ģivot, tada smo i krenuli u vjeļni ģivot. 

Poslije tjelesne smrti, mi samo nastavljamo ģivjeti ģivot koji 

smo zapoļeli veĺ na ovom svijetu. 

Zar se moģe iġta usporediti s ovom nadom? Ima li veĺe radosti 

od radosti spasenja? 

Kada sve to znate, imate li hrabrosti okrenuti leĽa Isusovom 

pozivu? 

Moģda ste toliko tvrdoglavi i odbijate razmisliti, ali onda to 

ļinite na osobnu odgovornost. 

Isus daje, On ne uzima! Isus nudi spasenje, a za uzvrat prima 

naġe grijehe, nevolje i bolesti. 

Zar to nije vrijedna zamjena? Kada shvatim toliku Boģju 

ljubav, kako da je ne uzvratim? 

A vi?   Imate li kljuļ da proĽete kroz ''Vrata?'', jer Isus joġ 

uvijek zove: ''DoĽite k meni!'' 

Sam Isus kaģe:u  EvanĽelju po Ivanu, 10:9  

''Ja sam vrata. Kroza me tko uĽe, spasit ĺe se:...........''! 

 

 

 

            

            *********** *** **********     
                   
 

Psalam 91:14 -16 
 

Izbavit ĺu ga jer me ljubi,  
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zakrilit ga jer poznaje ime moje.  
Zazvat ĺe me, a ja ĺu ga usliĠiti, 

s njim ĺu biti u nevolji,  
spasit ĺu ga i proslaviti.  

Nasitit ĺu ga danima mnogim,  
pokazat' mu spasenje svoje."  

 
 

 

 

                           KRISTOVA NARAV  

 

''éZakone ĺu svoje staviti u duġu njihovu i upisati ih u 

njihova srca. I bit ĺu Bog njihov, a oni narod moj.'' 

(Hebrejima 8:10) 

 

Diljem svijeta ima mnogo ljudi koji tvrde da su nanovo roĽeni.  

Iskustvo nam pokazuje da su  se mnogi u poļetnom 

oduġevljenu  donekle izmijenili, ali to nije bilo pravo, istinsko 

nanovo roĽenje.  

Biti nanovo roĽen ne znaļi potisnuti ili savladati staru prirodu. 

Ono znaļi u potpunosti izbaciti staro, greġno i ispuniti se 

dobrim. Ne samo donekle ili djelomiļno, veĺ potpuno. 

To bi znaļilo da smo u Isusu Kristu nanovo roĽeni. U Njemu 

roĽeni znaļi da smo primili Njegovu narav. 

Drugim rijeļima to bi znaļilo da mi ono ġto se zove grijehom, 

ne  ļinimo  zato ġto ne smijemo, veĺ zato ġto ģelje ni potrebe za 

tim u nama nema. Nema je zato jer  posjedujemo Kristovu 

narav. 

Nanovo roĽena osoba se ģeli osloboditi i posljednjeg ostatka 

zloĺe. Nesretna je kada u nestrpljenju doĽe u napast da kaģe ili 

uļini neġto ġto se kosi s novom naravi. 



16 

 

Nije dovoljno iz straha ne grijeġiti, savladati srdģbu i uguġiti je  

u sebi.  

Ne, ako smo dobili Kristovu narav, onda tog nestrpljenja i 

srdģbe naprosto nema u nama. 

Naravno da sve staro zlo nije u trenutku iskorijenjeno. Neki 

korov ima jako razgranato korijenje i kada pomisliġ da si ga 

potpuno oļistio, iznenada izbije klica i ako se ne istrijebi, brzo 

se proġiri. 

Mnogi ĺe se zapitati, kako iskorijeniti i zadnje ostatke zla? 

Iz iskustva znadem da je to nemoguĺe na uobiļajen naļin.  

Izgledati ĺe ļudno, ali sam odgovor dobila u jednom snu. 

Ļudesno je to, ġto sam odmah razumjela  poruku. 

Dakle, sanjala sam da sam uzela jednu jako prljavu bocu i u 

ģelji da je operem, upotrijebila sam obilno sredstvo za pranje.  

Kada sam mislila da je boca ļista, trebalo ju je isprati od pjene 

koju je to sredstvo proizvelo. 

Ispirala sam i ispirala, ali je uvijek nadolazila nova pjena.  

U namjeri da bocu napunim vodom i ostavim u sudoperu, 

punila sam bocu vodom. Pjena je neprekidno izlazila iz boce, 

ali je u jednom trenu  potekla ļista voda. Trebalo je bocu puniti 

do vrha vodom koja bi izbacila pjenu iz nje.  

Probudivġi se, u jednom hipu sam razumjela o ļemu se radi. 

Trebala sam zamoliti Isusa Krista da me ispuni Duhom Svetim. 

Nije bilo dovoljno samo djelomiļno biti ispunjena, veĺ je bilo 

potrebno biti potpuno ispunjena Duhom Svetim. 

Njegova punina je poput vode iz mog sna izbacila na povrġinu 

zadnje ostatke zla. 

Kada Duh Sveti ispuni neļije biĺe, onda ne ostaje mjesta za 

zloĺu, odnosno grijeh. 

Joġ jedan primjer mi je pomogao u ljubavi prema bliģnjem 

Kako ljubiti onoga tko te je povrijedio ili onoga za koga misliġ 

da nije dostojan te ljubavi? 
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U djetinjstvu sam od svog oca ļula jednu mudru misao. 

''Razumjeti ï znaļi oprostiti.'' To mi je objasnio na jednom 

dogaĽaju toga dana.  

U ġkoli sam bila okrivljena zbog neļeg ġto nisam uļinila. 

Osjeĺala sam se duboko povrijeĽenom i ogorļenom. Tata mi je 

rekao da me ta djevojļica nije okrivila zato ġto me mrzi, veĺ 

zato ġto je bila nesretna jer nisam obraĺala paģnju na nju, a to je 

izgledalo kao da sam ju odbacila. Na taj naļin je izgledalo da 

sada ona odbacuje mene. 

Rekao mi je da joj posvetim viġe paģnje kako bi ona uvidjela da 

nemam niġta protiv nje.  

Uļinivġi tako, ona je sve priznala, a ja sam dobila novu 

prijateljicu. 

Jedan drugi sluļaj mi se dogodio s jednim alkoholiļarom.  

Alkoholizam je za mene bio jedan odvratan porok. Nije bilo 

naļina da ga uvaģim kao ļovjeka, a kamoli kao svog bliģnjeg. 

Jednom prilikom sam saznala neġto viġe o nevoljama tog 

ļovjeka. Saznala sam o njegovoj samoĺi. Bilo je bolno ġto nije 

imao nikoga kome bi se izjadao, a kamoli da mu pomogne. 

Taj bijednik na rubu propasti, nikada nije ļuo o Isusovoj 

ljubavi i spremnosti da pomogne onima koji mu se obrate. On 

je znao da negdje na nebu postoji Bog, ali je mislio da taj Bog 

ne mari za njega i da ima jedva toliko vremena da kazni sve one 

koji  sagrijeġe. 

Sada sam se ja osjetila greġnom. Umjesto da se saģalim nad 

propaġĺu tog ļovjeka, da mu priļam o Boģjoj ljubavi i donesem 

Radosnu vijest u njegovo srce, ja sam ga prezrela.  

Kao vjernik sam trebala moliti za njega i pokazati mu onu 

ljubav prema bliģnjem, koja je  zapisana u Svetom pismu a koja 

je i meni pruģena. 

Kada je vjernik ispunjen Svetim Duhom, on ne nastoji biti 

dobar. On je dobar jer to je njegova narav. On ne laģe zbog 

straha od kazne. Ne, on ne laģe jer nema potrebe da laģe. On 
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ļini dobro, jer je to u njegovoj naravi, a ta narav je narav Isusa 

Krista. 

Na kraju, kako biti svet? 

Potrebno je vjerovati da Bog postoji, pokajati se, traģiti 

oproġtenje i osloboĽenje od Isusa Krista, odluļiti se za 

promjenu ģivota i zamoliti Isusa da nam pomogne u tome i da 

nas ispuni Duhom Svetim. 

Eto, to! Moramo sami odluļiti, ali izvesti moģemo samo uz 

pomoĺ Isusa Krista! On  nas nikada neĺe iznevjeriti! Slava 

Gospodu! 

''Moj ĺe pravednik ģivjet od vjere; ako li otpadne, duġa 

moja neĺe nalaziti zadovoljstvo u njemu.'' 

 (Hebrejima 10:38)  

                 

             

 

 

 
 
 

R ECIMO LJUDIMA  
 

Uronimo u ljubav Oca nebeskog,  
da nas ona potpuno opkoli.  

Recimo ljudima ð recimo svijetu  
koliko Bog svoju djecu voli!  
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                         SLIJEDITI   ISUSOV PRIMJER 
 

''I neka Gospodin upravlja vaġa srca prema Boģjoj ljubavi i 

Kristovoj postojanosti'' ( 2. Solunjanima , 3:5. ) 

 

Mnogi od onih koji uopĺe mole, zavrġivġi obiļnom hvalom za 

proteklo vrijeme i molbom za slijedeĺi dan, spokojno i 

zadovoljno tonu u san, u uvjerenju da su izvrġili svoju duģnost 

u Boģjim oļima. 

Ipak, Boģji pogled kreĺe od kuĺe Boģje. On se najprije 

zaustavlja na onima po poloģaju i duģnostima najviġima: na 

ģupnicima sveĺenicima, pastirima, pastorima i 

 propovjednicima, ali i svima nama.  

Mislim da Njegov pogled prije svega ne gleda na duljinu 

njihova kleļanja niti napamet nauļenu molitvu, veĺ ģeljno traģi 

one koji su bili spremni ljudima govoriti o Njegovoj milosti i 

ljubavi; koji su puni saģaljenja pristupili ljudima u nevolji, 

pruģili starcu ruku, stali puni utjehe uz bolesniļki krevet ili 

unijeli mir u razorene brakove.  
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Vjerujem da gleda i procjenjuje ljude po djelima koja ukazuju 

na primjer koji je sam Isus Krist ostavio na zemlji prije no ġto 

se vratio u slavu svog, ali i naġeg, Oca nebeskog.  

Nigdje u Svetom Pismu ne piġe da ĺe nas ljudi po molitvi 

poznati, ali zato piġe da ĺe nas poznati po ljubavi.  

U EvanĽelju po Ivanu, 13:34+35, Isus je rekao:  

 

''Novu vam zapovijed dajem: ljubite jedni druge; kao ġto 

sam ja ljubio vas, ljubite i vi jedni druge. Po toj ljubavi ĺe 

svi znati da ste moji uļenici.'' 

Ne ģelim nikoga dovesti u zabludu da molitva nije potrebna. 

Naprotiv! Molitva je i te kako vaģna u naġem krġĺanskom i 

vjerniļkom ģivotu. Iz iskustva znadem da sam mnogu utjehu i 

snagu dobila upravo u molitvi.  

U tihim trenutcima molitve osjeĺala sam blizinu Sveviġnjega i 

postajala puna sigurnosti, njeģnosti i ljubavi poput malog 

djeteta u naruļju svog Oca.  

Bezuvjetno je potrebno moliti, ali prije svega trebamo imati na 

umu da se ne moli samo na koljenima, veĺ i rukama koje 

pomaģu, kao i srcem koje tjeġi i ljubi, otkrivajuĺi Boģju milost. 

Upotrijebimo srce za ljubav, a ruke za rad. Zapravo svaki ud je 

u moguĺnosti da sluzi Gospodinu na svoj naļin, jer svatko je 

dobio barem jedan talent. 

 Ne dopustimo da i jedan zahiri.  

 

 

 

 

                    ****************************  

 

 
Evan Ľelje po Mateju 25:19 -21 
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"Nakon dugo vremena do Ľe gospodar tih 
slugu i zatra ģi od njih ra ļun. Pristupi mu 

onaj Ġto je primio pet talenata i donese drugih 
pet govore ĺi: 'Gospodar u! Pet si mi talenata 

predao. Evo, drugih sam pet talenata stekao!' 
Reļe mu gospodar: 'ValjaĠ, slugo dobri i 

vjerni! U malome si bio vjeran, nad mnogim 
ĺu te postaviti! U Ľi u radost gospodara 

svoga!'"  
 
 

 

   ''NEĹU TE PUSTITI DOK ME NE BLAGOSLOVIĠ!''    

                            Postanak: 32:27:''  

 

Ovaj stih ima znaļajnu ulogu u mom ģivotu. Kada se dogodi da 

nakon molitve i dugog ļekanja nema odgovora, sjetim se 

patrijarha Jakova, koji se je cijelu noĺ hrvao sa anĽelom i nije 

odustao, veĺ je bio uporan i ustrajan u svom traģenju Boģjeg 

blagoslova.  

Nije odustao niti onda kada mu je anĽeo, vidjevġi da ga ne 

moģe nadvladati, pred samu zoru uganuo bedro tako da se 

Jakovu iġļaġio kuk Onako ranjen i umoran od cijelo noĺnog 

hrvanja, Jakov je ponavljao: 

 ''Neĺu te pustiti dok me ne blagosloviġ!''  

Jakov je dobio svoj blagoslov, ali je i nama u tim stihovima 

ostao divan, Boģjem narodu toliko potreban primjer.   

Veliki broj vjernika koji oduġevljeno pjeva i kliļe radosno 

slaveĺi Boga kada mu je dobro, i kada se sve odvija po ģelji, a 

onda kada nastanu nevolje, bolesti ili neimaġtina, nakon nekog 

vremena molitve, brzo odustaju tvrdeĺi da odgovora na njihove 

molitve i da nisu usliġani. Mnogi vjernik odustaje baġ u 
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trenutku kada je odgovor na njegove molitve upravo pred 

vratima. Vrlo ļesto okreĺu glavu od Boga, bez nade i utjehe, a 

da su joġ samo malo ustrajali doģivjeli bi milost Boģju, 

usliġanje molitve, utjehu i nadu. 

Kroz cijelu se Bibliju proteģe nit nade i potrebe za ustrajnoġĺu. 

Zar nam Jakov nije oļiti primjer kako ne smijemo odustati? 

Nema gore koju neĺemo pomaknuti, niti mora koje neĺemo 

prijeĺi, ako ustrajemo u vjeri u Gospodina Isusa Krista i 

Njegovu Rijeļ. Ma kako visoka i ġiroka bila planina, ne dajmo 

se smesti! Ima Jedan koji je veĺi od najveĺe planine, ļija je 

moĺ veĺa od najveĺe nevolje! Ima Jedan koji moģe nadvladati 

sve ono ġto mi ne moģemo!  

Kako da dobijemo pomoĺ kada ne moģemo ustrajati? Kada ne 

traģimo i to ne traģimo uporno i s vjerom da ĺemo to i primiti? 

Zaġto narod Boģji odustaje i predaje se tuzi, brizi i oļaju, a ne 

kaģe kao ġto je Jakov rekao:  

 

''Neĺu Te pustiti dok me ne blagosloviġ! Neĺu Te pustiti i 

ako me raniġ, pa morao i do kraja svog ģivota nositi tu 

ranu, ali Tvoj mi je blagoslov iznad svega! Neĺu Te pustiti 

pa makar me ubio, jer Ti si moj Bog!' 

'Zar ne bi svatko od nas, ma kako velika bila nevolja, ma kako 

smrt raġirila svoja krila, morao uzviknuti kao Job u 19. 

poglavlju, u stihovima 25 do 27:  

 

''Ja znadem dobro: moj Izbavitelj ģivi i posljednji ĺe nad 

zemljom ustati! A kad se probudim, k sebi ĺe me diĺi: iz 

svoje ĺu puti tad vidjeti Boga. Njega ja ĺu kao svojeg 

gledati, i oļima mojim neĺe biti stranac: za njime mi ļezne 

srce u grudima.'' 

 Silno Jobovo pouzdanje i njegova upornost urodili su plodom i 

Boģjim blagoslovom. ''Neĺu Te pustiti dok me ne blagosloviġ!'' 

To nisu prazne rijeļi, jer ako ih pretvorimo u djelo, ļudotvorno 

otvaraju vrata neba i vode izravno do prijestolja Boģjeg.  
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Vjera i upornost; ne zamijenimo ih sa tvrdoglavoġĺu! 

Tvrdoglavost je bez nade. To je ustrajanje na neļemu ġto 

znamo da nije ispravno ili je samovoljno nametanje svoje volje 

tvrdoglavo ne prihvaĺajuĺi oļite ļinjenice. 

Upornost je naprotiv ļinjenica koja nam pomaģe da ne 

odustanemo niti u naizgled beznadnim prilikama.  

Jednom sam ļula priļu o buldogu, malom, upornom psiĺu. Mali 

buldog, joġ sasvim mladi pas, bio je nasilno odveden od svog 

gospodara. Volio je svog gospodara i ģarko se ģelio vratiti kuĺi, 

ali kada se nakon dugog lutanja veĺ pribliģio ģeljenom cilju, 

povratak mu je sprijeļio veliki, snaģni susjedov pas.  

Mali Buldog je neustraġivo prilazio, ali ga je veliki pas napao. 

Nastala je borba i mali pas je sa svom upornoġĺu i 

mladenaļkom okretnoġĺu pruģao snaģan otpor velikom psu. 

Nakon nekog vremena neravnopravne borbe, sav izudaran i 

izgriģen, mali je Buldog uvidio da se mora povuĺi.  

Zavukao se na osamljeno mjesto, cvilio od boli i lizao svoje 

rane. Bio je prestraġen, ali ne i obeshrabren. Sutradan, mali je 

buldog ponovno ustao, skupio svoju hrabrost i krenuo prema 

kuĺi svog gospodara.  

Veliki pas je reģao, lajao i ģestoko navalio na njega, ali on se 

hrabro suprotstavio tom za njega ogromnom psu, koji mu je 

prijeļio povratak gospodaru kojeg je toliko volio da je bio 

voljan sve pretrpjeti.  

Vidjevġi da veliki pas kesi svoje zube na njega, i on je zareģao, 

najjaļe ġto je mogao i iskesio svoje zube. Veliki je pas 

iznenaĽeno zastao, ali je ponovno borba bila ģestoka i 

neravnopravna.  

Kada je mali pas vidio da su mu snage malaksale, nije 

tvrdoglavo ustrajao u borbi, veĺ se je povukao, ali nije odustao 

od namjere da se vrati svom gospodaru. Volio je svog 

gospodara i ta ljubav mu je omoguĺila da ustraje i ne odustane 

od borbe i ako je znao za boli koje mora pretrpjeti. Naravno da 
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se je bojao i da je njegovo malo pseĺe srce drhtalo od straha, ali 

je ljubav bila jaļa od straha i ona ga je vodila.  

Uporno je kroz deset dana dolazio i suprotstavljao se 

nadmoĺnom neprijatelju. Deset je dana dolazio i borio se, cvilio 

i lizao svoje rane, ali nije odustajao. Jedanaestog dana, kada ga 

je veliki pas, koji je u meĽuvremenu takoĽer zadobivao rane, 

ugledao, podvio je svoj rep, pobjegao je cvileĺi i bestraga 

nestao.  

Mali se pas vratio svom gospodaru. Pun ljubavi legao je do 

njegovih nogu, zadovoljan ġto nije odustao i tako je postao 

pobjednik u toj neravnopravnoj borbi. Taj mali pas nije 

dozvolio da ga velika i opasna prepreka sprijeļi da doĽe k 

svom gospodaru. Bio je dovoljno uporan da ga ta njegova 

ustrajnost dovede do ģeljenog cilja. A ļovjek? Ļovjek kao ġto 

smo ti i ja, ļovjek koji ima obeĺanje ģivog Boga, koji ima 

svjedoļanstvo Kristovo u toliko primjera kroz ģivot, on 

odustaje! Taj isti ļovjek tvrdi da je razumno biĺe, a okreĺe leĽa 

jedinome koji mu hoĺe i moģe pomoĺi. Zaġto je to tako? To je 

jedna od zagonetki koju ja ne mogu odgonetnuti. To se protivi 

svakom razumu!  

Ljudi! Braĺo, sestre, zar ģivotinja umom i duhom niģa od 

ļovjeka moģe uļiniti neġto za ġto ļovjeku manjka ustrajnost? 

To nije vjera! Molimo Gospoda da ojaļa naġu vjeru.  

Nekoĺ sam molila Gospoda: ''Znam da moram proĺi kroz 

mnoga iskuġenja, ali daj mi vjeru i ojaļaj me kao Joba, da 

mogu ustrajati.''  

Tako sam molila nekoĺ, ali tako molim joġ i danas, jer mi 

svakog dana treba nova snaga, jaļa vjera i ustrajnost. Braĺo, 

sestre, ispravimo svoja klonula leĽa, pokaģimo zube 

neprijatelju i oduprimo se!  

Mali pas je pokazao zube velikom psu i on je pobjegao. Istina 

ne odmah, ali je pobjegao. Niti jedna planina nije tako visoka, a 

da je ne bismo mogli prijeļi.  
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Niti jedan ponor tako dubok, a da ga ne bismo mogli 

premostiti. istina ne sami, ali sa Isusom nam je sve moguĺe! 

Moģda ne odmah ï zato molimo ustrajno.  

Moģda ĺemo kao Jakov biti ranjeni, moģda ĺemo se morati 

boriti cijelu noĺ, ali ĺemo dobiti blagoslov! Brate, sestro, zar 

ĺeġ odustati? Ja neĺu! Uz Boģju pomoĺ, ja ĺu ustrajati, jer mi je 

taj blagoslov potreban i vaģniji od svega.  

 

                   *****************  
                                  Psalam 35:5+6  

''Pjevajte Gospodu , vjernici njegovi,  
zahvaljujte svetom imenu njegovu!  

Jer samo za tren traje srd ģba njegova,  
a ļitav ģivot dobrota njegova.  

Veļer dones e suze, jutro klicanje. ''  
                              SILNI GOSPOD  I BOG  

 

''Svet, svet, svet Bog, Gospodar, Svemoguĺi Onaj koji bijaġe 

i koji jest i koji ĺe doĺi!" (Otkrivenje, 4:8)  

 

Stvarno, jesmo li svjesni ļinjenice da mi uistinu nekoga 

ļekamo? Prolazeĺi ulicama, u trgovinama ili tramvaju, ļujemo 

razgovore kupovnom groznicom obuhvaĺenih ljudi. Spominje 

se, kupujemo i sve o boģiĺu; dolazi boģiĺ, boģiĺ je pred 

vratima; kuhamo i peļemo za boģiĺ; i ja ne znam ġto to sve za 

boģiĺ.   

Ne piġem boģiĺ velikim slovom, jer je to samo dan i u njemu se 

niti najveĺim poveĺalom ne moģe otkriti Bog.  

U bajkama za djecu otkrivamo da se oļekuje roĽenje malog 

Isusa. Ako vam se joġ uvijek nije zavrtjelo u glavi od tolike, 

neupuĺenosti, da ne upotrijebim neki oġtriji izraz. 
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Reĺi ĺu vam ġto sam neki dan ļula u vijestima na TV. Govorila 

je jedna ļasna sestra i sva oģarena je priļala kako se raduje s 

djecom ļekajuĺi ''malog isuseka''!  

Zar to neznanje ili ļak praznovjerje ne vapi do neba? Zar joġ 

uvijek ne shvaĺaju da se je Isus kao ļovjek, rodio jednom, a ne 

svakog boģiĺa kroz dva tisuĺljeĺa?  

Zaġto se pothranjuje to ludilo, umjesto da se objasni ljudima da 

je boģiĺ samo dan koji s Isusom nema nikakve veze. Ģalosno 

je, ako je to jedini dan kada se ljudi sjeĺaju Njegovog 

utjelovljenja, a ostali dio godine spremaju u kutije daleko od 

svakog pogleda. Isus je u Ev. po Mateju, 28:20 rekao: 

 

 "I evo, ja sam s vama u sve dane - do svrġetka svijeta."  

Iznad svega me boli kada vidim kako se ljudi zabavljaju 

bajkama, a ne pomiġljaju kakvu uvredu nanose silnom i 

moĺnom Boģjem Sinu. Ļekaju malog isuseka i pritom 

ignoriraju svemoguĺeg Boga. Ne vide Njegovu milost i dobrotu 

i joġ uvijek ne ļuju Njegov glas koji zove: 

"DoĽite k meni svi koji ste izmoreni i optereĺeni i ja ĺu vas 

odmoriti.''  (Matej, 11:28) 

 Mislim da je krajnje vrijeme da se odazovemo tom pozivu, dok 

je joġ uvijek vrijeme milosti. Sutra veĺ moģe biti prekasno. 

Jednom ĺemo morati stati pred strogog, ali pravednog suca, a to 

neĺe biti ''mali isusek'' iz boģiĺnih bajki, veĺ silni i moĺni Isus 

Krist, Sin Boģji.  

Trebali bismo biti svjesni da ne ļekamo djeteġce, veĺ drugi 

dolazak Isusa Krista, a to sigurno neĺe biti niti u ġtali, niti u 

jaslama, jer mi ne ļekamo boģiĺa, to jest malog boga, veĺ 

svemoĺnog Spasitelja svijeta!  

"Dostojan si, Gospodine, Boģe naġ, primiti slavu i ļast i 

moĺ! Jer ti si sve stvorio, i tvojom voljom sve postade I bi 

stvoreno!" (Otkrivenje, 4:11)  
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                       ************************  

Psalam 36:6 -10 

''Do neba je, Jahve, dobrota tvoja,  
do oblaka vjern ost tvoja.  

Pravednost je tvoja k'o Bo ģji vrhunci,  
a sudovi tvoji k'o duboko more:  
ljude i stoku ti, Jahve, spaĠavaĠ. 

Kako li je dragocjena, Bo ģe, dobrota tvoja,  
pod sjenu krila tvojih ljudi se sklanjaju;  

site se pretilinom Doma tvojega,  
potocima svojih sla sti ti ih napajaĠ. 

U tebi je izvor ģivotni '' 
tvojom svjetloĠĺu mi svjetlost vidimo.  

 
                                    DA ZNATE  

 
''A vi ste rod izabrani, kraljevsko sveĺenstvo, sveti puk, 

narod steļeni da navijeġtate silna djela Onoga koji vas iz tame 

pozva k divnom svjetlu svojemu; vi, nekoĺ Ne-narod, 

a sada Narod Boģji; vi Ne-mili, a sada Mili. 

(Prva Petrova Poslanica 2:9) 

ISUS JE REKAO: 

"PoĽite po svem svijetu,   propovijedajte evanĽelje 

svemu stvorenju. Tko   uzvjeruje i 

pokrsti se, spasit ĺe se, a tko ne uzvjeruje, osudit ĺe 

se''.  (Marko 16:15+16) 
                          

EvanĽelist Ivan je u svojoj 1. poslanici, u 5. Poglavlju, u 13. 

stihu rekao:  
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'' To napisah vama koji vjerujete u ime Sina Boģjega 

da znate da imate ģivot vjeļni.'' 

 

Na pitanje: Zaġto vjerovati i kako je moguĺe da netko ģrtvuje 

svoj ģivot za nekog koga niti zna niti pozna, a tko je uz to joġ i 

Njegov neprijatelj, zao i greġan? EvanĽelist Ivan odgovara: 

''Uistinu, Bog je tako ljubio svijet  te je dao svoga  

JedinoroĽenog Sina da nijedan koji u njega vjeruje ne 

propadne, nego da ima ģivot vjeļni.'' ( Ivan 3:16) 

 

Zaġto je Bog ģrtvovao svog Sina i zaġto bismo bez Njegove 

ģrtve propali? Apostol Pavao u svojoj Poslanici Rimljanima 

objaġnjava: Rim. 3:23+24 

''Svi su zaista sagrijeġili i potrebna im je slava Boģja; 

opravdani su besplatno, njegovom miloġĺu po otkupljenju u 

Kristu Isusu.''  

                       

 

Apostol Pavao dalje objaġnjava i kaģe  da su oni koji povjeruju, 

pokaju se i obrate : 

''Opravdani dakle vjerom, u miru smo s Bogom po 

Gospodinu naġem Isusu Kristu. Po njemu imamo u vjeri i 

pristup milosti u kojoj stojimo i diļimo se nadom slave 

Boģje. '' ( Rim.5:1+2) 

 

Bog je dao ļovjeku slobodnu volju da moģe sam odluļiti hoĺe 

li prihvatiti vjeru i tako dobiti oproġtenje ili ĺe dalje ustrajati u 

svom greġnom ģivotu i snositi posljedice, jer:  

'' Jer plaĺa je grijeha smrt, a dar Boģji jest ģivot vjeļni u 

Kristu Isusu, Gospodinu naġem. '' (  Rim.6:23 )  

         

Mnogi se mole raznim svecima i traģe njihovu pomoĺ. Neki 

pak postavljaju pitanje: zaġto se obraĺamo i molimo Isusu 

Kristu?, U Svetom pismu imamo jasan odgovor; 
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''A Bog pokaza ljubav svoju prema nama ovako: dok joġ 

bijasmo greġnici, Krist za nas umrije.''( Rim.5:8) 

 

Zato ġto je Bog Otac odluļio da ĺe ģrtvu Isusa Krista prihvatiti 

kao otkup za naġe grijehe, Isus je postao naġ jedini Spasitelj i 

Zastupnik kod Oca nebeskog: 

''Jer jedan je Bog, jedan je i posrednik izmeĽu Boga i ljudi, 

ļovjek -Krist Isus, koji sebe samoga dade kao otkup za 

sve.'' ( 1.Tmoteju 2:5+6) 

 

Gospod nije nakon obraĺenja prestao brinuti o nama. On nas 

oslobaĽa vezanosti za grijeh i poroke. Pomaģe nam da 

ustrajemo u odluci da ģivimo onako, kako nas Rijeļ Boģja uļi. 

Njegova je ģelja da bude uvijek blizu nas, jer nas ljubi. 

''Ja korim i odgajam one koje ljubim. Revan budi i obrati 

se! Evo, na vratima stojim i kucam; posluġa li tko glas moj i 

otvori mi vrata, uniĺi ĺu k njemu i veļerati s njim i on sa 

mnom." (  Otkr.3:19+20) 

 

Ġto viġe, onima koji ga slijede i ljube, dao je pravo da od 

Boģjih stvorenja, postanu djecom Boģjom. 

''A onima koji ga primiġe dade moĺ da postanu djeca 

Boģja: onima koji vjeruju u njegovo ime.'' (Ivan 1:12) 

 

Oni koji jednom upoznaju ljubav Boģju i osjete milost spasenja, 

ne mogu ġutjeti, veĺ imaju ģelju glasno objavljivati milost 

Boģju. Zato apostol Pavao piġe: 

Jer ako ustima ispovijedaġ da je Isus Gospodin, i srcem 

vjerujeġ da ga je Bog uskrisio od mrtvih, bit ĺeġ spaġen  

( Rimljanima10:9) 

 

Bog uvijek ļuje molitvu pokajanja. On ļuje one koji ga traģe 

iskrena srca, a tako i piġe u Svetom pismu: 

''Jer: Tko god prizove  ime Gospodnje,  bit ĺe spaġen.'' 
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(Rim 10 :13) 

                     

Nitko se ne bi smio uzoholiti, jer  nitko i nema zasluge za svoje 

spasenje. Spasenje je dar  i to ne po naġoj zasluzi, veĺ po 

milosti Boģjoj. 

Ta miloġĺu ste spaġeni po vjeri! I to ne po sebi! Boģji je to  

dar! Ne po djelima, da se ne bi tko hvastao.  

(Efeģanima 2:8+9) 

 

Apostol Ivan briģno piġe vjernicima svih uzrasta, da bi znali i 

bili sigurni u svoje spasenje. Vjeru treba prihvatiti umom i 

srcem. 

''Piġem vama, djeļice, jer su vam grijesi oproġteni po 

njegovu imenu. Piġem vama, oci, jer upoznaste onoga koji 

je od poļetka. Piġem vama, mladiĺi, jer ste pobijedili 

Zloga''  (1. Ivanova 2:12+13) 

 

 
ĢIVOT VJERE 

 

Kada se ļini da je Bog daleko 

i da se pustoġ nadaleko stere, 

u molitvi ģarkoj sklapam ruke 

i kreĺem se podruļjem vjere. 

Ļesto varaju osjeĺaji 

i sve viġe me vuku u tamu, 

Al' iskaļu rijeļi Kristove: 

''Nikad' te neĺu ostaviti samu!'' 

Gospodine znam da me ljubav Tvoja 

u nevolji samu ostaviti neĺe. 

jer onima koji Boga ljube, 

sve se na dobro okreĺe! 

Zato sve viġe u molitvi 

k Tebi podiģem ruke svoje 

i vjerom ģelim dotaknuti 

ljubljeni Isuse, skute Tvoje! 
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Kad mi se ļini da si daleko, 

i sve je veĺa razdaljina ï 

sjetim se da je Otac i za mene 

ģrtvovao ģivot svog ljubljenog Sina! 

U ruke Tvoje stavljam 

Sa povjerenjem breme svoje. 

U potpunom predanju s nadom 

ģivim od milosti Tvoje. 

Ma kako bio zao, 

ġto mi sotona  nauditi moģe? 

Nemoĺna je njegova sila 

kada si Ti sa mnom, o Boģe! 

Zato u vrijeme suġno 

ļekam da u trenutku pravom 

otvoriġ ustave neba 

i ispuniġ me svojom slavom. 

Da mogu ustrajati u vjeri 

sluģit'  Ti u prvoj ljubavi! 

Hvaliti i slaviti Gospoda svoga 

i ģivot  -  puninom  vjere ï ģivjeti! 
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                                           BIBLIJA  
 

 

 

 

 

                   

                       TEBI GOSPODE HVALA!  

 

Hvala Ti za svaku pomoĺ, 

za svaki znak Tvoje blizine; 

hvala Ti za beskrajnu ljubav, 

hvala Ti, hvala, o Boģji Sine. 

http://fanfo.org/2010/11/01/dolazi-li-papa-u-katolicku-hrvatsku/
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Kamo god idem, ma gdje god se kreĺem 

veliļinu Tvog djela i ljepotu susreĺem. 

 

Da si Bog i Otac moj, 

Gospode, i za to Ti hvala; 

da Ti brineġ o meni nikada nisam znala. 

nisam znala i teġko sam vjerovala 

dok Te, Gospode moj, 

nisam upoznala. 

 

Joġ mnogo toga ne znam, 

ali ono ġto znadem 

dovoljno je da od srca 

svoj ģivot za vjeļno Ti dadem! 

 

Prazne su rijeļi hvale. 

nedovoljno da pred Tobom padam nice, 

ali Ti vidiġ  i ļujeġ ġto moje Ti srce kliļe! 

 

A ono Te slavi svim ģarom vrelim: 

biti uz Tebe samo to ģelim. 

biti uz Tebe i biti Tvoja, 

ljubljeni Kriste, to ģelja je moja! 

 

 

BIBLIJA NIJE DOSADNA KNJIGA  

 

''Ta ġto veli Pismo? Povjerova Abraham Bogu i to mu se 

uraļuna u pravednost.'' (Rim. 4:3)  

 

Joġ u ranoj mladosti voljela sam ļitati. To za mene nisu bila 

samo slova na papiru. Otvarajuĺi knjigu, kao da se otvarao 

zastor na pozornici. Oģivljavale su slike ljudi i dogaĽanja. 
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Ļitajuĺi, ja sam i gledala nekim unutarnjim oļima, osjeĺajuĺi se 

prenesenom u zbivanja opisana u knjizi.  

Promatrajuĺi likove, ubrzo bih se poistovjetila s glavnim, ali 

obvezatno pozitivnim likom. Negativci bi mi izgledali manje 

stvarnima. Kasnije, to se dogaĽalo i kada bih gledala film ili 

dramu u kazaliġtu.  

Dok sam ļitala (ili gledala), ģivjela bih opisanu radnju u knjizi 

ili na ekranu. Osjeĺala bih radost ili bol kao i napetost da 

donesem odluku, kao da se uistinu radi o meni.  

Godine su prolazile, raznovrsnost knjiga se je smanjila. Moji 

interesi su se sve viġe zguġnjavali i koncentrirali na vjerska 

pitanja. Kako sam nanovo roĽena krġĺanka, Biblija je postala 

moje svakodnevno ġtivo. 

Nikada mi nije postala dosadnom. Bilo je uzbudljivo prenijeti 

se mislima u ono vrijeme i u one krajeve, ģivjeti njihovim 

ģivotom, odijevati se njihovom odjeĺom.  

Biblija vrvi zanimljivim dogaĽajima, pozitivnim i negativnim 

likovima.  

Nije bilo teġko poistovjetiti se s nekim pozitivnim likom i 

shvatiti zaġto se ovo ili ono dogodilo ili zaġto je uļinio upravo 

tako kako piġe. 

 Nije bilo teġko razumjeti na oko ne prihvatljivu radnju (moģda 

ne odmah), ali se pokazalo da postoji neki, ne odmah shvatljivi 

smisao. Pomalo sam poļela shvaĺati stihove iz Poslanice 

Hebrejima, 5:12-14:  

''Pa trebalo bi doista da nakon toliko vremena veĺ budete 

uļitelji, a ono treba da tkogod vas ponovno pouļava 

poļetniļka poļela kazivanja Boģjih. Takvi ste: mlijeka vam 

treba, a ne tvrde hrane. Doista, tko je god joġ pri mlijeku, 

ne zna niġta o nauku pravednosti jer, nejaļe je. A za zrele je 

tvrda hrana, za one koji imaju iskustvom izvjeģbana ļula za 

rasuĽivanje dobra i zla.'' 

Nisam struļnjak za prouļavanje Biblije. Naprotiv, samo sam 

skromni vjernik koji ģivi po rijeļi Boģjoj i pomoĺu Duha 
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Svetog nastojim razumjeti Radosnu vijest tako divno opisanu u 

Bibliji.  

Mnogi dogaĽaji tokom mog ģivota uļvrstili su moju vjeru u 

Tro-jedinog Boga, a ono ġto ljudi obiļno nazivaju ''ļudima'', 

postalo je svakodnevni dio mog ģivota.  

Moja vjera nije samo potvrda na papiru, niti su rijeļi na 

usnama, veĺ je ģiva vjera koja se iz dana u dan potvrĽuje, kako 

s moje, tako i s Boģje strane.  

 

''Bez vjere je nemoguĺe Bogu ugoditi. (Heb.,10:6)  

U Poslanici Hebrejima u 11.poglavlju nabrajaju se neka imena 

ljudi koji su vjerom ugodili Bogu te da im se ona (vjera), 

priznala za pravdu. Spominje se: Abel, Henok, Noa, Abraham, 

Izak, Josip, Mojsije i mnogi drugi.  

Pitam se, ġto je to posebno uļinio Abel, da se njegova vjera 

uraļunala u pravdu? On je prinio Bogu ģrtvu, ali to je uļinio i 

Kain no njihova se ģrtva razlikovala. Abel je ģrtvovao od 

prvine svoje stoke i to ono najbolje. Oļito je htio ugoditi Bogu i 

to onim najboljim ġto je imao i to se Bogu svidjelo.  

U knjizi postanka, 5:24 piġe:  

 

''Henok je hodio s Bogom, potom isļeznu; Bog ga uze.'',  

i niġta viġe. Ugodio je Bogu jer je s Njim hodio. Ġto je bilo s 

Noom? Vjerovao je u Boga, ali je i vjerovao Bogu; bio je 

pravedan i neporoļan. On se odmah odazvao kada ga je Bog 

pozvao da sagradi arku, makar se to nikako nije slagalo sa 

zdravim razumom.  

Gradio je arku 120 godina na suhoj zemlji bez kapi vode, ali je 

Noa vjerovao Bogu i bio mu posluġan. Ta vjera i posluġnost 

priznati su mu u pravdu.  

Najviġe se govori o Abrahamu. Kada ga je Bog pozvao da 

napusti svoju zemlju i pozvao da se nastani u zemlji koju nije 

poznavao, Abraham se je odazvao. Vjerovao je Bogu i bio Mu 

posluġan i to mu se priznalo u pravdu. Abraham je bio 99 
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godiġnji starac, a i Sara je bila 90 godiġnja starica, cijelog 

ģivota nerotkinja. Zbog njegove posluġnosti, Bog mu je dao 

divno obeĺanje; obeĺanje koje se kosilo s razumom i svakom 

moguĺnoġĺu, a to piġe u knjizi Postanka 17:15+16: 

 

''Joġ reļe Bog Abrahamu: "Tvojoj ģeni Saraji nije viġe ime 

Saraja: Sara ĺe joj ime biti. Nju ĺu ja blagosloviti i od nje ti 

dati sina; blagoslov ĺu na nju izliti te ĺe se narodi od nje 

razviti; kraljevi ĺe narodima od nje poteĺi." 

  

U 17:19 A Bog reļe: 

 "Ipak ĺe ti tvoja ģena Sara roditi sina; nadjeni mu ime 

Izak. Savez svoj s njime ĺu sklopiti, Savez vjeļni s njime i s 

njegovim potomstvom poslije njega'' 

''Ta ġto veli Pismo? 

 

 Povjerova Abraham Bogu i uraļuna mu se u pravednost.'' 
(Rim. 4:3)  

Kada je Bog zatraģio da Abraham ģrtvuje svog sina Izaka, 

Abraham je u najveĺoj posluġnosti krenuo da izvrġi zapovijed. 

Svi se slaģu u tom da je to bilo veliko iskuġenje za Abrahama; 

da je to slika Boga Oca koji je ģrtvovao Isusa Krista svog Sina 

jedinca, za spasenje mnogih. Mnogi su zgroģeni mirom kojim 

je Abraham krenuo ģrtvovati svog jedinca, ali uģivjevġi se u 

Abrahamove postupke, razaznala sam da je Abrahama spasila 

njegova vjera. On je morao biti svjestan Boģjih obeĺanja. 

Morao je! Ako je Bog obeĺao da ĺe sklopiti s Izakom savez 

 

''Savez vjeļni s njime i s njegovim potomstvom poslije 

njega'' 

onda nije moglo biti dvojbe da ĺe Izak ģivjeti, odrasti i imati 

potomstvo. Abraham je vjerovao Bogu, Njegovoj rijeļi i 

Njegovom obeĺanju i ta vjera je primljena za pravdu i sve 

objaġnjava. Slava Bogu!  
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Josip je bio posluġan i nije se pobunio zbog nepravdi i nevolja 

kroz koje je prolazio. Vjerovao je Bogu i bio uvjeren da sve 

ima svoj razlog i smisao. Pokorno je ļekao da Bog provede 

svoj plan.  

Mojsije je mnogo puta pokazao svoju vjeru i slijedio put koji 

mu je Bog pokazao. Prolazio je kroz mnoge zapreke, ali je 

ostao uvijek vjeran i predan Boģjem vodstvu. 

Kada je prijetila propast Izraelskom narodu na bijegu iz Egipta 

i kada je bila egipatska vojska iza njega a more ispred njega, on 

nije zdvajao. Vjerovao je obeĺanju Boģjem da ĺe ih izbaviti iz 

Egipta. S vjerom je uzdigao ruke i stojeĺi na Boģjem obeĺanju, 

ne dvoumeĺi se razdvojio Crveno more.  

Vjerom su Izraelci proġli suhi preko mora, dok su se Egipĺani 

potopili kad su to pokuġali.  

Sve su to bili ljudi. Nisu bili bogovi i nisu imali moĺi koje 

drugi ljudi ne bi mogli imati.  

Njihova snaga i moĺ je bila njihova bezuvjetna vjera. Vjera je 

moĺ koja premjeġta brda. Vjerom se ne ide ispred niti iza 

Gospoda. Vjerom se ide s Gospodom.  

Ģeleĺi Bogu ugoditi dajemo Bogu priliku da On ugodi nama. 

Svaka kuġnja ima svoj smisao pa ma kako bila bolna ponekad, 

ali je uvijek pozitivna za nas.  

Teġko je ponekad bez prigovora prihvatiti kuġnju, ali ovi ljudi 

su to mogli. Zato je njihova vjera priznata za pravdu. O, 

Gospode, pomogni nam, da i mi dosegnemo takvu vjeru!  

                  KAKO SAM OTKRILA BIBLIJU  

                                    

Kada sam joġ u ranoj mladosti saznala za Bibliju, zainteresirala 

sam se za nju, ali je u ono vrijeme bila teġko dostupna. 

Mnogo kasnije, kada sam veĺ zavoljela poeziju i ļitanje uopĺe, 

imala sam priliku posuditi tu crnu, debelu knjigu. 

Poļela sam ļitati, ali mi se ona ļinila kao neki horor-zapis. Nije 

bila ono ġto sam oļekivala, to jest, knjiga o dobrom Bogu; o 

starcu na nebu, ma da sa batinom u ruci. 
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U ruci sam drģala knjigu koja je govorila o ubijanju i krvi. O 

nemilosrdnom starcu koji je u korist jednog naroda, pobio 

ļitave narode i to za one (kako su me uļili), koji su ubili Isusa. 

Sve sam se ļudila kako je tako uģasna knjiga mogla biti 

proglaġena svetom?  

Ne hvala! Takav Bog me nije zanimao. Ipak nisam odbacila 

knjigu, veĺ sam zavirila u Psalme. 

Oļekivala sam savrġenu poeziju kakvu sam voljela, a kad tamo 

Stihovi bez rime i ritma. Kakvo razoļaranje! 

Ne, mislila sam, to me ne zanima! 

Sjetila sam se jedne ģene koja mi je u razgovoru rekla da je 

poļela ļitati od poļetka Novog zavjeta, to jest Matejevog 

EvanĽelja. Njoj se to ļinilo kao da ļita telefonski imenik.  

Nakon ovakvog iskustva odloģila sam Bibliju kao knjigu koja 

me nije mogla pouļiti neļem dobrom, a ja sam ģeljela biti 

dobra, pa ļak i sveta. 

O svecima i sveticama sam samo znala sa svetih sliļica, a 

nekada se spominjalo i u crkvi na dan njihovog imendana. 

Likovi koje sam gledala na tim malim sliļicama imali su lijep, 

smiren izraz lica. Haljine su bile lijepe i ļiste. Bila bih voljela i 

ja tako izgledati i imati sjajnu aureolu oko glave.  

Posebno me se dojmila sv. Lucija koja je imala u rukama 

pladanj s njenim oļima. Bila je muļenica, a njene oļi su bile 

njena ģrtva. I ja sam ģeljela prinijeti ģrtvu, imati aureolu oko 

glave i biti sveta. 

Nitko me nije pouļio tome, kako biti sveta, jer obiļan ļovjek 

nije mogao biti svet. Obiļan ļovjek je samo gomilao grijeh na 

grijeh. Jedino ġto je mogao je bilo s vremena na vrijeme ostaviti 

ga u ispovjedaonici, kako bi napravio mjesta za slijedeĺu 

gomilu grijeha. 

Godine su prolazile, a ja sam traģila bilo kakvu knjigu ili zapis 

koji bi mi objasnio kako duhovno rasti i pribliģiti se 

Sveviġnjemu.  
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Ne onom sjedobradom bogu sa batinom u ruci koji je kaģnjavao 

greġnike. Koji je boravio negdje daleko i nije mario za nevolje 

obiļnih, malih ljudi. 

Isusova ģrtva je bila (kako su mi rekli). Samo za onaj prvi, 

istoļni grijeh, a za sve ostalo: kazna. 

Negdje sam proļitala da, ako se moliġ i u molitvi traģiġ ''da te 

vodi guru'' (uļitelj voditelj), moģeġ dobiti voditelja u veĺu 

duhovnost. 

Pa, pokuġala sam i to, ali mi je svaki puta padalo na um samo 

jedno ime: Isus. Nisam to prihvaĺala, jer sam ģeljela neġto viġe: 

''gurua''. DogaĽalo se to nekoliko puta i isto toliko puta sam 

odbijala.  

U jednom trenu mi se uļinilo da sam zapravo dobila odgovor:  

Isus treba biti moj Uļitelj i Voditelj. 

Dobro, sada sam se molila Isusu da me vodi i pouļi. Nisam 

molila neku nauļenu molitvu, veĺ sam Isusu u mislima govorila 

o svojim teģnjama, nevoljama i osamljenosti. 

Ļinilo mi se da sjedi uz mene i sluġa moja povjeravanja. Ļinilo 

mi se da suosjeĺa sa mnom pa sam se osjeĺala utjeġenom i 

manje osamljenom. 

Od tog trena sam sve viġe, kako sam ja to nazvala, razgovarala 

s Isusom. Sada sam promijenila teme knjiga koje sam traģila i 

ļitala. Traģila sam sve viġe one, ļiji je sadrģaj govorio o Isusu. 

Netko mi je rekao da ļitam Bibliju, a kada sam se opirala, 

uputio me da proļitam Ivanovo EvanĽelje. 

Zaista me je zainteresiralo. Nekako me se je duboko dojmilo. 

Posebno ljubav Boga Oca i ģrtva Isusova. 

Sada je sve imalo smisla. To je bila ljubav koju sam traģila, a u 

neznanju odbijala. Oprosti mi, Isuse! 

Ļitala sam i druga EvanĽelja i bila sve ģeljnija daljeg ļitanja. 

Pravo iznenaĽenje su bili Psalmi. Ono ġto mi je prije bilo 

odbojno, sada me se duboko dojmilo.  

Jednog dana sam ļitajuĺi 116. Psalam bila duboko dirnuta, a 

ļitajuĺi 117. Psalam, od ganuĺa sam proplakala. 
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Sada sam zaista ''otkrila'' Bibliju. Tokom vremena su me mnogi 

upuĺivali i objaġnjavali, propovijedali i svjedoļili. Sve to mi je 

znatno pomoglo u znanju, ali mi se sama Biblija najdublje 

otkrila. Prava spoznaja nije doġla umom, veĺ duhom. 

Vjerujem da me je Duh Sveti vodio da zavolim Bibliju. 

Danas, 27 godina kasnije, neĺu reĺi da su mi svi stihovi 

potpuno jasni, ali iz dana u dan shvaĺam sve viġe i viġe. Mnogo 

toga iz Starog Zavjeta mi je danas jasnije, ali to je za jedno 

daljnje poglavlje.  

U ovom poglavlju samo ģelim naglasiti kako nas neznanje i 

neupuĺenost drģi podalje od silne Boģje milosti. 

Da sam u djetinjstvu bila pravo pouļena, ne bih tako dugo 

morala lutati i otkrivati ''toplu vodu'' 

Ono ġto su ljudi propustili, uļinio je Isus i Duh Sveti. 

Danas joġ uvijek ponovno i ponovno ļitam Bibliju. To je knjiga 

koju volim i koja, ma da davno napisana, ima najnaprednije,  

najaktualnije upute i znanja.  

Danas pronalazaļi i uļenjaci otkrivaju ono ġto veĺ odavna piġe 

u Bibliji. Znanje i duhovnost, to je ono ġto me nadahnjuje da je 

uvijek ponovno ļitam. 

Slava i hvala Bogu Ocu, Sinu Njegovom Isusu i Duhu Svetom, 

tom jednom, Tro -jedinom Bogu! Amen.     

 

 

 

BIO JEDNOM ...... 

Priļa za djecu, za tate i za mame 

 

Skoro sve priļe iz davno proġlih dana poļinju rijeļima:  

Bio jednom............, 

ali ja sam sasvim sigurna da bi mnogi djeļaci i djevojļice 

ģeljeli pravu priļu koja poļinje sa: Ima jedan djeļak....... 

Zaista, ova priļa tako i poļinje.  
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Dakle, junak priļe je djeļak, ļije je prekrasno biblijsko ime bilo 

Petar, a koji je pohaĽao djeļji vrtiĺ.  

Tata i mama bi ga bili najradije zadrģali kod kuĺe, jer su se jako 

bojali svih onih straġnih opasnosti koje su vrebale na djecu,                 

koja su se iz sigurnosti roditeljskog doma otisnula u tajnovitu 

neizvjesnost. 

Petar je pokuġavao uvjeriti tatu i mamu, da tamo nema 

opasnosti, jer su mu neki njegovi prijatelji iz susjedstva, priļali 

nevjerojatne dogodovġtine, u kojima je on, pa makar samo 

sluġajuĺi uģivao.  

Bilo je tamo nevjerojatnih igraļaka.  

Puno se je pjevalo, skakalo, a najljepġe je bilo to ġto bi mogao 

naĺi puno prijatelja. 

''Sve je to dobro, -rekao je tata- ali mogao bi nauļiti i neke 

ruģne rijeļi i postati neposluġan.'' 

To Petar nikako nije mogao prihvatiti. 

Svim srcem je uvjeravao i tatu i mamu da ĺe uvijek ostati 

njihovo dobro dijete. 

Napokon je doġao dan kada je naġ junak mogao iz stvarne 

blizine pogledati sva ta ļuda koja su se nalazila u djeļjem 

vrtiĺu.  

Bilo je neopisivo zanimljivo. Njegove su oļi sjale od radosti i 

iznenaĽenja. Ubrzo je skakao sa ostalom djecom. Trļali su i 

galamili, a teta ih je morala ļesto opominjati.  

Sada je, i ako malen, poļeo shvaĺati ġto je tata rekao, ali bilo je 

teġko ostati dobar, kako je obeĺao. Tada se dogodilo neġto o 

ļemu djeļak nije nikome htio niġta reĺi, ali je ipak, svoju tajnu 

povjerio tati. 

''Znaġ, tata, - rekao je djeļak, - trļali smo u vrtiĺu i sudario sam 

se s jednim deļkom, koji je bio veĺi od mene, i zamisli si, ġto 

mi je rekao?'' 

''Ġto ti je rekao, - pitao je tata? 

''Rekao mi je da sam idiot!'' 
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Tata se je zaprepastio. Kakva prostota! Kakvo neodgojeno 

dijete! Istog se trena tata sjeti i sa strahom pomisli ġto li je 

njegov maliġan na to odgovorio? 

Pri samoj pomisli da je maliġan mogao odgovoriti jednakom 

prostotom, tati Draganu se digne kosa na glavi, pa se nije 

usudio niti pitati: 

''A ġto si ti njemu odgovorio?'' 

Tata nije pitao, a Petar nije mogao niti doļekati pitanje, veĺ je 

sam nastavio: 

''A znaġ li ġto sam ja njemu rekao?'' 

Tata je nijemo i napeto oļekivao odgovor. 

''Rekao sam mu: Kako bi se ti osjeĺao da sam ja to tebi rekao?'' 

Sada je tata Dragan bio shrvan djeļakovom mudroġĺu. Ni sam 

ne bi mogao naĺi bolji odgovor.  

Ovaj dogaĽaj je naveo tatu Dragana na duboko razmiġljanje. 

Uvjerio se je da je bitno ono ġto dijete nauļi u roditeljskom 

domu.  

Poģelio je uvijek biti primjer svojoj djeci. 

Shvatio je da ĺe se njegov djeļaļiĺ susretati sa raznim 

opasnostima, ali ako mu u srce usadi dobro sjeme, ono ĺe rasti i 

korov ga neĺe zaguġiti. 

Djeca idu u djeļji vrtiĺ, ali i tate i mame u tom istom vrtiĺu 

mogu mnoooooogo toga nauļiti. 

Dakle, stvarno ima jedan djeļak, ima jedan Petar, koji je junak 

ove naġe priļe. Bila bi to priļa za laku noĺ, ali mislim da je 

treba ispriļati ujutro, kada se donose odluke, dok je um joġ 

svjeģ i bistar. 

Djeca su kao plodna zemlja u kojoj dobro sjeme bogato niļe, a 

roditelji su vrtlari koji mladu biljku njeguju i plijeve da je 

korov ne uguġi.  Ļiļa miĺa ïto je istinita priļa!Priļu mi je 

ispriļala mama Lidija, a ja sam je za vas zapisala.             

 

 

PSALAM 8.3 
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''U ustima djece i dojenļadi 

hvalu si spremio protiv neprijatelja,'' 

(psalam 8:3) 

 

EFEĢANIMA 6:1-4 
''Djeco, sluġajte svoje roditelje u Gospodinu jer to je 

pravedno. Poġtuj oca svoga i majku - to je prva zapovijed s 

obeĺanjem: da ti dobro bude i da dugo ģiviġ na zemlji. A vi, 

oļevi, ne srdite djece svoje, nego ih odgajajte stegom i 

urazumljivanjem Gospodnjim!'' 
 

ISUS VOLI DJECU!  

''Tada Isusu donijeġe djeļicu da na njih stavi ruke i pomoli 

se. A uļenici im branili. Nato ĺe im Isus: "Pustite djeļicu i 

ne prijeļite im k meni jer takvih je kraljevstvo nebesko!" I 

poloģi ruke na njih pa krene odande.'' (Mt.19:13-15) 

 

 
ISUS VOLI POSLUĠNU DJECU! 

''U onaj ļas pristupe uļenici Isusu  pa ga zapitaju: "Tko je, 

dakle, najveĺi u kraljevstvu nebeskom?" 2On dozove dijete, 

postavi ga posred njih 3i reļe: "Zaista, kaģem vam, ako se ne 

obratite i ne postanete kao djeca, neĺete uĺi u kraljevstvo 

nebesko.'' (Mt.18:3+4) 
 

 

 

                    BOĢJA RIJEĻ JASNO GOVORI!  

 

''Kad veliki sveĺenici bijahu Ana i Kajfa, doĽe rijeļ Boģja 

Ivanu, sinu Zaharij evu, u pustinji. On obiĽe svu okolicu 

jordansku, propovijedajuĺi krġtenje za oproġtenje grijeha 

kao ġto je pisano u Knjizi proroļanstva Izaije proroka: 

Glas viļe u pustinji:'Pripravite put Gospodinu, poravnajte 
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mu staze!Svaka dolina neka se ispuni, svaka gora i 

breģuljak neka se slegnu! Ġto je krivudavo, neka se izravna, 

a hrapavi putovi neka se izglade! Svako ĺe tijelo vidjeti 

spasenje Boģje'' (Luka 3:2-6).  

Kada je rijeļ Boģja doġla Ivanu, doġla je s jasnim 

obrazloģenjem da je to krġtenje za oproġtenje grijeha. Izriļito 

kaģe da se poravnaju i izglade putovi. Naġim jezikom bismo 

rekli, da ispravimo ono u ļemu grijeġimo i odreknemo se 

grjeġnog ģivota. Nigdje ne vidimo da je to krġtenje namijenjeno 

djeci. Jasno da nije, jer kako bi mala djeca mogla poravnati i 

izgladiti putove koje joġ uopĺe nisu niti zapoļela?  

Viġe objaġnjenja ĺemo potraģiti u Svetom Pismu. Naĺi ĺemo ga 

u Novom Zavjetu, u EvanĽelju po Mateju 28:18-20: 

  

''Isus im pristupi i prozbori: "Dana mi je sva vlast na nebu 

i na zemlji! PoĽite dakle i uļinite mojim uļenicima sve 

narode krsteĺi ih u ime Oca i Sina i Duha Svetoga i uļeĺi ih 

ļuvati sve ġto sam vam zapovjedio!" "I evo, ja sam s vama 

u sve dane - do svrġetka svijeta."  

Onima koji paģljivo ļitaju (ili sluġaju), biti ĺe mnogo jasnije ġto 

je Isus zapovjedio s ovom naredbom. Pretpostavljam da ima joġ 

''nevjernih Toma'', pa zato istraģujmo dalje ġto piġe u Svetom 

Pismu. Nadam se da ĺe ovaj stih uvjeriti i one najsumnjiļavije. 

I sama sam takva da trebam mnogo i to ozbiljnih dokaza, kako 

bih bila sigurna da je istinito ono ġto vjerujem. Proļitajmo stih 

u EvanĽelju po Marku 16:15+16, koji je i mene potpuno 

uvjerio i dao mi sigurnost da sam ga ispravno razumjela 

''I reļe im: "PoĽite po svem svijetu, propovijedajte 

EvanĽelje svemu stvorenju. Tko uzvjeruje i pokrsti se, 

spasit ĺe se, a tko ne uzvjeruje, osudit ĺe se ''.  

Ovo je zbilja dokaz da osoba koja se krsti mora vjerovati i tu 

vjeru krġtenjem potvrditi, da bi bila spaġena i da bi joj grijesi 

bili oproġteni. Tu se mala djeca opet ne uklapaju. 
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Mala djeca ne znaju niti da su ģiva, a kamoli da u neġto vjeruju. 

Isusa su kao dijete prinijeli Bogu i od Njega zamolili zaġtitu za 

dijete, a kada je odrastao, sam je svojom voljom uġao u vodu da 

bi bio krġten. Otpada izgovor da djeca koja nisu krġtena, nisu ni 

spaġena, jer je sam Isus rekao da je njihovo Kraljevstvo 

nebesko u Ev. po Mateju 19:13-15:  

 

''Tada mu donijeġe djeļicu da na njih stavi ruke i pomoli se. 

A uļenici im branili. 14Na to ĺe im Isus: 

"Pustite djeļicu i ne prijeļite im k meni jer takvih je 

kraljevstvo nebesko!" I poloģi ruke na njih pa krene 

odande''.  

Nakon svih tih dokaza, moramo zakljuļiti da je krġtenje 

dopuġteno samo onima koji su svjesni svojih grijeha, pa se za 

njih mogu pokajati. Mogli bismo reĺi da se moģe krstiti osoba 

koja uzvjeruje, pokaje se za svoje grijehe i na krġtenju dade u 

ime Oca, Sina i Duha Svetog, zavjet ļiste savjesti. To moģe 

samo ona osoba kojoj je nakon pokajanja Isus izmijenio grjeġnu 

narav i stvorio sve novo u njoj. Isus to ne ļini samo djelomiļno. 

On ļini sve novo, tako da je vjernik nanovo roĽen i moģe 

izvrġavati Boģje zapovijedi. To ļovjek sam ne bi mogao, ali je s 

Bogom sve moguĺe! EvanĽelje po Mateju 18:1-3 

''  U onaj ļas pristupe uļenici Isusu pa ga zapitaju: "Tko je, 

dakle, najveĺi u kraljevstvu nebeskom? "On dozove dijete, 

postavi ga posred njih i reļe: "Zaista, kaģem vam, ako se ne 

obratite i ne postanete kao djeca, neĺete uĺi u kraljevstvo 

nebesko''.  

 

                       VELIĻINA SVETOG PISMA  

 

Poznati velikan vjere, Spurgeon je rekao :  

''Nikada, niti itko ne nad raste  Sveto Pismo. Ta se Knjiga ġiri i 

produbljuje s naġim godinama.''      
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Da i ja sam se uvjerila u istinitost Spurgeonovih rijeļi. Sveto se 

Pismo ļita, ali nikada ne proļita. Ma koliko ga puta  proļitali, 

pri novom ļitanju stjeļemo dojam da nam govori u sasvim 

drugom svjetlu i to u onom koje nam je baġ u ovom trenutku 

potrebno.  Boģja rijeļ se nikada ne mijenja. U EvanĽelju po 

Mateju, 24:35, sam Isus je rekao: 

 

 ''Nebo i zemlja ĺe proĺi, ali rijeļi moje neĺe proĺi.'' 
Rijeļ Boģja se ne mijenja. Ona je uvijek ista, ali mi se 

mijenjamo i stanje, u kojem se nalazimo se mijenja. Savjet, 

vodstvo, utjehu ili blagoslov primamo iz tog, Bogom 

nadahnutog Pisma, upravo onda kada  nam je potrebno.  

To nam je joġ jedan znak da je Bog, autor Pisma, ģiv. On vidi 

naġu potrebu i odgovara na naļin koji moģemo razumjeti.  

 

''Imao bih vam joġ mnogo reĺi, ali sada ne moģete nositi.'' 
To je Isus rekao u EvanĽelju apostola Ivana 16:12.  

Opetovano ļitajuĺi Sveto Pismo, naġ se um sve viġe otvara te 

postajemo sposobni uoļiti ono ġto nam je moģda joġ u proġlom 

ļitanju bilo doslovce ''zastrto koprenom''. 

Ma kako se to nevjerojatnim ļinilo, ta sveta knjiga ne samo da 

je ģiva po svojim porukama, ona se preobraģava otkrivajuĺi sve 

viġe i dublje spoznaje, koje su nam baġ u danom trenutku 

potrebne, za daljnji hod u Duhu.  

Za one koji ne ģele razmiġljati i udubiti se u Boģju rijeļ, Biblija 

ili Sveto Pismo, mogu se ļiniti zastarjelom i dosadnom 

knjigom. Za one pak koji joj pristupaju moleĺi se s vjerom da 

im Duh Sveti pomogne razumjeti, ona je neiscrpni rudnik 

blaga, mudrosti i otkrivenja.  

Ġto dublje prodiremo u njene dubine, sve  viġe nas oduġevljava 

i privlaļi. Kroz nju nam se otkriva sva dubina Boģje ljubavi za 

svakog ļovjeka. U njoj moģemo proļitati ġto nam Bog ģeli dati, 

ali isto tako i detaljne upute ġto trebamo uļiniti da bismo to 

primili.  
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Upute za ģivot kakav Gospodin ģeli da ģivimo, kratke su, jasne 

i primjerima potkrijepljene.  

Zaista, samo je Bogu moguĺe biti tako temeljit, sveobuhvatan, 

a uz to svakom razumljiv!  

To je zanimljiva knjiga koju uz ispravan pristup moģemo s 

napetoġĺu ļitati od korica do korica, a da nam ne dosadi.  

Ona moģe zadovoljiti naġu znatiģelju za znanjem od postanka 

svijeta i prvog ļovjeka na zemlji, do kraja svijeta kojeg i 

kakvog mi poznajemo.  

Uvodi nas u novo, tisuĺljetno, Kristovo kraljevstvo na zemlji. 

Na kraju, ona nas ne ostavlja bez nade, veĺ otvara vidik u novu, 

obeĺanu i joġ neviĽenu vjeļnost.  

 

 

                *********************************  

 
LUKA 3:4 -6 

,,kao Ġto je pisano u Knjizi besjeda Izaije 
proroka:  

Glas vi ļe u pustinji:  
Pripravite put Gospodinu,  

poravnajte mu staze!  
Svaka dolin a neka se ispuni,  

svaka gora i bre ģuljak neka se slegne!  
ğto je krivudavo, neka se izravna, 
a hrapavi putovi neka se izglade!  

I svako ĺe tijelo vidjeti spasenje Bo ģje.  
            SVEOBUHVATNA  KREATIVNOST  

                           STVORITELJEVA  

 

Ģivimo na ovom svijetu i ne primjeĺujemo da gledamo, a 

zapravo ne vidimo. Oļima vidimo, no duh naġ nije ukljuļen.  
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Idemo kamo ģelimo, uzimamo ġto hoĺemo, jer je sve tu ïna 

dohvat ruke. 

Sve postoji i brda i mora, rijeke i nebeski svod. Plodna zemlja 

samo ļeka da sijaļ posije sjemenito bilje (bilje koje nosi sjeme 

spremno za slijedeĺu sjetvu); sve raste i buja. 

Zemljoradnik je zadovoljan svojim trudom, jer kako kaģe, 

njegove su to ruke stvorile. 

Da ne proġirujem temu, zadrģat ĺu se na zemljoradniku, jer 

veĺinom vlada uvjerenje da je taj trud bio dovoljan da se njive 

ģute zlatnim klasjem.  

Rijetko tko i pomiġlja da je bilo potrebno mnogo veĺe i 

znaļajnije djelo da bi on mogao biti upotrijebljen kao mala 

karika u tom djelu.  

Ne pripisuju sebi samo zemljoradnici, stoļari, ili graditelji 

velikih zdanja, svom znanju i radu sve uspjehe, veĺ i veĺina 

velikih i malih ljudi pripisuje sebi, svom znanju ili snazi, sve 

uspjehe. 

Tko i pomiġlja na to da je bilo potrebno a i sada jeste, da se 

stvore uvjeti i moguĺnosti da bi ļovjek mogao sudjelovati u 

tom zavrġnom djelu?  

Veĺina ljudi vjeruje da postoji Stvoritelj koji je stvorio nebo i 

zemlju i ne razmiġlja dalje.  

Misle: ''Dobro, i ġto sad? Ja sam orao, ja sam sijao, ja sam ģeo i 

prodavao!   To je mojih ruku djelo!'' 

A ġto je uļinio Stvoritelj?   

Apostol Pavao u svojoj 1. Poslanici Korinĺanima 3:6-9, piġe: 

  

''Ta ġto je Apolon? Ġto je Pavao? Posluģitelji po kojima 

povjerovaste - kako veĺ komu Gospodin dade. Ja zasadih, 

Apolon zali, ali Bog dade da  raste. 

Tako niti je ġto onaj koji sadi, ni onaj koji zalijeva, nego 

Bog koji daje rasti. Tko sadi i tko zalijeva, jedno su; a svaki  

ĺe po svome trudu primiti plaĺu. Jer Boģji smo suradnici: 

Boģja ste njiva, Boģja graĽevina.'' 
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Nije mi namjera sada opisivati udio sunca, kiġe, vjetra, 

zdravlja, materijalnih moguĺnosti i mnogo toga joġ, ġto je 

Stvoritelj uļinio da bi na posljetku omoguĺio ļovjeku da 

pridonese za svoj opstanak. 

Nije ispravno, a ni Bogu drago da ļovjek pripiġe sebi slavu za 

ono ġto je Boģje djelo 

Sve ovo sam poļela pisati kada me je jedan davni dogaĽaj 

podsjetio na neopisivu kreativnost Boģju.  

Prije mnogo godina, suprug i ja smo jednog nedjeljnog jutra 

krenuli na Sljeme. 

 S naprtnjaļama na leĽima uspinjali smo se uz obronke 

Zagrebaļke gore. Nama, skromnim planinarima, i ta gora se za 

uspon ļinila visokom. 

Veĺ dobrano uspuhani radosno smo zastali, jer se iznenada pred 

nama pojavila zelena livada obasjana ranim jutarnjim suncem. 

Uzdigli smo pogled prema vrhuncima Zagrebaļke gore, koja se 

okupana rosom, caklila obasjana suncem, veliļanstveno 

uzdizala prema nebu.  

Ova ljupka livada na obronku, tvorila je savrġenu cjelinu ovog 

Boģjeg djela; ili, to ġto smo ugledali,  moģda i nije bilo 

savrġenstvo? 

Tek nekoliko trenutaka kasnije, vidjela sam  da je tome tako.  

Iznenadni usklik moga supruga, svratio je moju pozornost na 

neġto sitno u travi. Bio je to maleni cvijetak skoro prozirnih 

latica. Neġto, ġto mi zovemo bojom,  prelijevalo se pastelnim, 

duginim bojama.  

Bio je to minijaturni cvijetak koji je zrcalio cijelom paletom 

boja, a uz to bio proziran kao daġak. 

Moj ljudski um mi je govorio da je to cvijet, ali za mene je to 

bilo nadzemaljsko ļudo!  

Nakon nekoliko trenutaka pomislila sam da je upravo ovaj 

cvijetak  uļinio savrġenom cjelinu ovog Boģjeg djela ï od vrha 

planine, do cvijetka u travi.( ''Toļka na i''!)  
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 Kao ġto to obiļno u ģivotu biva, jedna spoznaja vodi do druge. 

Doģivljaj onog nedjeljnog jutra doveo me do pomisli da sam 

spoznala veliļinu i savrġenstvo Boģje kreativnost, a bio je samo 

jedan djeliĺ od toga.  

Poļela sam razmiġljati o mnogo veĺim planinama u kojima je 

bezbroj ģivotinjski vrsta naġlo hranu i zakloniġte; o kroġnjama 

drveĺa proģetim slavopojem  koju je osim cvrkuta ptica 

upotpunjavao ġum vjetra ili tek lahora.  

Ļinilo mi se da sve to pojedinaļno i sveukupno slavi svog 

Stvoritelja.  

Ploveĺi oceanima pokuġala sam si predoļiti ģivote otkrivenih i 

neotkrivenih vrsta stanovnika dubina. Bio je to neostvariv 

zadatak, nedostiģan mom ljudskom umu. 

Postoje pojedinci koji poznaju samo jedan ili viġe podruļja 

Boģjeg stvaralaġtva, ali nitko ne moģe obuhvatiti potpunu 

cjelinu.  

Uvijek se otkriva neġto novo, pa i pronalazaļi otkrivaju samo 

ono ġto je veĺ davno, taj veliki Kreator stvorio. 

Znanje se postepeno mnoģi. Ono znanje koje je kao u kovļegu 

s blagom bilo tisuĺama godina sakriveno. Ovo me podsjeĺa na 

stih iz Svetog pisma: EvanĽelje po Ivanu 16:12    

''Joġ vam mnogo imam kazati, ali sada ne moģete nositi''.  
 

Otvorimo li svoje oļi, mislim duhovne oļi, otkrit ĺemo dubine 

kojih do tada nismo bili svjesni.  

Mi ģivimo i prihvaĺamo sve kao ''zdravo za gotovo''. Nismo 

svjesni te bezgraniļne ljubavi i mudrosti, kojom je Bog stvarao 

ovaj svijet. Razmislimo o tome ġto mi pridonosimo oļuvanju 

Njegovog djela? Mi nemamo pravo zagaditi, oġtetiti ili razoriti 

ovaj svijet.  

To nije naġe djelo. Mi smo ga dobili samo kao privremeni dar 

koji ne smijemo uniġtavati! 

Nije moguĺe da to ne razumijemo i da ne shvaĺamo koliko 

zahvalnosti dugujemo za to veliko djelo ljubavi Boģje.  
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Slavimo i zahvaljujmo Gospodinu naġem, jer i mi sami smo 

kruna Njegovog stvaralaġtva!          

 

      
 

                       

 

                        ****************************  

 

 
Psalam 37:11  

 
''Zemlju ĺe posjedovati krotki,  

obilje mira oni ĺe uģivat''.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                             PO VOLJI BOĢJOJ  

 

Apostol Pavao piġe poslanicu Efeģanima i u 1:1+2, piġe: 

"Pavao, apostol Isusa Krista po volji Boģjoj, svetima koji su 

u Efezu i vjernima u Kristu Isusu. Milost vam i mir od 

Boga Oca naġega i Gospodina Isusa Krista!" 
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Koliko smo puta proļitali uvod u poslanicu apostola Pavla 

Efeģanima, i preġli preko napisanog kao uvod u neġto ġto je 

zaista vaģno? Traģili smo ono ġto ĺe tek reĺi, a preskoļili smo 

ono ġto je rekao, ne shvaĺajuĺi da nam je u ta dva stiha veĺ 

rekao ono ġto je za nas vaģno da znamo.  

Kao prvo, ma da piġe svetima u Efezu, on kaģe: 

 

". ..vjernima u Kristu Isusu."  

 On ne piġe svetom Antunu ili svetoj Ani, ne, On piġe svetima u 

Kristu Isusu. Uopĺe nije bitno jesu li ti sveti u Efezu ili ma gdje 

drugdje. Bitno je da su sveti u Kristu Isusu.  

Sada veĺ moģemo shvatiti da on misli na svu nanovo roĽenu 

djecu Boģju, ļiji se ģivot temelji na rijeļi Boģjoj.  

Kada smo to shvatili, vidimo da se to odnosi i na nas koji smo 

vjerni u Kristu Isusu.  

Obratimo paģnju da kaģe: ".....po volji Boģjoj..." 

 Apostol Pavao izjavljuje da je to ġto jeste, po volji Boģjoj. On 

to ne bi bio, da ga sam Bog nije postavio na to mjesto. 

Postavivġi ga na mjesto apostola, dao mu je autoritet, znanje i 

priliku da uspjeġno izvrġava ono ġto je volja Boģja.  

Njegov udio je bio u tome ġto se je spremno odazvao i ģivio 

onako, kako je propovijedao, provodeĺi Boģju rijeļ u djelo tako 

da ga je Gospodin mogao upotrijebiti.  

On se nije neprekidno optuģivao zbog grijeha uļinjenih u 

proteklom ģivotu, cvilio i puzao kao nemoĺan crv, veĺ je sa 

zahvalnoġĺu i vjerom prihvatio oproġtenje kroz Isusa Krista. 

Opran svetom Kristovom krvlju, odluļno se je odazvao Boģjem 

pozivu i Bogom mu danim autoritetom, ġirio Radosnu vijest i 

uļio narod ģivotu posveĺenja. 

Svojim primjerom je svjedoļio da je moguĺa preobrazba 

greġnika u sveto, Boģje oruĽe. Takav rad i djelovanje u vjeri u 

Isusa Krista, Bog je blagoslovio.  

Apostol Pavao je bio ļovjek kao i mi. Sve ġto je bio, bio je 

voljom Boģjom.  
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Vidimo li sada da smo i mi pozvani Boģjom voljom? Sam 

Gospodin nas je svojom voljom odvojio od svijeta i grijeha u 

njemu. O naġoj spremnosti da se odazovemo Njegovom pozivu 

ovisi naġe daljnje posveĺenje i naġ rad.  

Kada smo oprani Kristovom krvlju, ģivimo na temelju Boģje 

rijeļi, vjerni u Kristu Isusu, spremno se odazovimo Njegovom 

pozivu.  

Ponizno prihvatimo snagu, znanje i autoritet od onoga koji nas 

je pozvao i poslao da radimo u Njegovo ime. Tada ni uspjeh ni 

blagoslov neĺe izostati.  

 

 

 

 

                                 ********************                                 

 

 
Psalam 51:12 -14 

 
''Ļisto srce stvori mi, Bo ģe, 

i duh postojan obnovi u meni!  
Ne odbaci me od lica svojega  

i svoga svetog duha ne uzmi od mene!  
Vrati mi radost svoga spasenja  
i u ļvrsti me duhom spremnim!''  

 

 

                                  EVAN ņELJE  
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EVAN ņELJE PO MARKU  3:4-6  
 

,,I govoraĠe im:  
"Unosi li se svjetiljka da se pod posudu stavi 

ili pod postelju?  
Zar ne da se st avi na svije ĺnjak?  

Ta niĠta nije zastrto, osim zato da se oļituje;  
i niĠta skriveno,  

osim zato da do Ľe na vidjelo!  
Ima li tko uĠi da ļuje, neka ļuje."  

 

                              VJERA ILI RELIGIJA?  

                                    

Navesti ĺu neka poznata imena koja su izrekla svoje miġljenje o 

religiji i vjeri.  
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Frenklin  je rekao: 

''Ako su ljudi tako zli sa religijom, kakvi bi bili bez nje?'' 

Halford E. Luccok  kaģe: 

''Religija moģe biti najnemoralnija stvar na svijetu,  a to je onda 

kad  je to religija koja donosi utjehu bez       pokajanja; kada 

daje zadovoljstvo bez priznanja grijeha.''   

Colton je uvidio stav veļine ljudi:   

Ļovjek ĺe se svaĽati zbog vjere; pisat ĺe o njoj; borit ĺe se za 

nju i umrijet ĺe za nju; sve ĺe uļiniti, samo neĺe ģivjeti za nju.''  

 Hare tvrdi da:                                             

 ''Vjera donosi malo teġkoĺa poniznima, mnogo ponosnima, a 

nepodnoġljiva je oholima.'' 

 

 Ja nisam neko poznato ni uļeno lice, ali sam se uvjerila da 

postoji velika razlika izmeĽu vjere i religije.                                          

Veĺ samo pitanje: vjera ili religija, dovodi mnoge u zabunu ili 

dvoumicu. Kakva je razlika? 

Zanimljivo je da sam u HRVATSKO ï ENGLESKOM rjeļniku 

(Milan Drvodeliĺ) za vjeru naġla prijevod ï religija, ali kod 

rijeļi religija, nisam naġla prijevod vjera.  

U NJEMAĻKO ï HRVATSKOM rjeļniku (Dr. Blanka Jakiĺ ï

dr. Antun Hurm), ponavlja se ista stvar: vjera znaļi religija, a 

religija znaļi vjera. 

Pogledala sam i u RJEĻNIK HRVATSKOG JEZIKA i tu pod 

a, za vjeru kaģe: religija; 

pod b: institucija vjerskog ģivota u organiziranom obliku, a pod 

pojmom religija, naġla sam opġiran opis: 

1. ''Skup vjerovanja ili dogmi i kultnih obreda koji predstavljaju 

odnose izmeĽu ļovjeka i boģanske moĺi (jednoboġtvo) ili 

nadnaravnih moĺi (mnogoboġtvo, panteizam). 

2. Vjerovanje u jedno ili viġe nadzemaljskih biĺa ili sila, i 

objaġnjavanje svijeta tom vjerom kao kultno ġtovanje takvih 

nadzemaljskih biĺa.'' 
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Nisam jezikoslovac, baġ naprotiv, govorim jezikom 

jednostavnog naroda i vremena u kojem ģivim, ali proļitavġi 

objaġnjenja ljudi koji to jesu, najeģila mi se koģa od 

zaprepaġtenja. 

Kada bi ih mnogi, proļitali, sumnjam da bi se s toliko ponosa 

deklarirali kao religiozni ljudi. Kako mi je dostupna, 

ENCIKLOPEDIJA LEKSIKOGRAFSKOG ZAVODA sa 

znatiģeljom sam pogledala i u nju. Pod pojmom vjera stoji: vidi 

religija. Znaļi opet isto, ali jer je toliko zanimljivo, iznijet ĺu 

samo jedan kratki odlomak objaġnjenja religije: 

''Religija (latinski religio ï poboģnost, poġtovanje bogova), 

oblik iluzorne druġtvene svijesti o jednom ili viġe beskonaļnih 

biĺa u kojoj se oļituje ovisnost o 'natprirodnim', od ļovjeka 

otuĽenim pojavama i ljudska nemoĺ pred nepoznatim 

prirodnim i druġtvenim silama, ġto se zasniva na stvarnim, 

materijalnim uvjetima dehumaniziranog ģivota; ġtovanje tih sila 

redovno je popraĺeno odreĽenim ritualnim i  propisanim 

religioznim radnjama (kultovi sa ģrtvama, molitve itd ).'' 

Tako piġu, a vjerojatno i misle znanstvenici! Istina, svezak u 

kojem to piġe, dovrġen je 1962. godine, znaļi u vrijeme 

socijalizma, pa se moģe objasniti Marxovom ''religijom''.  

Oļito je da svi oni koji tako piġu i povezuju pojam 'vjera' i 

''religija'', nisu doģivjeli vjeru.  

Svaka osoba koja je doģivjela duhovni dodir s Bogom, milost 

obraĺenja i nanovog roĽenja,  znat ĺe da se vjera razlikuje od 

religije, jer je oboje doģivjela: religiju prije, a sada vjeru. 

Da je tome tako, govori i Petar Ģuniĺ u svom uvodu u knjigu 

JEDINI PUT, Johna Wesleya, pa ĺu navesti izvadak iz tog 

uvoda: 

''Sama rijeļ "religija" je imala u ono doba (1738. god.), kako u 

Engleskoj tako i u Njemaļkoj, sasvim drugi znaļaj. Ġto danas 

tu rijeļ samo puni, u ono vrijeme se smatralo u punom smislu 

rijeļi: vjera, vjerovanje, bit krġĺanstva, ġto znaļi krġĺanin biti, a 

ne se samo tako zvati.'' 
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Mnogi religiozni ljudi nikada nisu ostvarili svoj duhovni dodir 

s Bogom. Njihovo se pripadniġtvo nekoj od religija oļituje, 

prvenstveno upisom u knjigu, kao evidencija pripadniġtva. 

Ono se svodi na povremene dolaske u crkve, odnosno hramove, 

odrģavanje (ili neodrģavanje) nekih tradicija, dogmi i rituala, a 

iznad svega, glasnim proklamiranjem njihove religioznosti.  

Preļesto se brojnoġĺu ļlanstva objaġnjava ispravnost takvog 

ģivota. Ļesti obiļaj je da se sagrijeġi, a onda svoje grijehe kaģe 

ļovjeku (sveĺeniku) i od njega dobije oprost. Potom se, nakon 

izlaska iz crkve novim poletom grijeġi dalje, ļesto i viġe, jer je 

eto uvijek moguĺe dobiti oproġtenje. 

Takav ļovjek ģivi u uvjerenju da je Bog dobar, (jer On nije kao 

ļovjek) i da ĺe sve oprostiti, jer napokon, On je ljubav. 

Tu moramo stati i zamisliti se.  

To ġto taj ļovjek misli ï ispravno je, no to je samo jedan dio 

istine. Onaj drugi, jako vaģan dio se svjesno ili nesvjesno 

odbija. Neki to ļine iz neznanja, dok to drugi ļine iz 

lakomislenosti. 

Veĺ sam ļula uzreļice: ''Nije vrag tako crn kako se govori!'' 

''Svi smo mi djeca Boģja''  

Samo moje miġljenje, ne bi moglo pobiti sva ta mudrovanja, ali 

hvala Bogu ġto nam je objavio svoju Rijeļ i u njoj svoju volju. 

U Svetom pismu, u Poslanici Rimljanima 3:23,  apostol Pavao 

piġe:  

 

''..jer su svi sagrijeġili i liġeni su Boģje slave'', ali onda u 24. 

stihu piġe: ''..i svi su opravdani darom njegove milosti, 

otkupljenjem u Kristu Isusu.''  

Oni isti ĺe reĺi: ''Pa i tu piġe da su svi opravdani.'' 

Da, mogli bi biti svi, jer je Isus umro za opravdanje svih ljudi, 

ali svatko za sebe treba to od Njega i prihvatiti, a prihvaĺa se 

iskrenom vjerom. 

Iskrena vjera nam stvara ļeģnju za ļistim i svetim ģivotom. Sve 

ġto je prije bilo stvara u nama krivnju i sram, i, ako tada naġu 
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krivicu priznamo Isusu Kristu, On nam opraġta grijehe, a On to 

moģe, jer je On Bog.  

Ne samo da oprosti, veĺ nas i oslobaĽa svih ovisnosti i donosi 

slobodu od ropstva grijeha. Kakva divna milost!     

Opravdani vjerom u Kristovu ģrtvu, sada moģemo, na temelju 

Boģje rijeļi, smatrati da smo primljeni u Boģju obitelj. 

U istoj Poslanici, l8:14-16, apostol Pavao piġe: 

 

 ''Svi su oni koje vodi Boģji Duh sinovi Boģji. Vi naime niste 

primili duha ropstva da ponovno budete u strahu, veĺ ste 

primili duha posinjenja kojim viļemo: Abba ï Oļe! Sam 

Duh svjedoļi zajedno s naġim duhom da smo djeca Boģja.''   

Dakle, oni koji su opravdani vjerom, a ne oni koji religiozno 

ģive, mogu se zvati djecom Boģjom, jer tek tada: 

 

 ''opravdani vjerom u miru smo s Bogom po naġem 

Gospodinu Isusu Kristu'' (Rimljanima, 5:1). 
Ponovno je naglaġena vjera, jer se spaġavamo vjerom, a ne 

religijom. Ne ļudim se prevoditeljima ni veĺini znanstvenika 

zbog onog ġto oni govore, jer veĺina od njih ne moģe pisati i 

govoriti o onome ġto za njih ne postoji, a ne postoji jer to ne 

mogu niti jednim znanstvenim eksperimentom ponoviti i 

samim tim dokazati. 

Ono ġto ne moģe veĺina znanstvenika dokazati, pa niti oni koji 

tvrde da vjeruju u Boga (ali na svoj naļin), moģe nanovo roĽeni 

vjernik kojega Duh Sveti ispunjava. Njemu nisu potrebna 

visoka uļiliġta, veĺ samo duboka vjera i predanost Gospodinu 

Isusu Kristu. Sva ta milost se ne moģe steĺi novcem, jer 

Gospodin traģi mnogo viġe: On traģi tebe cijelog. 

J. MASON istinito kaģe: 

''Neġto ĺe nas koġtati da budemo vjerni, ali ĺe nas mnogo viġe 

koġtati ako to nismo!'' (ne novca!) 

To predavanje je zapravo primanje. Ġto se viġe ģeliġ predati, to 

je obilnije ono ġto primaġ. 
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Spasenje je prvo, a zatim osloboĽenje od greġnih ovisnosti. 

Dobivaġ sigurnost koju prije nisi imao; postajeġ smiren, ġto se 

odraģava na dobrom zdravlju.  

Ljubav te preplavljuje i uzdiģe iznad svakodnevice. Ģeliġ da svi 

ljudi okuse od te Boģanske ljubavi. U svakom pogledu postajeġ, 

ne samo preporoĽen, veĺ nanovo roĽen.  

Predanost Isusu Kristu ne dodiruje ļovjeka  samo izvana, veĺ 

kako kaģe Howellsh: 

''Vjera u Isusa Krista dopire do srca i mijenja ga, ġto ne ļini niti 

jedna religija.'' 

Postoje joġ mnogi drugi blagoslovi, kao ġto su neobjaġnjiva 

ozdravljenja (osim vjerom), bistrije misli, mudrost u 

svakodnevnom ģivotu, kao i sigurnost da ļiniġ dobro i da je 

sam Gospodin zadovoljan ġto prihvaĺaġ Njegovo vodstvo. 

To nije ļarolija, ali iskrena i duboka vjera uzrokuje da se 

dogaĽaju ļuda. Vjera je zaista riznica punine i bogatstvo ģivota. 

Kada ljudi definiraju pojam vjere, kaģu: 

 ''Vjera je kad se ne vidi a vjeruje da postoji, ono ġto se ne vidi.'' 

Duhom Svetim ispunjen vjernik ĺe vam reĺi, da duhovnim 

oļima vidi ono u ġto vjeruje, pa tako za njega vjera postaje 

stvarnost.  

Biti krġĺanin voĽen Duhom Svetim, otvara novu dimenziju veĺ 

sadaġnjeg ģivota i nadu u buduĺi, vjeļni ģivot. 

Mogu samo potvrditi ono ġto kaģe Young: 

''Naziv KRĠĹANIN, je najveĺa titula za ļovjeka'', a mogu 

dodati i najveĺe bogatstvo u ovom i u buduĺem ģivotu.                                                                               

Masilon tvrdi da: 

''Vjera ne bi imala neprijatelje, da nije neprijatelj ljudskim 

porocima.''       

                                  TRADICIJA  

 

  O tradiciji, T. ARNOLD piġe: 
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  ''Potpuno sam siguran da ĺe,ako tradiciji otvorite makar samo 

za jedan mali prst, uĺi ļitav monstrum, zajedno s rogovima, 

repom i svim ostalim.'' 

 

Malo koja rijeļ je toliko koriġtena i negativno iskoriġtavana, 

kao rijeļ: tradicija, odnosno: predaja.. Uz nju se veģu narodne 

poslovice, narodni obiļaji, ali i od pradavnog, do modernog 

vremena, sveĺeniļki i crkveni obiļaji. 

Ne bi bilo prigovora da se predaja, odnosno tradicija odnosi na 

ona ispravna svojstva, a posebno kada se radi o Svetom pismu. 

Tradicija se je poput otrovne povijuġe prilijepila uz pojedine 

stihove Pisma okreĺuĺi ih po svojoj volji, zaobilazeĺi i 

zanemarujuĺi Boģju rijeļ i volju. 

Neka sebiļna i koristoljubiva svojstva u vodeĺim vjerskim 

krugovima, stvorila su tradiciju, koja se uļvrġĺivala i ġirila iz 

generacije u generaciju.  

Neġto ļega u proġloj godini nije bilo, pojavi se jednom izjavom, 

ili neļijom odlukom i jednim dekretom ili koncilom postaje 

stvarnost. Isprva netko i posumnja, ali se uskoro i ta sumnja 

izgubi, te neprimjetno slijedi kao predaja, kao tradicija, a kao 

ġto narodna poslovica kaģe: 

''Bolje da propadne selo nego tradicija!'' 

U EvanĽelju po Marku 7:8+9 to ovako piġe: 

 

''Vi ostavljate zapovijed Boģju, a drģite predaju ljudsku. Vi 

zgodno ukidate ï nastavi on ï Boģju zapovijed da drģite 

svoju predaju.''  

Gdje na primjer u Svetom pismu piġe da se daje 'posljednja 

pomast?' Mnogo sam puta proļitala Bibliju od korica do korica, 

ali to nisam naġla. MeĽutim, naġla sam, a i viġe puta koristila, 

neġto sasvim drugo, a to piġe u Jakovljevoj Poslanici 5:14+15: 

''Boluje li tko meĽu vama? Neka sebi dozove crkvene 

starjeġine! Oni neka mole nad njim maģuĺi ga uljem u ime 

Gospodnje, pa ĺe molitva uļinjena s vjerom spasiti 
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bolesnika! Gospodin ĺe ga podiĺi i, ako je uļinio grijehe, 

dobit ĺe oproġtenje.''  

Zar to nije neġto potpuno suprotno' 'posljednjoj pomasti'? 

Koliko je bolesnika, kojima je mogla posluġnost Boģjoj rijeļi 

pomoĺi da ozdrave, uskraĺena ta pomoĺ, iz straha da kada 

prime 'posljednju pomast, moraju umrijeti? 

Ipak je godine 550. donesena i tako postala tradicijom odluka o 

'posljednjem' pomazanju'. 

Zar to nije onako, kako piġe u Pismu:  

 

''Vi ostavljate  zapovijed Boģju, a drģite predaju ljudsku''? 

U Matejevom EvanĽelju 15:3, Isus kaģe? 

 

''A zaġto vi krġite Boģju zapovijed zbog svoje predaje?'' 

Ni u Isusovo vrijeme svijet nije bio bez tradicije i to baġ u 

onom loġem smislu. 

Farizeji su se drģali predaja svojih otaca i to napadno 

naglaġavali, ali i njima je Isus u Mateju 15:7+8 rekao: 

 

''Lijepo je o vama licemjerima prorokovao Izaija kad 

napisa: 'Ovaj me narod ġtuje usnama, a srce mu je daleko 

od mene. Uzaludno je bogoġtovlje koje mi iskazuje. I ġto 

nauļava, to su zapovijedi ljudske.''  

Ģalosno je, ġto u danaġnje vrijeme, kada je Sveto pismo svakom 

dostupno (bar u naġim krajevima), narod hoda kao s crnim 

naoļalama i ne vidi ono ġto zapravo u oļi bode.  

Ġto bi trebalo reĺi o kipovima i slikama koje se ġtuje kao da su 

ģivi bogovi koji su zasluģni za pomoĺ ili svemoĺ? 

Veĺ u Starom Zavjetu, Bog najoġtrije zabranjuje i naglaġava da 

ĺe kazniti one koji ih ne samo ġtuju, veĺ i izraĽuju. 

U Ponovljenom Zakonu 4:16, Bog govori: 

'' ..da se ne biste pokvarili te da ne bi napravili sebi kakva 

klesana lika, kipa muġkog ili ģenskog obliļja.''     
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U Knjizi Izlazak:20:4-6, u dijelu koji mi nazivamo: Deset 

zapovijedi Boģjih, koje tako 'poboģno' mnogi 'vjernici' uļe na 

pamet, ali u skraĺenom obliku; izostavljajuĺi najveĺu prijetnju 

koju Bog upuĺuje onima koji je prekrġe, i opet, da bi slijedili 

tradiciju, za koju se nije niti znalo do 797. godine, kada je 

naime uvedeno sluģbeno ġtovanje slika. 

Evo kako glasi ta Boģja zapovijed: 

 

''Ne pravi sebi rezana lika niti kakve slike onoga ġto je gore 

na nebu, ili dolje na zemlji, ili u vodama pod zemljom. Ne 

klanjaj im se niti im sluģi. Jer ja, Jahve, Bog tvoj, Bog sam 

ljubomoran, koji kaģnjavam grijeh otaca ï onih koji me 

mrze ï na djeci do ļetvrtog koljena, a iskazujem ljubav 

tisuĺama koji me ljube i vrġe moje zapovijedi.'' 

Jeste li zapazili da On ne samo da kaģnjava one koji to ļine, 

veĺ kaģnjava i njihovu djecu do ļetvrtog koljena! 

Kakav je monstrum i ļime je bio nadahnut onaj, koji je uveo 

ġtovanje slika i kipova., a morao je to znati, jer takve odluke 

nije donosio neuki puk, veĺ 'visoki vjerski dostojanstvenici'? 

Zar nisu oni morali prvenstveno poznati Boģju rijeļ, nauļavati 

je i izvrġavati? 

Ne spominjite mi viġe rijeļ, tradicija! Ne spominjite mi viġe 

neġto u ime stare predaje, jer je gorki osjeĺaj gledati toliko 

mnogo dobrih ljudi koji srljaju u vjeļnu propast u ime tradicije. 

U razgovoru s nekim, bolje reĺi s mnogima, kada se spomene 

da se naġa osobna vjera mora vratiti nazad, do samog kriģa na 

Golgoti, do Isusa Krista i do korijena krġĺanstva, a odbaciti sve 

ġto se ne temelji na Boģjoj rijeļi, ļesti je odgovor: 

''Ja imam svoju vjeru! Vjerujem onako, kako su vjerovali i moji 

preĽi. Moj djed je tako vjerovao ï moj otac je tako vjerovao, i 

ja tako vjerujem. Ne bih za niġta ostavio vjeru svojih otaca!'' 

Tako ili pribliģno tako, odgovaraju oni ļija se vjera bazira na 

krġtenju koje su primili kao malo dijete, jednom ili nekoliko 

puta godiġnje 'prodrijemali mise' ili kratke propovijedi na 
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sprovodu u kojoj ļuju da ĺe pokojnika anĽeli odnijeti u krilo 

Abrahamovo, bez obzira kako su ģivjeli ili vjerovali.  

Tradicionalno se slavi roĽenje 'malog  Isusa', ne shvaĺajuĺi 

Njegovu silnu veliļinu, moĺ, ljubav i slavu. 

Tradicionalno se o Korizmi odriļe nekih ġtetnih navika, vrlo 

rijetko nekog grijeha, da bi se nakon Korizme veĺom silinom i 

pohotom nastavilo. 

Tradicionalno se poklone ili pokleknu oni, koji proĽu pored 

kriģa, na kome visi izmrcvaren, od drveta (ili drugog 

materijala) naļinjen Isusov lik, ne znajuĺi da je i samo klesanje 

Njegovog lika teġko kaģnjiv grijeh.  

Za one koji tako 'poboģno slave Uskrs, bojeĺi jaja i stavljajuĺi 

ih u 'zekino gnijezdo, uz ġunku i piĺe, nije uopĺe vaģno ġto je 

Isus uskrsnuo i nije viġe na kriģu.  

Ustrajno ne skidaju Isusa s kriģa! Okivaju ga lancima i vjeġaju 

o vrat kako bi bio svjedokom njihovih grijeha i bluda. Kite se 

Njegovom patnjom i bez razmiġljanja odbijaju vjeru. 

Zar ne znaju da je kriģ prazan, a Isus na nebu uz svog Oca?         

Zar da prekinu tradiciju? 

Isus je umro, Isus je uskrsnuo i uzaġao na nebo, zbog naġih 

grijeha, zbog naġeg opravdanja, zbog naġeg spasenja! 

To je istina koja se temelji na Boģjoj rijeļi. 

Sveto pismo sadrģi dovoljno uputa i savjeta kojima, bez 

ljudskih dodataka, moģemo postiĺi svoje spasenje kroz Isusa 

Krista, i Ģivot vjeļni.      

To bi trebalo biti istina naġeg ģivota. Ispunjavanje svake rijeļi 

Boģje, trebalo bi postati pozitivna tradicija ili predaja. 

Uistinu, Isus je ģiv! On je na nebu, ali je kroz Duha Svetog 

sveprisutan na ovoj zemlji. Najveĺa milost je, ġto On i danas 

zove, a u EvanĽelju po Mateju 11:28 piġe:  

''DoĽite k meni svi koji ste umorni i optereĺeni, i ja ĺu vas 

okrijepiti.!''    
 U Otkrivenju 3:19+20,  Isus joġ kaģe: 
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''....Evo stojim na vratima i kucam. Ako tko ļuje moj glas i 

otvori vrata, uĺi ĺu k njemu i veļerati s njim, i on sa 

mnom.''      

Do nas stoji hoĺemo li i kada ĺemo otvoriti vrata naġeg srca i 

dozvoliti da Isus uĽe, jer On niġta neĺe uļiniti bez naġeg 

izriļitog poziva.  

Budimo svjesni da naġa odluka moģe doĺi prekasno. 

Nitko ne zna ni sat, ni tren, u koji ĺe naġ um prestati 

funkcionirati i svjesno moĺi donijeti spasonosnu odluku.   

U 2. Poslanici Korinĺanima 6:2, apostol Pavao piġe: 

 

''Pazite! Sad je pravo vrijeme, sad je dan spasenja!'' 
Kada ĺeġ ti skinuti Isusa s kriģa i pozvati ga u svoj ģivot? 

Tradicija je ono ġto ljudi stvaraju. Isus je spasenje i Ģivot 

vjeļni.  

Vratimo se korijenima krġĺanstva! 

Do Njegovih nogu, kroz rijeļ Boģju, voĽeni Svetim Duhom, 

uļimo ģivjeti izvorno, iskreno i nepatvoreno krġĺanstvo.  

Tako umjetno stvorena tradicija je monstrum koji se uvukao u 

svijet i koji ga svojim kandģama odvodi od Boga, Njegovih 

rijeļi i zapovijedi.  

Taj monstrum ļini da duh prevare uĽe u ljude i odvodi ih u sve 

dublju propast. 

Oduprijeti mu se moģemo samo ako ga u cjelini odbacimo i 

negiramo, upravo onako kako je rekao T. Arnold: 

''Potpuno sam siguran da ĺe,  ako tradiciji otvorite makar samo 

za jedan mali prst, uĺi ļitav monstrum, zajedno s rogovima, 

repom i svim ostalim.'' 

 

 

                        S BOGOM JE SVE MOGUĹE 

                              Psalam 92:13-16 

 

''K'o palma cvate pravednik i raste k'o cedar libanonski. 
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ZasaĽeni u Domu Jahvinu, cvatu u dvorima Boga naġega. 

Rod donose i u starosti,soļni i puni svjeģine: da navijeste 

kako je pravedan Jahve, Hr id moja, onaj na kome nema 

nepravde''.  
Tek iskreni vjernik shvaĺa da ima joġ uvijek potrebe za rastom.  

Istina je da su to bili samo prvi koraci od onog trena kada smo 

spoznali da je moguĺe obratiti se i vjerovati. 

Ti koraci su nesigurni, ali oni ipak ļine da se kreĺemo i 

napredujemo. 

Mogli bismo ih usporediti sa sjemenom iz kojega niļe njeģna 

klica. 

Ġto viġe saznajemo, to viġe napredujemo. Saznajemo odgovore 

na neka pitanja, a ti odgovori nas navode da dalje pitamo. 

Sluġamo propovijedi, ļujemo savjete starijih vjernika, ali ipak 

je Biblija najopġirniji izvor svih potrebnih znanja za ispravan i 

Bogu predan ģivot. 

Svakog dana nam se ļini da smo bliģi onom  ġto se naziva 

iskreni vjernik.       

Mnogi se zaustavljaju  na tom mjestu. Njima je dovoljno da 

vjeruju, pohaĽaju crkvu ili zajednicu i ģive poġtenim ģivotom. 

Moglo bi se reĺi da je sve u redu, jer ima i mnogo takvih koji se 

uzalud muļe da odrģe takav ģivot. Zadovoljavaju se time ġto 

znaju da imamo Zagovornika, Isusa Krista kod naġeg Oca 

Nebeskog, koji nam moģe nakon pokajanja oprostiti grijehe.  

Oni to ļine, jer kaģu da su ''samo ljudi'', a ljudi grijeġe. Oni i ne 

pomiġljaju, zapravo i ne trude se, da izmole od Isusa 

osloboĽenje tog ili tih grijeha. Takva se vjera kreĺe vrlo 

klecavim i poļetniļkim hodom. Da bismo napredovali u vjeri, 

moramo ozbiljno shvatiti potrebu osloboĽenja.  

 

Kada si osloboĽen, ne muļiġ se da ne sagrijeġiġ, veĺ nemaġ ni 

potrebu ni ģelju za tim. Hvala Gospodinu za one koji su shvatili 

da to mogu postiĺi ne ļudom, veĺ vruĺom ģeljom i molitvom. 

To je obeĺanje Kristovo! 
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Takav vjernik sada moģe napredovati u vjeri, jer ga viġe ne 

koļe grijesi. Ġto viġe ļitaġ Bibliju, to ti se viġe ġiri vidokrug. 

Onog trena kada spoznaġ da sve ono ġto ne  moģeġ sam postiĺi, 

moģeġ ļvrstom, nepokolebivom vjerom u Gospoda.  

Ļini se kao ļudo kada spoznaġ da se moraġ potpuno otvoriti 

Gospodu. Biti kao sjeme u zemlji, koje se raspuklo i poļelo 

klijati, a Bog ļini ono ġto nitko i niġta ne moģe uļiniti veĺ samo 

On: Dati da raste.    

 

''Ta ġto je Apolon? Ġto je Pavao? Posluģitelji po kojima 

povjerovaste - kako veĺ komu Gospodin dade. Ja zasadih, 

Apolon zali, ali Bog dade rasti. Tako niti je ġto onaj tko sadi 

ni onaj tko zalijeva, nego Bog koji daje rasti. Tko sadi i tko 

zalijeva, jedno su; a svaki ĺe po svome trudu primiti plaĺu. 

Jer Boģji smo suradnici: Boģja ste njiva, Boģja graĽevina. 

''(1.Kor.3:5-9) 

Nakon ovog iskustva primjeĺujeġ da rasteġ u vjeri. Imaġ moĺnu 

pomoĺ: vjeru i molitvu, ali i Boģja obeĺanja. 

Ako imalo razmiġljaġ, ne moģeġ se zaustaviti na tome. Moraġ se 

zapitati ġto Bog traģi od nas da mi ispunimo, odnosno ġto je 

potrebno da bismo ispunili uvjete i primili ta obeĺanja. 

Malo tko od nas ne zna ġto je to plod ili rod, Duha Svetoga.  

Kao ġto neki plod s njive sadrģi mnoge tvari, kao ġto su: voda, 

ġkrob, vlakna, minerali i vitamini, tako se i plod Duha Svetoga 

sastoji od viġe vrlina.  

 

''Plod je pak Duha: ljubav, radost, mir, velikoduġnost, 

usluģnost, dobrota, vjernost, blagost, uzdrģljivost. Protiv tih 

nema zakona. Koji su Kristovi, razapeġe tijelo sa strastima i 

poģudama. (Galaļanima 5:22-24)  

Ļini se da sam krivo rekla plod, a ovdje se nabraja 9 vrlina. 

Ipak, nisam krivo rekla. To su vrline, a svih 9 zajedno 

saļinjavaju jedan plod. 
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Zamislite si plod  jabuke koji ne bi u sebi sadrģavao vitamine, 

vlakna, vodu ili ġkrob. To ne bi bila jabuka. Isto tako plod 

Duha Svetoga mora sadrģavati sve ove vrline ili to ne bi bio 

plod Duha Svetoga.         

Tko ģeli uļvrstiti svoju vjeru i rasti u vjeri, mora se ispitati 

posjeduje li on sve te vrline. Nedostaje li koja, a vjerojatno 

nedostaje, treba sa ģeljom usrdno moliti da mu Gospodin 

pomogne svladati i taj nedostatak. 

Moģda nam se to ļini nemoguĺim, ali tamo gdje postoji ģarka 

ģelja za savrġenstvom, Gospod je spreman pruģiti svaku pomoĺ 

da se to i ostvari. Moģda nam se ļini da je savrġenstvo na ovom 

svijetu nemoguĺe, ali nije tako. Da je to istina, u Svetom pismu 

ne bi pisalo u Mateju 5:48 

 

" Budite dakle savrġeni kao ġto je savrġen Otac vaġ 

nebeski!"  

Biti savrġen, znaļi biti svet, a i to piġe u Pismu, a Pismo je rijeļ 

Boģja. 

 

''Naprotiv, kao ġto je svet Onaj koji vas pozva, i vi budite 

sveti u svemu ģivljenju. Ta pisano  

je: Budite sveti jer sam ja svet. (1.Petrova 1:15+16 

 

Teġko je i zamisliti silnu milost koja  zraļi iz ovih rijeļi. Koliko 

bogatstvo obeĺanja! Plod duha kao da otvara sva vrata ka 

savrġenstvu. Ģelimo li sluģiti Gospodu, Gospod ĺe nas 

osposobiti za tu sluģbu i dati nam Dar Duha Svetoga.  

Sluģiti Gospodu moģemo na mnogo naļina, pa ļak i nemoĺni 

na bolesniļkoj postelji, moģemo mu biti vrijedan svjedok.  

Nemojmo se zaustaviti, veĺ produbimo, uļvrstimo i usavrġimo 

naġu vjeru, jer s Bogom je sve moguĺe.    

                               MOĹ VJERE  
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 ''Mislila je: "Dotaknem li se samo njegovih haljina, bit ĺu 

spaġena'' I odmah prestane njezino krvarenje te osjeti u 

tijelu da je ozdravila od zla.'' Marko,5:28: 

 

Kakva je to bila vjera, koja je imala tako silnu moĺ? U ono 

vrijeme je bilo nezamislivo da jedna ģena dotakne muġkarca; 

ġto je bilo joġ gore, nepoznatog i to na ulici.  

Joġ gore, bila je zbog svoje bolesti, kako se u ono vrijeme 

vjerovalo, neļista.  

Zbog takvog prijestupa je mogla oļekivati da ĺe na licu mjesta 

biti kamenovana. 

 Bilo je potrebno mnogo hrabrosti, koju joj je samo vjera mogla 

podariti, da se stvori takva odluka. 

Ona je bila svjesna da taj jedan dodir moģe biti njena smrt, ali 

je vjerovala u Isusovu boģansku moĺ. Jedan Njegov dodir 

znaļio je za nju ģivot i zdravlje. 

Uz silno strahopoġtovanje pred Boģjim Sinom, osjeĺala se 

nedostojnom tog dodira, no ona je ļula i vidjela Njegova djela. 

Vidjela je Njegovu ljubav i moĺ kada je iscjeljivao one 

najsiromaġnije i najbjednije.  

Ona nije bila jedna od onih jadnih i odbaļenih. Imala je imetak 

koji je razdala raznim lijeļnicima, a niġta joj nije koristilo. 

Dapaļe, bivalo joj je sve gore. 

Dvanaest godina krvariti nije mala stvar. Tijelo slabi, ali i volja 

slabi, no za ļudo, njena volja je bila jaka. Kada je ļula da Isus 

dolazi, osjetila je nadu.  

Povjerovala je da je od Boga poslan i da ima boģansku moĺ. 

Njena vjera joj je dala snagu i ona je mogla savladati strah od 

ljudi, strah od tradicije. Vjera u Isusa je bila jaļa od svih 

zapreka i ona je odluļno krenula. 

Kada je stigla gomilu koja je gurajuĺi se, opkolila Isusa, morala 

je uvidjeti da neĺe moĺi tako lako doĺi u Njegovu blizinu.  

Nezamislivo je, kako se ta bolesna ģena ipak uspjela pribliģiti 

Isusu i naĺi moguĺnost da dotakne skute Njegove odjeĺe. 
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Izgledalo je nemoguĺe, ali je ona ipak uspjela: dotakla je Isusa. 

Nitko je nije vidio. Joġ prestraġena samim ļinom, htjela se 

povuĺi. Drhteĺi od uzbuĽenja, viġe nije mogla misliti na svoju 

bolest. Mislila je samo: 

 ''Dodirnula sam Ga!'' Iznenada, sada je nju dodirnula svijest: 

''Ja sam iscijeljena!'' 

Opet nam se nameĺe pitanje: Kakva je to vjera kojom se u 

jednom trenu iscjeljuje bolest koju 12 godina mnogi lijeļnici 

nisu mogli izlijeļiti?  

Sada se dogodilo ono ġto ona nije oļekivala, Isus se zaustavio. 

 

''Isus odmah u sebi osjeti da je iz njega iziġla sila pa se 

okrenu usred mnoġtva i reļe: 

 "Tko se to dotaknu mojih haljina?" A uļenici mu rekoġe: 

"Ta vidiġ kako te mnoġtvo odasvud pritiġĺe i joġ pitaġ: 'Tko 

me se to dotaknu?' A on zaokruģi pogledom da vidi onu 

koja to uļini.''   (Marko, 30-32) 

Isus je osjetio njezin dodir. Niti njegovi uļenici nisu mogli 

zamisliti da On pita za jedan dodir, a toliki su ga doticali, gurali 

i pritiskali. Kako je veliļanstveno saznanje da je Isus mogao 

prepoznati dodir vjere!  

U samo jednom trenu On je osjetio, prepoznao i ispunio molbu. 

Moģemo li ne vidjeti moĺ vjere?  

Tada je Isus pozvao ģenu i ona mu je sve rekla i priznala svoju 

bol. Ġto je uļinio Isus? Nije je opominjao, niti prijetio; nije 

traģio da mu plati. On ju je pogledao i rekao: 

 

"Kĺeri, vjera te tvoja spasila! PoĽi u miru i budi zdrava od 

svojega zla!" (Marko, 9:34)  

To je Isus! On ne pita jesu li nam grijesi veliki ili mali; ne pita 

zaġto smo ih uļinili. On ne dvoumi jesmo li dostojni ili nismo. 

Bez Njegovog oproġtenja uistinu bi smo bili nedostojni. On zna 

da smo bez Njegove pomoĺi slabi i nemoĺni. Zato On sam 

zove. 



70 

 

 "DoĽite k meni svi koji ste izmoreni i optereĺeni i ja ĺu vas 

odmoriti.'' ( Matej, 11:28) 

To je divno obeĺanje onima koji doĽu k Njemu! Naravno, oni 

koji dolaze k Njemu, moraju vjerovati da je On Sin Boģji. U 

EvanĽelju po Ivanu, 3:16-18, piġe:  

 

''Uistinu, Bog je tako ljubio svijet te je dao svoga Sina 

JedinoroĽenog da nijedan koji u njega vjeruje ne propadne, 

nego da ima ģivot vjeļni. 

Ta Bog nije poslao Sina na svijet da sudi svijetu, nego da se 

svijet spasi po njemu. 

 Tko vjeruje u njega, ne osuĽuje se; a tko ne vjeruje, veĺ je 

osuĽen ġto nije vjerovao u ime jedinoroĽenoga Sina 

Boģjega.'' 

Da bi nam oprostio grijehe, moramo ih priznati i odluļiti da 

neĺemo viġe grijeġiti.  

Nije nam potrebno, a niti korisno opravdavati se, veĺ skruġeno i 

iskreno priznati.  

Molitva koju Isus nikada ne odbija, je molitva pokajanja. Ne 

neka na pamet izgovorena molitva, veĺ iskreni vapaj srca za 

oproġtenjem. Je li moguĺe i zamisliti kakva je to ljubav?  

Zar nam nije na kriģu pokazao koliko nas ljubi?  

Zar bi netko na sebe preuzeo krivnju cijelog ļovjeļanstva i 

dragovoljno pretrpio toliko boli i poniģenja, kao On?  

Trpio je za naġe grijehe, da bi mi bili slobodni! Zar to nije 

ljubav? 

Gospodin nas neĺe koriti; neĺe nas odbaciti ma kako teġke 

grijehe imali. On ĺe nas prigrliti, naġe ĺe grijehe oprostiti i 

baciti u more zaborava. Jedino ġto ĺe reĺi je: 

 ''Idi i ne grijeġi viġe!'' 

Kada postanemo svjesni toga ġto je On uļinio za nas, kako je 

onda moguĺe jednostavno odbiti toliko vrijedan dar, jer to je 

dar koji se ne mora, a i ne moģe novcem platiti! 
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Ġto ĺemo dakle odluļiti? Ģivjeti kao prije i dalje grijeġiti ili 

ponizno, s vjerom kleknuti i zavapiti: 

''Oprosti mi, Isuse!'' 

Jednostavno zamoli Isusa da ti oprosti sve u ģivotu poļinjene 

grijehe; male i velike; zapamĺene i zaboravljene; da te oslobodi 

da ne moraġ viġe grijeġiti. Obeĺaj mu da ĺeġ ģivjeti po Boģjoj 

rijeļi i slijediti Njegov primjer.  

Ako si bio iskren, Isus je ļuo tvoju molitvu i usliġao ju. Moģeġ 

vjerovati da ti je oproġteno i da ti Isus kaģe: 

 

 ''Idi i ne grijeġi viġe!''  

To se zove obraĺenje. Znamo da su svi ljudi stvorenja Boģja, 

ali u EvanĽelju po Ivanu 1:12+13, Piġe: 

''A onima koji ga primiġe dade moĺ da postanu djeca 

Boģja: onima koji vjeruju u njegovo ime, koji su roĽeni ne 

od krvi, ni od volje tjelesne, ni od volje muģevljeve, nego - 

od Boga.'' 

tek po obraĺenju mi postajemo djeca Boģja : 

 

 ''Sam Duh svjedoļi zajedno s naġim duhom da smo djeca 
Boģja'' (Rimljanima, 8:16)  

Neka je hvala i slava tro-jedinom Bogu: Ocu, Sinu i Duhu 

Svetom. Amen. 

 

 

 

 

                           ********************  

 

 

                        

                        ĻUDESNE PROMJENE 
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Najļeġĺe kada piġem, moja se svjedoļanstva oslanjaju na 

stihove Novog zavjeta. Nije mi to neobiļno, jer se moja vjera 

temelji na Novom zavjetu.  

Stari zavjet je vrlo zanimljiv i pouļan. On je prepun primjera 

Boģje ljubavi, ali isto tako i Njegove srdģbe i strogosti. Nekako 

mi je milije osloniti se na milost Isusa Krista i vodstvo Boģje 

rijeļi, koja mi govori kao da je sada, u moje vrijeme pisana i to 

upravo za mene. Slava Bogu! 

To nipoġto ne znaļi da se ne mogu uģivjeti u  proroke, a 

naroļito u Psalme. NaiĽem nekada na stih koji me obuzme i 

nikako ne mogu prestati razmiġljati o njemu. Ļitam ga ponovno 

i ponovno i kao da ga sve bolje razumijem. Tako sam eto, ovih 

dana, po ne znam koji puta  ļitala proroka Ezekiela.                  

Ezekiel je bio ģidovski zatvorenik u Babylonu, koji je ģivio 

viġe od pet stotina godina prije Krista. Imao je ļesto vizije i u 

jednoj mu je Bog govorio i davao upute o izgradnji Doma 

Boģjega. 

Vodio ga je od predvorja, opisivao vrata i njihov poloģaj, do 

ispod zida gdje su bila izgraĽena ognjiġta. To su trebale biti 

kuhinje gdje ĺe sluge Doma, kuhati puku ģrtve. 

AnĽeo ga je zatim odveo natrag k vratima Doma i on je vidio 

vodu koja je izvirala ispod praga Doma. Ovdje mislim da bi 

bilo najbolje da napiġem originalne stihove iz Ezekiela 47:3-7   

 

''Ļovjek poĽe prema istoku s uģetom u ruci, izmjeri tisuĺu 

lakata i prevede me preko vode, a voda mi sezaġe do 

gleģanja.  

Ondje opet izmjeri tisuĺu lakata i provede me preko vode, a 

voda bijaġe do koljena. I opet izmjeri tisuĺu lakata i 

prevede me preko vode ġto bijaġe do bokova. Opet izmjeri 

tisuĺu lakata, ali ondje bijaġe potok koji ne mogoh prijeĺi 

jer je voda nabujala te je trebalo plivati: bijaġe to potok 

koji se ne moģe prijeĺi. 
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I upita me: "Vidiġ li, sine ļovjeļji?" I odvede me natrag, na 

obalu potoka. I kad se vratih, gle, na obali s obje strane 

mnoga stabla''.   

U ovoj ļudesnoj viziji, Gospodin mu je pokazao neke moĺne 

upute koje je bitno da znamo. Vaģno je da u svakoj situaciji 

tokom naġeg ģivota uvidimo da je  potrebno ostvariti 

natprirodne promjene naġeg stanja ili okolnosti. 

U prvom dijelu Ezekielove vizije vidimo da je odveden u 

veliļanstvenu rijeku. Mislim da se moģemo sloģiti da je to slika 

bujice ģive vode Duha Svetog.  

Kakvo iskustvo! Od suhe i hladne religije uĺi u ģivu stvarnost 

Duha Svetog! To je uzbuĽujuĺe iskustvo spasenja. 

Ļetiri puta je anĽeo paģljivo mjereĺi tisuĺu lakata, postepeno 

vodio Ezekiela u vodu.  

Nije to uļinio naglo ili odjednom. Dao mu je odreĽeno vrijeme 

da se sabere i pripremi. Prvi puta ga je doveo do vode koja je 

dopirala do gleģnja. 

Do ''gleģnja'' je Boģji minimum. Tragiļno je da mnogi krġĺani 

ostaju na tom minimumu. Oni ostaju gacati u plitkoj vodi. 

Netko je rekao da mnogi krġĺani, umjesto da budu noġeni 

bujicom, ostaju rovati po dnu.    

Nikada se ne bi smjeli zadovoljiti tim stanjem. Nikada 

nemojmo prihvatiti Boģji minimum za svoj ģivot. Nemojmo 

slijediti one koji duhovno ne rastu, pa bili oni krġĺani, 

religiozni ili se zbog tradicije ne kreĺu naprijed. 

Ima mnogo razoļaranih radnika u Kristovom Tijelu. Oni su 

predani i do srģi radom istroġeni, ali se ipak vrlo malo dogaĽa. 

Zaġto? Zato ġto gaze u plitkoj vodi! Nisu slijedili Gospodinove 

upute iz Luke 5:4, da  

 

''Kada dovrġi pouku, reļe Ġimunu: "Izvezi na puļinu i 

bacite mreģe za lov."  
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Isus je rekao da isplove na puļinu! Nije rekao: ''Ostanite u 

pliļaku i tamo gacajte.'' I danas Isus stoji na obali naġeg ģivota i 

poziva da isplovimo u dubine i da ostavimo plitke vode. Zove 

nas da se prepustimo ļudotvornoj sili Svetog Duha.   

Razmiġljajuĺi o dogaĽajima o kojima se radi u Ezekielu, ļudila 

sam se zaġto ga je anĽeo s uģetom u ruci poveo samo tisuĺu po 

tisuĺu lakata, a ne odmah svih ļetiri tisuĺe lakata odjednom? 

Prepuġtajuĺi se Svetom Duhu da me vodi, uļini mi se kao da 

razabirem glas koji mi govori da nas naġ nebeski Otac ne ģeli 

odjednom gurnuti ne pripravljene u dubinu. 

Duhovni rast i zrelost, zahtijevaju vrijeme. S vremenom 

trebamo iĺi korak, po korak dalje. Moramo iĺi i ne ostati stajati 

na istom mjestu! 

Ezekiel je napredovao kreĺuĺi se prema dubokoj vodi. Najprije 

dubini do gleģnja, tada dubokoj do koljena, a tada do bokova. 

Na kraju, ļetvrti puta, do dubine u kojoj viġe nije mogao hodati 

veĺ je morao zaplivati. 

 U stvarnosti, vidimo da se najprije mora nauļiti ''hodati'', a tek 

onda ''plivati''. U duhovnom smislu moramo najprije uļi i gacati 

u vodi da bismo onda mogli plivati.''Plivati'' u duhovnom 

smislu znaļi pustiti da nas nosi bujica ''ģivot-tvorne'' vode i 

potpuno se prepustiti vodstvu Svetog Duha. To viġe nije ono 

ġto mi nazivamo vodom i ne podlijeģe prirodnom zakonu. 

 To je Sila Duha Svetog. Element koji natprirodno djeluje. On 

natprirodno mijenja naġ ģivot, ali i prilike oko nas.  

IziĽimo iz pliĺaka, iz ģabokreļine i zaplivajmo s punim 

povjerenjem u duhovne dubine!  

Mi nismo stvoreni da ģivotarimo zadovoljeni Boģjim 

minimumom, kada nam je moguĺa natprirodna punina 

duhovnog ģivota. 

 

''Nato mu Isus reļe: "Ġto? Ako moģeġ? Sve je moguĺe 

onomu koji vjeruje!"      (EvanĽelje po Marku 9:23)   
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                               MLAKA VJERA  

                                 

 ''Svagda i za sve zahvaljujte Bogu i Ocu u imenu 

Gospodina naġega Isusa Krista!'' (Efeģanima 5:12) 

Hvala ili hvala Bogu! Koliko puta smo to rekli ili ļuli da netko 

kaģe? To je postala automatska uzreļica pri kojoj se jedva ili 

uopĺe ne misli na njezin znaļaj.  

Kada izbjegnemo nekoj opasnosti ili saznamo za povoljno 

rjeġenje, obiļno nam izleti: ''Hvala Bogu!'' Ļini se kao da je 

dobro makar i povrġno zahvaljivati, jer se tim rijeļima i ne 

razmiġljajuĺi sluģe vjerni i nevjerni ljudi. 

 Ne mogu ne sjetiti se biblijskog stiha iz Otkrivenja 3:15 +16:  

 

''Znam tvoja djela: nisi ni studen ni vruĺ. O, da si studen ili 

vruĺ! Ali jer si mlak, ni vruĺ ni studen, povratit ĺu te iz 

usta.'' 

Sve ukazuje na to da veĺu moguĺnost spasenja imaju oni koji 

nisu vjernici, od onih koji su mlaki i koji rijeļju i djelom 

automatski slijede veĺ ustaljene obiļaje.  

One koji nisu vjernici, Gospodin joġ uvijek zove, dok ĺe mlake 

izbaciti iz svojih usta. Mnogi takozvani vjernici napamet mole 

od nekih drugih ljudi zapisane molitve i ne razmiġljajuĺi o iļem 

drugom osim da se ne zabune u redoslijedu rijeļi. Mogu li se te 

molitve nazvati ģarkim molitvama?  

Strojevi Rade automatski po njima zadanom kliġeju, ali naġ 

Stvoritelj nas nije stvori da bismo funkcionirali kao automati ili 

roboti.  

Zar nam nije dao slobodnu volju i prepustio nam slobodno 

donositi odluke? Nije nam dao um da bismo ga iskljuļili i 

beskorisno uspavali. Um i razum su Boģji dar i On zahtijeva da 

bismo ga koristili, inaļe ĺe nas izbaciti iz svojih usta. Netko ĺe 

reĺi da se to odnosi na ljubav prema Bogu, ali da bi se Boga 
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ljubilo, potrebno Ga je umom prepoznati i slobodnom voljom 

slijediti.  

Kako bi Gospodin mogao sluġat ili usliġati besmisleno 

ponavljanje duhom odsutne osobe? Gledala sam osobu koja je 

neumorno prebirala brojanice, a duhom bila ne samo odsutna 

veĺ je i pogledom pretraģivala okolinu.  

Osim toga, zar Pismo ne kaģe da se samo kroz Isusa dolazi do 

Oca nebeskog? TakoĽer piġe da je samo Isus naġ Zastupnik 

pred Ocem. 

Vjerujemo li da je samo Isus, da bi otkupio naġe grijehe, umro 

na kriģu, nije ispravno moliti se bilo kome drugom osim 

Njemu. Jedino On ima vlast oprostiti nam grijehe, a sam je 

rekao da ĺe Otac usliġati onu molitvu koja se moli u Njegovo 

ime.  

Govoreĺi o umu i osjeĺajima, nikako ne smijemo zanemariti 

naġ duh, jer je upravo on povezan s Duhom Svetim. Pismo kaģe 

da nas Duh Sveti vodi k Isusu, a Isus k Ocu. U 1. Poslanici 

Korinĺanima 2:10, pġe:  

 

''A nama to Bog objavi po Duhu jer Duh sve proniļe, i 

dubine Boģje.'' 

Da bismo uļinili po Boģjoj volji, trebamo ukljuļiti razum, 

osjeĺaje i duh. Bez osjeĺaja razum je hladan, a bez razuma 

ljubav je slijepa. 

Ukljuļujuĺi oboje, naġa vjera postaje stvarna, a naġ ģivot se 

odvija, ne viġe po gledanju, veĺ po vjeri. Sada moģemo 

prepoznati i odazvati se vodstvu Svetog Duha. Tek tada 

moģemo oļekivati da ĺe Bog reĺi:  

 

"Tada ĺe kralj reĺi onima sebi zdesna: 'DoĽite, 

blagoslovljeni Oca mojega! Primite u baġtinu Kraljevstvo 

pripravljeno za vas od postanka svijeta'!'' (Matej 25:34)  

Kada moliġ, govoriġ Isusu. On je ģiv i ļuje te. On ļuje kada 

ģarko moliġ i kada ģarko zahvaljujeġ, jer ti nisi stroj niti si 
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robot. Ti si dijete Boģje koje ima tijelo, duh i duġu. On te 

pozna, jer te je On stvorio i zato te ljubi. On te traģi i prima u 

cijelosti; ne samo djelomiļno.  

On traģi sve ili niġta. Ovo nije igra, a ipak se radi o tome; dajeġ 

li se potpuno, jer djelomiļno ne znaļi niġta. Tada moģeġ primiti 

sve ili biti odbaļen.  

Odluka nije teġka, ako ukljuļimo razum. Samo nerazuman 

ļovjek moģe odbaciti toliku ljubav i milost!  

Kada shvatimo Njegovu ģrtvu i muku za nas, morali bi imati 

srce od kamena, da mu ne uzvratimo ljubav.  

Hvala Ti Gospodine, ġto si mi dao razum, srce koje ljubi i 

vodstvo Duha Svetog!  

 

        

                       ********************  
                       
 

PSALAM  91:1-4 
 

''Ti Ġto prebivaĠ pod zaĠtitom ViĠnjega, 
Ġto poļivaĠ u sjeni Svemoguĺega,  

reci Jahvi: "Zaklone moj! Utvrdo moja!  
Boģe moj u koga se uzdam!"  

Jer on ĺe te osloboditi od zamke pti ļarske,  
od kuge p ogubne.  

Svojim ĺe te krilima zaĠtititi 
i pod njegova ĺeĠ se krila skloniti: 
Vjernost je njegova Ġtit i obrana!''  
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                      MALO JE ODABRANIH  

 

Matej, 22:8-14 : "Tada reļe slugama: 'Svadba je, evo, 

pripravljena ali uzvanici ne bijahu dostojni. PoĽite stoga na 

raskrġĺa i koga god naĽete, pozovite na svadbu!" 

 "Sluge iziĽoġe na putove i sabraġe sve koje naĽoġe - i zle i 

dobre i svadbena se dvorana napuni gostiju. Kad kralj uĽe 

pogledati goste, spazi ondje ļovjeka koji ne bijaġe odjeven u 

svadbeno ruho. reļe mu: 

'Prijatelju, kako si ovamo uġao bez svadbenoga ruha?' A on 

zanijemi. Tada kralj reļe posluģiteljima: 'Sveģite mu ruke i 

noge i bacite ga van u tamu, gdje ĺe biti plaļ i ġkrgut zubi.' 

Doista, mnogo je zvanih, malo izabranih."  
U svakoj propovijedi koja se odnosi na tu temu, moģe se ļuti da 

su mnogi zvani, ali da je samo mali broj odabranih. 

Objaġnjava se to tako da se tvrdi tako da su svi ''zvani'', ali da 

su ''odabrani oni koji se odazovu Boģjem pozivu.  

Veĺina misli da odazvati se, znaļi vjerovati, krstiti se, pohaĽati 

crkvu ili zajednicu, ali se malo tko zapita ġto onda znaļi stih iz 

EvanĽelja po Mateju, 22:13: 

 

''Tada kralj reļe posluģiteljima: 'Sveģite mu ruke i noge i 

bacite ga van u tamu, gdje ĺe biti plaļ i ġkrgut zubi.'' 

Jeste li se zapitali, kako to? Zar nije rekao : koga god naĽete, 

pozovite ga na svadbu!"?  

Zar se taj ļovjek nije odazvao na Njegov poziv i doġao na 

svadbu, a sada ga izbacuje u tamu? Zar nas to ne zbunjuje i ļini 

nam se nepravednim?  

Sigurno je da Bog ne moģe biti nepravedan, pa prema tome, 

greġka mora biti u naġem nerazumijevanju. Zaista je tako i to 

zato ġto nismo obratili paģnju na 12. Stih:  

''Kaģe mu: 'Prijatelju, kako si ovamo uġao bez svadbenoga 

ruha?''  
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Da! Zar se u crkvama i zajednicama ne nalazi mnoġtvo onih 

koji su uvjereni da je dovoljno doĺi i deklarirati se kao krġĺanin 

da bi bili pozvani na ''Svadbu Janjetovu'', uvjereni da je 

dovoljno reĺi DA, na Isusov poziv? 

Bili su pozvani i doġli su, ali neupuĺeni ili zbog nebrige ili ne 

shvaĺajuĺi vaģnost ''svadbenog ruha, nisu mogli biti ''odabrani''.  

Koliko ĺe duġa ostati zaļuĽeno i na vjeļnom sudu shvatiti 

vaģnost ''svadbenog ruha''!  

Ġto je to ''svadbeno ruho''? To je bijela haljina u koju nas oblaļi 

sam Isus Krist, nakon pokajanja i oproġtenih grijeha.  

To je bijela haljina koja ne smije biti okaljana namjernim 

grijesima (za ne namjerni grijeh moģemo nakon priznanja i 

pokajanja dobiti oprost od Isusa Krista, koji je naġ Zagovornik 

kod Oca nebeskog).  

Za odrģanje bjeline te haljine potrebno je ļvrsto stajati na 

Boģjoj rijeļi: sluġati je i izvrġavati Boģju volju. 

 Bez te bijele haljine, koja je naġe svadbeno ruho, neĺemo uĺi u 

onaj mali broj odabranih, niti uĺi kroz ''Uska vrata '', niti ĺemo 

moĺi u vjeļnosti boraviti uz Gospodina.  

Mnogima se ļini nemoguĺim doslovce vrġiti Boģju volju. 

Zaista bi to bilo ne samo teġko veĺ i nemoguĺe, da nam Isus 

nije obeĺao da ĺe uvijek biti s nama, da nije naġe boli i nevolje 

zajedno s naġim grijesima odnio na kriģ.  

Bilo bi nemoguĺe, da nam Gospodin nije poslao Duha Svetog, 

koji govori naġoj savjesti ġto nam treba ļiniti i ļega se trebamo 

kloniti. 

Trebalo bi nam biti poznato, da nam je ostavio svoju Rijeļ, 

odnosno Bibliju, u kojoj se nalaze sve upute i odgovori na sva 

pitanja.  

Potrebno je ļitati i razmiġljati i otkrivenje neĺe izostati. Nas 

kraju, ali jako vaģno je da shvatimo da nam je svima 24 sata 

dostupan ''nebeski telefon''.  

U svako vrijeme, Gospodin ļuje naġe molitve. On nema radno 

vrijeme niti svoje sjediġte u raskoġnim tvorevinama. On sluġa 
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iskrene i ģarke molitve svoje djece. On usliġava naġe molitve, 

ma da ne uvijek onako, kako mi mislimo da bi bilo dobro.  

Uvjerena sam da je iskrena molitva siguran kljuļ od neba.  

Zapamtite, naġa prva molitva treba biti upuĺena Kristu za 

oproġtenje grijeha.  

Njegova sveta krv ĺe oprati naġe grijehe, dati nam nove haljine 

i pomoĺi nam da postanu naġe svadbeno ruho.  

Neka nam Duh Sveti otvori um i srce kako bismo se odazvali 

pozivu i slijedili Njegove upute da bi nas On doveo u Kristov 

zagrljaj.  

             

 

 

 

 

                        * **********************  

 
PSALAM  103 1-5 

 
''Blagoslivljaj Jahvu, duĠo moja, 

i sve Ġto je u meni, sveto ime njegovo! 
Blagoslivljaj Jahvu, duĠo moja, 

i ne zaboravi dobro ļinstva njegova:  
on ti otpuĠta sve grijehe tvoje, 
on iscjeljuje sve slabosti tvoje;  
on ti o d propasti ļuva ģivot,  

kruni te dobrotom i ljubavlju;  
ģivot ti ispunja dobrima,  

k'o orlu ti se mladost obnavlja. '' 
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              M A R I J A,   Ģ E N A   V J E R E! 

 

     ''Blago onoj koja  povjerova da ĺe se ispuniti ġto joj je 
reļeno od Gospodina!" ( EvanĽelje po Luki 1:45) 

 

Kada sluġamo kako razni teolozi govore o Mariji, majci 

Isusovoj i kako se njihova miġljenja i tumaļenja razlikuju, 

moramo se zaļuditi. Oni idu iz jedne krajnosti u drugu. Jedni je 

smatraju boģicom, dok je drugi omalovaģavaju i izbjegavaju 

spomenuti i samo njezino ime.  

Neki je smatraju samo posudom za raĽanje, ma da ļistom i 

svetom, jer to je i uvjet da je mogla roditi svetog Boģjeg Sina, 

ali jedni i drugi ne smatraju potrebnim opisati Mariju kao ģenu 

u koju bismo se, mi Evine kĺeri, mogle ugledati. 

I Marija je ''Evina kĺer. Da je i ona bezgrjeġno zaļeta nije 

nigdje ranije zabiljeģeno niti potvrĽeno.  Tek se u Augustinovo 

vrijeme, od ļetvrtog i petog stoljeĺa poļelo spominjati i kroz 

naredna stoljeĺa u katoliļanstvu razvijati miġljenje da je i ona 

bila bezgreġno zaļeta. U Svetom pismu nije naznaļena, pa niti 

samo spomenuta takva moguĺnost. 

Jedna od takvih  (blago reļeno, sumnjivih) tvrdnji, je i 1950. 

godine donijeta dogma da je Marija uznesena na nebo. 

Zapitajmo se, kako o tome nije bilo rijeļi veĺ u prvom stoljeĺu, 

nakon Marijine smrti i ļemu sluģi taj podatak? 

 Kada je posjetila Jeruzalem, da bi obiġla mjesta pogibije svog 

Sina, zbog slabosti su mislili da ĺe umrijeti i tamo su pripremili 

grob za nju, ali je umrla u Efezu. O svemu tome postoje 

pouzdani, povijesni podatci da je joġ i danas u Efezu grob u 

koji je Marija pokopana.  

Tvrdi se da je Marija kraljica, su-otkupiteljica, zagovornica i 

joġ mnogo toga. Mislim da bi se ta sveta ģena zgrozila i da bi 

odluļno odbila  takvo pogansko ġtovanje.  
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Zaġto je potrebno nametnuti joj svojstva koja bacaju sjenku na 

njezinu vjeru, majļinstvo i ģenstvenost?  

Eva i njezin grijeh se spominju od poļetka do kraja  Biblije. To 

je slika Eve i njezinih greġnih kĺeri, no ja bih raĽe da se viġe 

spominje Marija, Isusova majka zbog njezinih vrlina.  

Ne da nam se prikazuje kao kraljicu koja se oblaļi u 

skupocjenu odjeĺu i s krunom na glavi, jer to nije istina; veĺ da 

je upoznamo kao skromnu  i nevinu ģidovsku djevojku, koju je 

i sam Bog smatrao dostojnom da bude kolijevka Njegovom 

sinu. 

Ģeljela bih da mnoge krġĺanske djevojke i ģene upoznaju 

Mariju kao poģrtvovnu ģenu koja je svjesno prihvatila sve one 

patnje koje su bile vezane uz njezino materinstvo. Umjesto 

raskoġnih haljina i slave, ona je prihvatila pogrde i poniģenja. 

Svjesna da nosi Boģansko ļedo, ona je skromno pognula glavu 

i zahvalila Bogu, prihvaĺajuĺi to kao veliku milost. 

 Zbog takve naravi je i bila od Boga odabrana. Za tako mladu 

djevojku, a imala je izmeĽu 13-15 godina, to zacijelo nije bilo 

lako. Ģene koje su raĽale, znaju da to nije bol koja, (kako sam 

veĺ ļula) traje samo nekoliko sati. Sve tegobe trudnoĺe, a 

posebno u tom uzrastu, mogu biti ublaģene radoġĺu i ljubavlju 

za plod njihove utrobe. 

Noseĺi tako dragocjeni plod, nije se ģalila na tegobe, umor i 

boli, veĺ je u visokoj trudnoĺi prihvatila da s Josipom ode na 

mukotrpni put iz Nazareta u Galileji, u grad Betlehem u Judeji. 

 

''Svi su iġli na popis, svaki u svoj grad. Tako i Josip, buduĺi 

da je bio iz doma i loze Davidove, uziĽe iz Galileje, iz grada 

Nazareta, u Judeju - u grad Davidov, koji se zove Betlehem  

da se podvrgne popisu zajedno sa svojom zaruļnicom 

Marijom  koja bijaġe trudna.  (EvanĽelje po Luki 2:3-5) 

 

Nigdje nismo proļitali, niti je igdje zabiljeģeno da se je jadala 

zbog stalnih progonstava. Nije se ģalila na skromni ģivot uz 
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mali prihod stolara, koji je zaraĽivao izraĽujuĺi i prodavajuĺi 

jeftine kuĺne predmete. 

 

''A poġto oni otiĽoġe, gle, anĽeo se Gospodnji u snu javi 

Josipu: 

"Ustani, reļe, uzmi dijete i majku njegovu te bjeģi u Egipat 

 i ostani ondje dok ti ne reknem jer ĺe Herod traģiti dijete 

da ga pogube.            

On ustane, uzme noĺu dijete i majku njegovu te krene u 

Egipat''  (Matej 2:13+14 

Marija je ostajala sama dok je njezin Sin putovao iz mjesta u 

mjesto, okruģen ljudima koji mu nisu uvijek bili naklonjeni. 

Njeno je srce bilo u stalnoj brizi i ģelji da joj se Sin vrati ģiv i 

zdrav. Marija je bila razumna ģena koja je svojim 

razumijevanjem za tuĽe boli i patnje mogla utjeġiti i savjetovati 

one kojima je takva pomoĺ bila potrebna. 

Ona se nije uznosila i uvijek je stavljala Isusa u prvi plan. To se 

jasno vidi kod dogaĽaja u Kani, kada je rekla: ''uļinite ono ġto 

vam On kaģe.''  

 

''Na to njegova majka  reļe slugama: "Ġto god  vam rekne, 

uļinite!" (Ivan 2:5) 

Kao da joj takav ģivot  veĺ nije donio dovoljno patnje, 

doģivjela je i najveĺu, nezamislivu bol. Morala je gledati 

nepravednu, okrutnu i ponizujuĺu smrt svog Sina.  

   

''Uz kriģ su Isusov stajale majka njegova,  zatim sestra 

njegove majke, Marija Kleofina, i Marija Mag dalena.''  
(EvanĽelje po Ivanu 19:25) 

Ģene, Majke! Pitam vas, kako biste podnijeli takav udarac?   

Takva bol je nezamisliva, a ona ju je podnijela bez mrmljanja i 

predbacivanja Bogu. Nije pitala: ''Zaġto, o Boģe?'' Ona je 

vjerovala Bogu i unatoļ boli prihvaĺala volju Njegovu. Njena 
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vjera se nije pokolebala, veĺ je i rasla, a to dokazuje i biblijski 

stih u Djelima apostolskim.4:         

 

''svi oni bijahu jednoduġno postojani u molitvi sa ģenama 

 i Marijom, majkom Isusovom, i braĺom njegovom.'' 

(Djela apostolska1:14) 

Ne znam je li ikada mogla preboljeti Isusovu smrt, ali postoje 

povijesni podatci da je nastavila sa svojim samariĺanski radom 

do svoje smrti. Umrla je u Efezu u poznim godinama svog 

ģivota (72 ?). 

Nisam nabrojala sve vrline i sve ono ġto bi nama i u ovo 

vrijeme moglo posluģiti kao primjer , ali ovo ġto sam rekla bilo 

bi dovoljno da se shvati da je biti majka veliki blagoslov za 

ģenu. To nije samo obeĺanje radosti, veĺ ģivot odricanja, boli, a 

ļesto i patnje. Kao ģeni i majci, Marija, Isusova majka mi je 

najsjajniji primjer. Ona mi je primjer vjere,  posluġnosti rijeļi 

Boģjoj i nepokolebivom povjerenju u Njegove odluke. 

To je teġko, ali je moguĺe. Moguĺe je onda kada s ģivom 

vjerom sve predamo u Boģje ruke. 

Da je Marija ģiva, ja bih je traģila da me podrģi u mojim 

molitvama i da moli za mene, ali je ona sada (tjelesno) mrtva i 

ļeka prvo uskrsnuĺe. Radujem se tome, jer vjerujem da ĺu i ja 

tada biti tamo. Sada me pred Ocem nebeskim zastupa Isus i 

moli za mene. Marija mi je pokazala kako slijediti Isusa sa 

srcem punim ljubavi. Slava Bogu! 

Dodatak  

ĂBlaģena Djevica Marija je nakon Kristova Uznesenja na Nebo 

ģivjela joġ tri godine u Jeruzalemu na Sionu ï u kuĺi Posljednje 

veļere. Zatim je tri godine provela kod Marte i Marije u 

Betaniji, kraj Jeruzalema. Kad je nastupio veliki progon, Ģidovi 

su Lazara i njegove sestre odveli na more, da ih pogube na 

brodu bez vesala i jedra, tada je Apostol Ivan odveo Majku 

Isusovu Efez, gdje je ģivjela devet godina. 
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ĠTO GOD VAM REKNE, UĻINITE! 

                                

         

''Nato ĺe njegova mati posluģiteljima:'Ġto god vam rekne, 

uļinite'!" ( Ivan, 2:5)    

Ljudi koji ne ļitaju Sveto pismo, ili ga nepotpuno ļitaju, ne 

mogu znati, ali niti razumjeti ono ġto u njemu piġe, a ġto Duh 

Sveti otkriva onima koji ga redovito i s vjerom ļitaju. 

Upravo zbog te ļinjenice, ļesto se susreĺemo s ljudima koji nas 

pitaju, ali joġ ļeġĺe tvrde da mi ne priznajemo i ne cijenimo 

Majku Boģju, a pri tom misle na Mariju, majku Isusovu. 

Tu se vidi nepoznavanje naġe vjere, ali i nepoznavanje Svetog 

Pisma, na kojem se temelji naġa vjera. 

Govorimo li o Mariji, hebrejskoj djevojci koju je sam Bog 

odabrao kao ļistu posudu, da rodi Isusa, onda je to ļinjenica 

koja piġe u Svetom pismu i mi ļvrsto vjerujemo u nju. 

Govorimo li o Mariji, koja je silnom miloġĺu Boģjom, kao ġto 

joj je anĽeo navijestio, bezgreġno zaļela po Duhu Svetom, onda 

mi to tako i vjerujemo, jer i to piġe u Svetom pismu.  

Isto tako iz Svetog pisma znamo da je Isus jedinoroĽeni Sin 

Boģji, pravi Bog i pravi ļovjek. 

Po svom Ocu, kojem je On jedinoroĽeni Sin, On je Bog, a po 

svojoj majci, koja je ģena, dakle ljudskog roda, kojoj je On 

prvoroĽeni Sin, On je pravi ļovjek. 

Trebalo bi biti razumljivo svakom tko paģljivo ļita Sveto 

pismo, da Isus ne bi mogao biti pravi ļovjek, da su mu i Otac i 

majka boģanstva. 

Znamo da je samo jedan Bog, a da su tri Boģanske osobe: 

Bog Otac, Bog Sin i Bog Duh Sveti.  

Osim toga, Isus kao Bog, postojao je prije stvaranja svijeta, a 

Pismo kaģe da Bog nema poļetka.  

Sam Gospod je rekao Mojsiju svoje ime u 2. Mojsijevoj knjizi 

Izlazak, 3:14 
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''Ja sam koji jesam', reļe Bog Mojsiju. Onda nastavi: 

''Ovako kaģi Izraelcima : 'Ja jesam', poslao me k vama.'' 

Dakle, kao Bog, bez poļetka i bez kraja, ali kao ļovjek, Isus je 

bio prvoroĽeni sin Marijin. 

Bilo bi neshvatljivo kako su ljudi doġli na ideju da je nazovu 

Majkom Boģjom, kad ne bismo bili upoznati sa poganskim 

vjerovanjima prije Kristovog  vremena. 

Majka Isusova, da ï Majka Boģja, ne! 

Bog je Kralj nebeski, a On nema supruge ni majke, jer prije 

Njega nije bilo nikoga da ga rodi, pa prema tome nema ni 

nebeske kraljice, osim demonske ''djevice'' Seramis ili Artemis, 

koja je sama sebe tako nazvala. 

Dobro je poznato da su ģenska boģanstva imala istaknuti 

poloģaj u panteonu religija mediteranskog podruļja.  

Pomislimo samo na Cibelu, Ceraru, Izidu, Aġtartu ili Iġtar, 

''kraljicu neba'', koju je kao takvu spominjao i prorok  Jeremija, 

7:18, i 44:17, gdje spominje tamjan i kolaļe koje su hebrejske 

ģene, po uzoru na poganske obiļaje, (koje su donosile poganke 

kojima su se Hebreji, nakon pobjeda nad njima ģenili,) 

prinosile boģici i tako pali u idolopoklonstvo. 

Poznata su ģenska boģanstva iz grļko-rimske kulture kao ġto su 

Artemida-Diana, Afrodita-Venera. 

Kraljica neba, Majka boģja i ģena sliļnih naziva, nije Marija, 

majka Isusova.  

Koliko god bilo Kraljica neba, Boģjih majki ili sliļno, u bilo 

kojem poganskom plemenu ili narodu, niti jedna se nije zvala 

Marija. 

Iz toga se jasno moģe razabrati da su sve naġe poġtovanje i sva 

naġa ljubav, usmjereni na Mariju, majku Isusovu, koja je kao 

ļista djevica, po Duhu Svetom zaļela i rodila Isusa, koji je kao 

ļovjek ģivio na ovom svijetu i svojom smrĺu na kriģu otkupio 

grijehe svijeta, odnosno svakog onog tko se je pokajao i obratio 

k Njemu i ģivio ģivot vjere, po rijeļi Boģjoj.    

Isus je u  EvanĽelju po Marku, 3:35, rekao: 
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''Evo moje majke i moje braĺe. Jer tko god vrġi volju 

Boģju, on mi je brat, sestra i majka.'' 

Isto tako piġe i u EvanĽelju po Mateju, 12:48. 

Prema tome, onima koji vrġe volju Boģju, Isus brat, je brat, a 

Marija, majka Njegova, sestra. 

Da je Marija vrġila volju Boģju, to jest ģivjela ģivot vjere, 

dokazuje i to ġto je veĺ pri anĽelovom navjeġtaju, ponizno i 

slaveĺi Boga, prihvatila ukazanu milost, sve do onog dana kada 

je zajedno s apostolima u gornjoj sobi, bila krġtena Duhom 

Svetim.  

U naslovnom stihu EvanĽelja po Ivanu 2:5, Marija pokazuje 

svoju podreĽenost Isusu kad kaģe:  

 

'' Ġto vam god On rekne, uļinite!''  (King James, Luther....) 

Naġa ljubljena sestra, koja je doģivjela najveĺu milost od Boga 

i bila odabrano sredstvo kojim je Sveviġnji Bog ostvario svoj 

naum, koja je ģivjela svetim ģivotom kakav Isus ģeli za svakog 

nanovo roĽenog vjernika, umrla je prirodnom smrĺu u 

Gospodinu i sada ļeka na mjestu blaģenstva, sa svima do sada 

umrlim vjernicima, uskrsnuĺe i novo, nebesko tijelo, koje nam 

je Isus obeĺao. 

 U 1.Poslanici Korinĺanima, 6:14 piġe: 

 

''Bog koji je uskrisio Gospodina, i nas ĺe uskrisiti svojom 

moĺi.''  

U Otkrivenju 20:5+6 ļitamo: 

 

''Ostali mrtvaci ne oģivjeġe dok se nije navrġilo tisuĺu 

godina. Ovo je prvo uskrsnuĺe. Blaģen i svet tko je dionik 

ovoga prvog uskrsnuĺa! Nad ovima druga smrt nema vlasti, 

nego ĺe biti ''sveĺenici Boģji'' i Kristovi i s njime ĺe 

kraljevati tisuĺu godina.''  
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Ona nikada nije traģila za sebe slavu, koja jedino Bogu pripada. 

Ona nikada nije traģila zahvalnost za spasenje duġa, jer je znala 

da je to djelo Isusa Krista. 

Nitko drugi nije visio na kriģu i umro za naġe spasenje, niti je 

krvlju svojom otkupio naġe grijehe osim Isus Krist, Sin Boga 

ģivoga!  

Ispunjeni iskrenom vjerom i dubokom ljubavlju za Isusovu 

majku, naġu sestru u Gospodinu, radosno ļekamo vrijeme koje 

ĺemo zajedno s Njom provesti u vjeļnosti, ali slava za naġe 

spasenje pripada jedino i samo naġem Spasitelju, Isusu Kristu! 

Isus je Bog, On je Alfa i Omega, Poļetak i Kraj svega.  

Bogu pripada moĺ, slava ļast i zahvalnost.  

On nikome ne daje svoju slavu 

Kada slavimo Oca, u Njemu slavimo i Sina i Duha Svetog, jer 

je to samo jedan Bog.             

 

 

 

                         **********************  

 

 

PSALAM 19:1 -5 

''Nebesa slavu Bo ģju ka zuju,  
navijeĠta svod nebeski djelo ruku njegovih. 

Dan danu to objavljuje,  
a no ĺ noĺi glas predaje.  

Nije to rije ļ, a ni govor nije,  
nije ni glas Ġto se moģe ļuti,  

al' po zemlji razlije ģe se jeka,  
rije ļi sve do nakraj svijeta se ģu.''  
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                       JESMO LI MLADICE  

                BEZ PLODA DUHA SVETOGA?  

 

''Ja sam istinski Trs, a Otac moj ï vinogradar. Svaku 

lozu na meni koja ne donosi roda on sijeļe, a svaku koja 

rod donosi ļisti da viġe roda donese ''. ( Ivan 15:1+2) 

U stihu kojeg sam mnogo puta ļitala i sluġala nije bilo niġta 

nejasno ili skriveno. Ļinilo mi se da ga mogu doslovce shvatiti 

i prihvatiti dok mi jednog dana, kao svjetlom obasjana upadne 

u oļi rijeļ ''istinski'' 

Ļudno! Zar nije svaki trs ï istinski? 

Shvatila sam da nije. Ima trsova i trsova raznih imena i svaki 

nosi svoje ime i svoja svojstva.  

Kada Isus kaģe da je On Istinski trs, onda je jasno da svaki trs 

nije istinski. Nije moguĺe da sve vrste loze iz razliļitih 

vinograda i vrsta trsova, crpe   jednake  sokove i donose iste 

plodove.  

Znaļi da postoji trs koji nije istinski pa mu loza ne moģe 

donositi istinski plod. 

Srce mi je zatreperilo kada sam shvatila da sam ja nacijepljena 

na ''Istinski trs''. 

Loza koja iz Istinskog trsa crpi, donosi istinski plod i odiġe 

mirisom svojstvenim samo tom trsu, a to je miris Isusa Krista.   

Razumijem da sam nacijepljena, jer priznajem da sam prije bila 

divlja loza ali sada to viġe nisam.  

Sada postaje jasno da pitoma loza na istinskom trsu, bezuvjetno 

mora roditi rod. Isus govori o onim mladicama koje ne rode 

rod.  Ova prispodoba ima duhovno znaļenje. Ona se odnosi na 

naġ ģivot u vjeri i dosljednost rijeļima Svetog Pisma. 

Naġa povezanost s istinska Trsom ostvariva je jedino 

djelovanjem Duha Svetog, a znamo da je plod Duha Svetog, 

kako piġe u poslanici  Glaļanima 5:22 : 
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''Plod je pak Duha: ljubav, radost, mir, velikoduġnost, 

usluģnost, dobrota, vjernost''.  

Jesmo li primijetili da ne piġe: ''plodovi''?  Piġe plod, a to 

doslovce znaļi da sva ta nabrojana svojstva sveukupno tvore 

jedan plod, a to je plod Duha Svetoga.  Manjka li samo jedno 

od tih svojstava, plod nije potpun.  

Mogli bismo  to usporediti sa sedmo-krakom svjetiljkom  koja, 

ako joj samo jedna ģica nije spojena ne moģe svijetliti. TakoĽer 

i ako je svijetlila pa,  ako joj ma i samo jedna ģica ''pregori'', 

ona gasne i ne moģe svijetliti. 

To je Isus mislio kada je rekao: 

 

 '' Svaku lozu na meni koja ne donosi roda on sijeļeóó. 

Otac Isusov, ali i naġ nebeski Otac je nepogreġivi vinogradar, 

koji budno motri na vinograd koji je sam zasadio. Njegovom 

miloġĺu, djelovanjem Duha Svetoga, pricijepljeni smo na 

Istinski trs, na Isusa Krista. 

Mi koji smo bili divlja loza, sada smo plemenite mladice od 

kojih Vinogradar, naġ nebeski Otac oļekuje plod. 

Loza bez ploda samo lista i guġi mladice koje donose plod. Ona 

je samo naoko plemenita pa prema tome je ġtetna. Ona se kao 

ġepuri svojom vanjġtinom, ali je iznutra prazna, beskorisna i 

ġtetna. Zar je onda ļudno ġto takvu, samo naoko plemenitu 

lozu, nebeski Vinogradar sijeļe da bi dao viġe prostora onoj 

lozi koja donosi plod? 

Loza koja raste na nekom drugom trsu joġ uvijek je divlja loza, 

ali pomoĺu Duha Svetog moģe biti pricijepljena na Istinski trs, 

biti plemenita i roditi rod Duha Svetog u svoj punini. 

Vrijeme je da se zapitamo jesmo li pricijepljeni na Istinski trs? 

Imamo li plod Duha Svetoga ili smo prazna i besplodna vinjaga 

koju ĺe kad tada Nebeski Vinogradar odsjeĺi i odbaciti? 

Gospode, molim Te da joġ mnogi budu pricijepljeni, a da od 

onih koji veĺ jesu pricijepljeni na Istinski Trs nitko ne bude 

besplodna vinjaga bez obilnog roda Duha Svetoga. Amen. 
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                               U SNAZI SVOJE VJERE 

                                     Dalje od poļetka 

 

Ovaj ļlanak piġem u nadi da ĺe ga mnogi proļitati i da ĺe se bar 

neki zamisliti o ispravnosti i snazi svoje vjere i vjerovanja. 

Uoļljivo je naime, da neki slijede ljudske odredbe ili tradiciju, 

a uopĺe nisu svjesni da mnogo toga ne samo da nije Boģja rijeļ, 

veĺ se i protivi Boģjoj volji i zapovijedi. 

Ģelim da ovaj ļlanak potakne one koji ''gladni prolaze uz Boģji, 

bogato prostrt stol''. 

To nije samo pusta izreka, jer to mogu svjedoļiti oni koji su na 

Svetom pismu utemeljili svoju vjeru. 

Utemeljiti, znaļi upoznati Boģju rijeļ i po njoj postupiti. U 

tome postoji jedan odreĽeni redoslijed. Ponajprije trebamo 

vjerovati da je ta Rijeļ istinita i da je Isus (Druga Boģanska 

Osoba), naġ Spasitelj. 

Vjerujuĺi u to, mi spoznajemo da smo greġnici, te da nam naġi 

grijesi optereĺuju savjest i obezvreĽuju naġ ģivot.  

Sada je itekako vaģno prepoznati da je Isus naġ Spasitelj i 

Njemu priznati ģaljenje zbog svih naġih grijeha i moliti ga za 

oproġtenje grijeha.  

Poznajemo li Bibliju, znati ĺemo da Isus opraġta sve grijehe za 

koje smo se iskreno pokajali. Za Njega nema velikih i malih 

grijeha ï On ih sve opraġta. Isus mrzi grijeh, ali ljubi grjeġnika.  

Doģivjevġi tu veliku milost oproġtenja i osloboĽenja, osjeĺamo 

silnu zahvalnost, ali i veliku ljubav za naġeg Spasitelja, 

Gospodina Isusa Krista.  

Doista moģemo osjetiti i prepoznati poziv Duha Svetoga, da 

krenemo korak dalje. 

Korak dalje znaļi prihvatiti Boģju ispruģenu ruku i s 

oduġevljenjem mu predati svoj ģivot. To znaļi ne samovoljno 

grijeġiti i ģivjeti po Boģjoj rijeļi, a Isus kaģe: 
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"PoĽite po svem svijetu, propovijedajte evanĽelje svemu 

stvorenju. Tko uzvjeruje i pokrsti se, spasit ĺe se, a tko ne 

uzvjeruje, osudit ĺe se''. (Marko 16: 15+16) 

Tko zaista ljubi Spasitelja, taj ĺe se ģarko ģeljeti krstiti pravim 

biblijskim krġtenjem, to jest podronjenjem u krsnu vodu, u 

kojoj stari ļovjek umire i biva pokopan u vodenom grobu, a 

izranja iz vode kao nanovo roĽeni ļovjek. 

To doslovce znaļi da je nanovo roĽen. Nanovo roĽen je zato 

ġto Isus ne popravlja ļovjeka, veĺ ļini sve novo.   

On nije samo oprostio grijehe, veĺ je i oslobodio nanovo 

roĽenu osobu, da ne robuje grijehu te da  viġe ne mora grijeġiti. 

Pod takvim okolnostima nastupa Isusovo obeĺanje da ĺe 

nanovo roĽenu osobu krstiti Duhom Svetim. Isus krsti Duhom 

Svetim, a potvrda toga je govor u jezicima. 

Govorim o istinskom krġtenju i istinitom govoru, a ne o nekom 

falsifikatu kojim se mnogi laģno diļe.  

Pri tom krġtenju krġtenik dobiva i Silu Duha Svetog. Ta sila se 

oļituje snagom vjere, pri svjedoļenju i ġirenjem EvanĽelja; 

mnogim darovima Duha Svetoga i uopĺe pri predanom sluģenju 

Gospodu. Postigavġi sve to, mi ne smijemo stati! To bi bilo 

pogubno za naġ  napredak da postignemo ono na ġto nas je 

Gospod pozvao.  

 

''Naprotiv, kao ġto je svet Onaj koji vas pozva, i vi budite sveti 

u svemu ģivljenju Ta pisano je: Budite sveti jer sam ja svet.'') 

(1. Petrova 1:15+16 

Sada dolazim do onog zbog ļega sam i poļela ovo pisati, jer za 

one koji to joġ nisu postigli nedostiģan je  nastavak. Sada se 

obraĺam nanovo roĽenoj djeci Boģjoj, jer ne ģelim da zakopaju 

talente koje su od Boga dobili, veĺ ģarko ģelim da ih umnoģe. 

Do sada smo govorili o Spasitelju prije Njegove smrti i slavnog 

uskrsnuĺa. 

Sada djeco Boģja, ģelim vas potaknuti da slijedimo uskrslog 

Sina Boģjeg.  On nije viġe onaj Isus kojemu su pljuvali u lice i 
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biļevali ga. On nije viġe onaj Isus koji nema kamo glavu 

poloģiti, koji luta od sela do sela da bi ljudima donio EvanĽelje, 

oslobodio ih okova grijeha i pokazao im da Bog ima za njih 

neġto mnogo boljeg i ġto mogu doseĺi Njegovom miloġĺu.  

Ģelim vas podsjetiti da  je Isus uskrsnuo i da sada boravi u 

Boģjoj slavi. 

Ģelim da shvatimo da je uskrsli Isus sada Kralj! Moģemo li si 

predoļiti ġto to znaļi biti Kralj nad kraljevima? Biti Gospodar 

nad svim Gospodarima? Onaj kojem je sve moguĺe i za kojeg 

nema ni u kom smislu ikakvog ograniļenja i da taj Isus nas 

poziva da ga slijedimo? 

Kralj koji nas poziva da ga slijedimo je Kralj  beskrajno bogat 

miloġĺu i ljubavlju koju nam obilno ģeli dati.  Kada nas zove, 

On nam je spreman dati snagu i moĺ da ostvarimo ono na ġto 

nas poziva.  

On nam otvara sva vrata, daje darove Duha Svetoga u kojima 

se krije Sila za svaku potrebu. 

Djeco Boģja! Sada kada smo  nanovo roĽeni i postali od Boģjih 

stvorenja, djecom Boģjom, budimo kraljevska pratnja velikog 

Kralja! Zar ne piġe u Bibliji: 

 

''A vi ste rod izabrani, kraljevsko sveĺenstvo, sveti puk, 

narod steļeni da navijeġtate silna djela Onoga koji vas iz 

tame pozva k divnom svjetlu svojemu''..(1. Petrova 2:9) 

Djeca Boģja ne gladuju ï Bog ih hrani. Djeca Boģja viġe ne 

moraju biti slaba i bespomoĺna, jer sam Gospod stoji uz njih. 

Ona mogu pomagati jedni drugima, ali i onima koji nemaju tu 

silu. Jednostavno, sve nam je moguĺe, jer je On s nama! 

Shvatimo da smo slabi samo onda kada ne zatraģimo Njegovu 

snagu, ljubav i mudrost a On nas upravo na to poziva. Istina, 

Bog poziva umorne i slabe, ali samo zato da im dade mir i 

snagu, ali one koji se ģele sluģiti Njegovom silom, On poziva 

da budu Njegovo Kraljevsko sveĺenstvo. 



94 

 

Ne one koji su na visokim poloģajima ili na teoloġkim 

fakultetima obrazovani. Ne! On zove one koji su spremni traģiti 

i primiti Silu Duha Svetoga. One kojima je to prioritet i koji su 

spremni  u Njegovo ime  s ljubavlju sluģiti  da se Njegovo djelo 

ġiri i raste. Zato je jaļanje zajedniġtva vrlo vaģan zadatak. 

Shvatimo da je onaj greġni ļovjek, sazdan od praha i blata, 

umro i pokopan u krsnoj vodi, a da ste sada nanovo roĽeno 

dijete Boģje. On od nas traģi potpunu predanost i posluġnost 

Njegovoj rijeļi, ali nam daje Silu i autoritet za tu kraljevsku 

sluģbu.  

On nas ljubi ï ta umro je za nas! Veliki smo u Njegovim 

oļima! On nam je dao toplo, osjeĺajno srce da bismo ga 

upotrijebili za Njegovo djelo. Prestani biti malen i nesposoban i 

slijedi uskrslog Isusa, svemoĺnog Kralja. Traģi i moli da i na 

tebe padne dio Njegova sjaja. Nastupaj s Kristovim 

autoritetom, jer bez toga nema uspjeha.  

Ġto nam drugo preostaje veĺ da usrdno molimo da nas Gospod  

ispuni Silom Duha Svetoga, dade mudrost i ljubav, kako bi nas  

mogao upotrijebiti kao Njegovo Kraljevsko Sveĺenstvo .     

   

  

 

                 Evan Ľelje po Luki 16:13  
                       
"Nijedan sluga ne mo ģe sluģiti dvojici 
gospodara. Ili ĺe jednoga mrziti, a dr ugoga 
ljubiti; ili ĺe uz jednoga prianjati, a drugoga 
prezirati. Ne mo ģete slu ģiti Bogu i bogatstvu."  
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                           POSLUĠNOST I VJERA 

 

Ovo dvoje, posluġnost i vjera su toliko povezani da ļine jednu 

cjelinu. Nema jednog bez drugog! 

Bez vjere je nemoguĺe biti posluġan rijeļi Boģjoj, ali tamo gdje 

nema posluġnosti, nema niti vjere. 

U danaġnje vrijeme rijeļ posluġnost, zvuļi nekako djetinjasto. 

Mnogi ģele uļiniti sve po svojoj volji ne obaziruĺi se na rijeļ 

Boģju. 

Posluġnost nije djetinjasta. Ona je svojstvena zrelom 

razmiġljanju i iskustvu. Oni koji su se uvjerili koliku dobrobit 

donosi posluġnost, ne odriļu je se.  

Dobro je i osloniti se na rijeļ Boģju, koja u EvanĽelju po 

Mateju 18:1-3 kaģe:    

 

''U onaj ļas pristupe uļenici Isusu pa ga zapitaju: "Tko je, 

dakle, najveĺi u kraljevstvu nebeskom?" On dozove dijete, 

postavi ga posred njih i reļe: 

"Zaista, kaģem vam, ako se ne obratite i ne postanete kao 

djeca, neĺete uĺi u kraljevstvo nebesko''. 

U mom krġĺanskom ģivotu sam se mnogo puta odrekla svojeg 

prava na slobodnu odluku i povinovala se Boģjoj volji. Nikada 

nisam zaģalila zbog toga, veĺ nasuprot tomu ostala zabezeknuta 

nad brzim dokazom da mi je posluġnost donijela pravo rjeġenje 

i pomoĺ. 

Na ovo razmiġljanje me je navelo juļeraġnje svjedoļanstvo 

jedne sestre. 

Sestra je veĺ vremeġna ģena, pogrbljena i teġko se kreĺe 

pomoĺu ġtapa. Ona redovito prisustvuje bogosluģenjima. Svaki 

izostanak bolan za nju. 

Na juļeraġnjoj sluģbi, javila se da ģeli svjedoļiti i dati slavu i 

hvalu Gospodinu. Ustala je i rekla: 

''Jutros sam jedva ustala iz kreveta. Osjeĺala sam jake bolove. 

Svaka kost i svaki miġiĺ su me boljeli, ali najgore je bilo to ġto 
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su mi noge otkazivale posluġnost. Osjeĺala sam da ne mogu iĺi 

na sluģbu. 

U prvi mah sam se htjela vratiti u krevet, ali onda sam 

pomislila da bi za mene bilo mnogo korisnije da makar i uz 

bolove odem u crkvu. 

Tamo bih mogla zatraģiti bolesniļko pomazanje i molitvu 

mojih braĺe i sestara. U ļvrstoj vjeri da je istinita rijeļ Boģja 

koja kaģe:  

 

''Boluje li tko meĽu vama? Neka dozove starjeġine Crkve! 

Oni neka mole nad njim maģuĺi ga uljem u ime Gospodnje 

pa ĺe molitva vjere spasiti nemoĺnika; Gospodin ĺe ga 

podiĺi, i ako je sagrijeġio, oprostit ĺe mu se''. 

(Jakovljeva poslanica 5:14+15.) 

Odluļila sam iĺi uzdajuĺi se u Boga da ĺe mi pomoĺi. Poļela 

sam se oblaļiti i primijetila sam da me sve manje boli. 

Radosno sam ustanovila da mi je Gospod veĺ pomogao.'' 

Jeste li primijetili da je Gospodin pomogao veĺ pri samoj 

odluci da postupi po rijeļi Boģjoj? 

Nije to rijedak sluļaj. Bog samo ļeka da se odluļimo, da bi On 

mogao djelovati. 

Sestra je tog dana dobila bolesniļko pomazanje, a svi smo se 

jednoduġno i ģarko molili. 

Otiġla je kuĺi oģarena lica radujuĺi se zajedniġtvu i ljubavi u 

zajednici i puna zahvalnosti Gospodinu za Njegovu brzu 

pomoĺ. 

Neke denominacije ovo Biblijsko bolesniļko pomazanje ili 

uopĺe ne poznaju ili ga pak nazivaju posljednja pomast. 

Kao ġto Jakov u svojoj poslanici piġe, to nije pomazanje za 

umiranje, veĺ za ozdravljenje. Dalje piġe da ĺe tada bolesnik ne 

samo ozdraviti, veĺ da ĺe mu biti, ako je zgrijeġio, grijeh biti 

oproġten. 
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Ne mogu shvatiti kako je naġ Bog ne samo dobar, veĺ i 

dalekovidan. Predvidio je svaku situaciju i odredio rjeġenje za 

nju. 

A mi? Ġto je nama potrebno da bi smo bili korisnici te 

velikoduġnosti? 

Samo vjera, posluġnost i djetinje pouzdanje u Onoga koji nije 

samo  sve-silni Bog, veĺ i briģni Otac djeci svojoj. 

Na kraju moram sa velikom ģaloġĺu reĺi da su jako prikraĺeni 

oni koji ne ļitaju Sveto Pismo. 

 

 

                  

 

                      * **********************  

 

 

 

. PSALAM 63:1 -4 
 

''O Boģe, ti si Bog moj:  
gorljivo tebe tra ģim;  

tebe ģeĽa duĠa moja, tebe ģeli tijelo moje,  
kao zemlja suha, ģedna, bezvodna.  
U SvetiĠtu sam tebe motrio 

gledaju ĺ' ti mo ĺ i slavu.  
Ljubav je tvoja bolja od ģivota,  

mo je ĺe te usne slavit'.''  
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    SVJETLO  
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               KRĠTENJE ZA OPROĠTENJE GRIJEHA                              

 

''Kad veliki sveĺenici bijahu Ana i Kajfa, doĽe rijeļ Boģja 

Ivanu, sinu Zaharijinu, u pustinji. On obiĽe svu okolicu 

jordansku, propovijedajuĺi krġtenje za oproġtenje grijeha 

kao ġto je pisano u Knjizi proroļanstva Izaije proroka: 

Glas viļe u pustinji: 'Pripravite put Gospodinu, poravnajte 

mu staze!Svaka dolina neka se ispuni, svaka gora i 

breģuljak neka se slegnu! Ġto je krivudavo, neka se izravna, 

a hrapavi putovi neka se izglade! Svako ĺe tijelo vidjeti 

spasenje Boģje'' (Luka 3:2-6). 

Kada je rijeļ Boģja doġla Ivanu, doġla je s jasnim 

obrazloģenjem da je to krġtenje za oproġtenje grijeha. Izriļito 

kaģe da se poravnaju i izglade putovi.  

Naġim jezikom bismo rekli, da ispravimo ono u ļemu grijeġimo 

i odreknemo se grjeġnog ģivota. Nigdje ne vidimo da je to 

krġtenje namijenjeno djeci. Jasno da nije, jer kako bi mala djeca 

mogla poravnati i izgladiti putove koje joġ uopĺe nisu niti 

zapoļela? Viġe objaġnjenja ĺemo potraģiti u Svetom Pismu. 

Naĺi ĺemo ga u Novom Zavjetu, u EvanĽelju po Mateju 28:18-

20: 

 '' Isus im pristupi i prozbori: "Dana mi je sva vlast na nebu 

i na zemlji! PoĽite dakle  i uļinite mojim uļenicima sve 

narode krsteĺi ih u ime Oca i Sina  i Duha Svetoga i uļeĺi ih 

ļuvati sve ġto sam vam zapovjedio!" "I evo, ja sam s vama 

u sve dane - do svrġetka svijeta." 

Onima koji paģljivo ļitaju (ili sluġaju), biti ĺe mnogo jasnije ġto 

je Isus zapovjedio s ovom naredbom. Pretpostavljam da ima joġ 

''nevjernih Toma'', pa zato istraģujmo dalje ġto piġe u Svetom 

Pismu. Nadam se da ĺe ovaj stih uvjeriti i one najsumnjiļavije. 

I sama sam takva da trebam mnogo i to ozbiljnih dokaza, kako 

bih bila sigurna da je istinito ono ġto vjerujem. Proļitajmo stih 

u EvanĽelju po Marku 16:15+16, koji je i mene potpuno 

uvjerio i dao mi sigurnost da sam ga ispravno razumjela 
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''I reļe im: "PoĽite po svem svijetu, propovijedajte  

EvanĽelje svemu stvorenju. Tko uzvjeruje i pokrsti se, 

spasit ĺe se, a tko ne uzvjeruje, osudit ĺe se ''. 

Ovo je zbilja dokaz da osoba koja se krsti mora vjerovati i tu 

vjeru krġtenjem potvrditi, da bi bila spaġena i da bi joj grijesi 

bili oproġteni. Tu se mala djeca opet ne uklapaju. Mala djeca ne 

znaju niti da su ģiva, a kamoli da u neġto vjeruju.  

Isusa su kao dijete prinijeli Bogu i od Njega zamolili zaġtitu za 

dijete, a kada je odrastao, sam je svojom voljom uġao u vodu da 

bi bio krġten. Otpada izgovor da djeca koja nisu krġtena, nisu ni 

spaġena, jer je sam Isus  rekao da je njihovo Kraljevstvo 

nebesko u Ev. po Mateju 19:13-15:  

 

''Tada mu donijeġe djeļicu da na njih stavi ruke i pomoli se. 

A uļenici im branili. Na to ĺe im Isus: "Pustite djeļicu i ne 

prijeļite im k meni jer takvih je kraljevstvo nebesko!" I 

poloģi ruke na njih pa krene odande''. 

Nakon svih tih dokaza, moramo zakljuļiti da je krġtenje 

dopuġteno  samo onima koji su svjesni svojih grijeha, pa se za 

njih mogu pokajati. 

Mogli bismo reĺi da se moģe krstiti osoba koja uzvjeruje, 

pokaje se za svoje grijehe i na krġtenju dade u ime Oca, Sina i 

Duha Svetog, zavjet ļiste savjesti. 

To moģe samo ona osoba kojoj je nakon pokajanja Isus 

izmijenio grjeġnu narav i stvorio sve novo u njoj. Isus to ne ļini 

samo djelomiļno. On ļini sve novo, tako da je vjernik nanovo 

roĽen i moģe izvrġavati Boģje zapovijedi.  

To ļovjek sam ne bi mogao, ali je s Bogom sve moguĺe! 

EvanĽelje po Mateju 18:1-3 

U onaj ļas pristupe uļenici Isusu pa ga zapitaju: "Tko je, dakle, 

najveĺi u kraljevstvu nebeskom? "On dozove dijete, postavi ga 

posred njih i reļe: "Zaista, kaģem vam, ako se ne obratite i ne 

postanete kao djeca, neĺete uĺi u kraljevstvo nebesko''. 
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                        NE BRINITE TJESKOBNO  

                                  

''Ne brinite se tjeskobno ni zaġto, veĺ u svemu iznesite svoje 

potrebe Bogu proġnjom i molitvom, sve u zahvalnosti! I mir 

ĺe Boģji koji nadilazi svaki razum, ļuvati srca vaġa i misli 

vaġe u Kristu Isusu.'' Filipljanima 4:6+7 

 

Ne brinite se! Mnogi ĺe reĺi da je to lijepo apostol Pavao rekao 

u svojoj poslanici Filipljanima! Lako je reĺi ï ne brinite se, ali 

kako to ostvariti kada se naĽeġ u nevolji. Kako to izbjeĺi kada 

se naĽeġ pred problemom koji ne moģeġ rijeġiti? 

Kako ne brinuti, a ne moģeġ sastaviti kraj s krajem; kada stojiġ 

uz postelju svog teġko bolesnog djeteta? 

Briga za brigom a izlaza nema. Zar je onda ļudo da ļovjek 

malakġe od nagomilanih briga? U glavi samo pitanja, a 

odgovora nema, niti itko moģe savjet dati. 

Takva razmiġljanja su potpuno pogreġna. Pogreġna su upravo 

zato, jer niste ili ste povrġno proļitali stihove 4:6+7 koje je 

apostol Pavao uputio Filipljanima. 

Kao prvo preskoļili ste ili ste zanemarili rijeļ ''tjeskobno''. On 

ne kaģe da uopĺe ne trebamo brinuti, veĺ da ne brinemo 

tjeskobno.  

Bilo bi suludo pomisliti da ne bismo bili zabrinuti za 

ozdravljenje naġeg bolesnog djeteta, kada vidimo naġu nemoĺ 

da ikako pomognemo. Apostol odmah daje i savjet kako izbjeĺi 

tjeskobu. On kaģe: 

 

 ''u svemu iznesite svoje potrebe Bogu proġnjom i molitvom, 

sve u zahvalnosti! 

Ni apostol nije bio poġteĽen briga, boli i bezizlaznih situacija, 

ali je on znao ġto treba uļiniti. Svoju nemoĺ on je predao onom 

ļija moĺ je nadvladala njegovo znanje i njegove moguĺnosti. 

On je iskusio progon i boli,  ali je i doģivio svjedoļanstvo 

Boģje pomoĺi.  
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U Jakovljevoj poslanici 5:16-18 moģemo proļitati: 

 

''Mnogo moģe ģarka molitva pravednikova. Ilija bijaġe 

ļovjek baġ kao i mi; usrdno se pomoli da ne bude kiġe i kiġe 

nije bilo na zemlji tri godine i ġest mjeseci. Zatim se 

ponovno pomoli te nebo dade kiġu i zemlja iznese urod svoj. 

Kada se ļovjek naĽe u velikoj nevolji, ako je vjernik, ģarko ĺe 

moliti. Oni koji ģarko mole neĺe posumnjati u Boģju pomoĺ. 

Vjera i molitva uklanjaju tjeskobu i daju nadu. Bit ĺe nam 

onako, kao ġto apostol piġe: 

 

 ''I mir ĺe Boģji koji nadilazi svaki razum, ļuvati srca vaġa i 

misli vaġe u Kristu Isusu.''  
Trebalo bi se samo po sebi razumjeti da je neizbjeģno dati od 

srca hvalu Gospodinu. U svemu tome je odluļujuĺa vjera.  

Nevjeran ili malo vjeran ļovjek nije kadar ģarko moliti. U 

njegovom srcu je tjeskobna briga uguġila nadu i onemoguĺila   

ģarku molitvu, a posijala sumnju. 

Nekada moramo dugo ļekati na Boģji odgovor. Zato apostol u 

poslanici Galaļanima 3:12 kaģe: 

 

 '' Zaodjenite se dakle - kao izabranici Boģji, sveti i ljubljeni 

- u milosrdno srce, dobrostivost, poniznost, blagost i 

strpljivost''  

Ovdje ģelim naglasiti (ma da je sve potrebno),  strpljivost. 

Strpljivost je vrlina koju treba ponekada i dulje vremena 

vjeģbati.  

Mi mislimo da Bog treba usliġati naġe molitve odmah i sada. S 

nestrpljenjem oļekujemo da ĺe nam On ukloniti sve prepreke, 

da ĺe rijeġiti sve probleme i ukloniti boli.  

Ne uļini li to bez odlaganja, pomiġljamo da nije ļuo naġu 

molitvu ili da uopĺe ne mari za naġu bol. S nestrpljenjem se 

pojavljuje sumnja, a vjera oslabi. 
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Da smo ļekali joġ samo malo dulje, bili bismo usliġani, ali 

nestrpljenje nas je bacilo u oļaj i tjeskobu, a mi nismo poloģili 

test. Bila je to kuġnja naġe vjere. Naġa vjera se nije pokazala 

dovoljno ļvrstom, pa nas ļeka novo iskuġenje. 

Boģja pomoĺ neĺe izostati, ako sve naġe probleme predamo 

Gospodinu. Istina, naġe vrijeme nije Boģje vrijeme, ali ĺe 

pomoĺ stiĺi u pravo vrijeme. 

Mi ne znamo kakav ĺe biti  naġ sutraġnji dan i kakva rjeġenja bi 

bila najkorisnija, ali Gospod zna naġe sutra i prema tome 

odluļuje. 

Povjerenje u Gospodina, molitva i ustrajnost uvijek donose 

plod. Ne padajmo u sumnju, jer sumnja vodi u oļaj i tjeskobu. 

Vjerujte apostolu Pavlu, jer on govori ono ġto je sam iskusio. 

Mnogima se veĺ dogodilo da se, kada su se veĺ prestali nadati, 

iznenada, kao da je palo s neba, pojavilo rjeġenje. 

Zahvalimo Gospodinu na novom iskustvu i prihvatimo ga kao 

pouku tokom naġeg, ovozemaljskog ģivota, jer nas On ljubi kao 

zjenicu svog oka, a pomoĺ ĺe stiĺi u pravo vrijeme i neĺe 

izostati. 

 

EvanĽelje po Mateju 16:24 

''Tada Isus reļe svojim uļenicima: "Hoĺe li tko za mnom, 

neka se odrekne samoga sebe, neka uzme svoj kriģ i neka 

ide za mnom.''          

 

 

 

 

                        Psalam 34:18  
 
,,Pravednici zazivaju, i Jahve ih ļuje,  
             izbavlja ih iz svih tjeskoba.''  
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 OPROSTIT ĹU TI, ALI TI NEĹU ZABORAVITI!    

                                     (Matej 6:9-15)  

 

''Vi, dakle, ovako molite: 

'Oļe naġ, koji jesi na nebesima! Sveti se ime tvoje! DoĽi 

kraljevstvo tvoje! 

Budi volja tvoja kako na nebu tako i na zemlji! Kruh naġ 

svagdanji daj nam danas! 

I opusti nam duge naġe kako i mi otpuġtamo duģnicima 

svojim! 

I ne uvedi nas u napast, nego izbavi nas od Zloga!' 

"Doista, ako vi otpustite ljudima njihove prijestupe, 

otpustit ĺe i vama (vaġe grijehe) Otac vaġ nebeski. Ako li vi 

ne otpustite ljudima, ni Otac vaġ neĺe otpustiti vama vaġe 

prijestupe."  

 

Ovo je dio molitve koju svaki krġĺanin znade napamet( ili bi je 

morao znati).   Ipak, u veĺini sluļajeva ona se izgovara kao 

pjesmica nauļena u djetinjstvu. Malo je onih koji duboko 

razmiġljaju o znaļenju rijeļi koje izgovaraju. 

Kada bi razmislili, vidjeli bi da je Oļenaġ zapravo jedna opasna 

molitva. Mi molimo Boga da nam oprosti onako, kako mi 

opraġtamo. 

Kada bi naġ otac nebeski nama tako oprostio, bili bismo oġtro 

kaģnjeni. Zar mi moleĺi tako ne prizivamo upravo oġtru kaznu? 

U srcu trebamo oprostiti svaku nepravdu, a kada nas netko 

zamoli i zatraģi oprost, krġĺanski je oprostiti mu.   

 

'' Ļuvajte se!" "Pogrijeġi li tvoj brat, prekori ga; ako se 

obrati, oprosti  mu.  Pa ako se sedam puta na dan ogrijeġi o 

tebe i sedam se  puta obrati tebi govoreĺi: 'Ģao mi je!', 

oprosti mu."  

Luka (17:3+4) 
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U najboljem sluļaju, oni koji se smatraju krġĺanima (svih 

denominacija), s oġtrinom i ogorļenjem kaģu: ''Oprostit ĺu ti, 

ali ti neĺu zaboraviti!''  

Takva izjava nije iskrena. Nije oproġteno, ako godinama 

prizivaġ u sjeĺanje ono ļime te je netko povrijedio. Na taj naļin 

zavaravamo sebe, ali i trujemo sami sebe.  

Ovdje bih mogla nabrojati cijelu listu bolesti, posljedica i 

opasnosti koje donosi neopraġtanje onima koji ustraju u svojoj 

gorļini, a mogli bi ju potpisati iskusni lijeļnici, psihijatri i 

duġobriģnici koji se ļesto susreĺu s takvim osobama. 

Opraġtanje je vrlina, ali i izriļita zapovijed Boģja. 

 

'' Zaodjenite se dakle - kao izabranici Boģji, sveti i ljubljeni  

- u milosrdno srce, dobrostivost, poniznost, blagost, 

strpljivost  te podnosite jedni druge praġtajuĺi ako tko ima 

protiv koga  kakvu prituģbu! Kao ġto je Gospodin vama 

oprostio, tako i vi  opraġtajte.''    (Koloġanima 312+13) 

Ġto bi bilo s nama da Gospod i Bog naġ ne opraġta i ne 

zaboravlja naġe grijehe i prijestupe? 

On zaista tako ne postupa. Veĺ i sama Isusova ģrtva, jasni je 

dokaz tome. On opraġta greġniku koji se kaje i moli oprost. Ġto 

viġe, On sve njegove grijehe opraġta i baca u ''More zaborava'' i 

ne sjeĺa ih se ikada viġe. 

Samo ļovjeku je svojstveno da u tom ''Moru zaborava'', peca i 

izvlaļi veĺ mrtve grijehe. 

 

"Ne sudite i neĺete biti suĽeni. Ne osuĽujte i neĺete  biti 

osuĽeni. Praġtajte i oprostit ĺe vam se. (Luka 6:37) 

Rekla sam da je Oļenaġ opasna molitva, ali samo za one koji je 

mole neiskrena srca i nabrajaju samo rijeļi ne misleĺi i ne 

ļineĺi ono ġto govore. 

Oļenaġ je Isusova molitva i ona je znaļajna za ģivot svakog 

ļovjeka, ali je za licemjere zaista opasna.  

 



106 

 

Nije sve ono ġto nabrajamo bez razmiġljanja molitva. Molitva 

koja dolazi iz skruġenog srca koje se otvara Gospodinu i priziva 

Njegovu prisutnost, blagoslov, pomoĺ i utjehu,  je molitva koju 

Isus ļuje i ne ostavlja bez odgovora. 

Molimo Oļenaġ jer u njemu je duboki i znaļajan sadrģaj koji u 

malo rijeļi izraģava sve ġto je ļovjeku potrebno. 

Matej 6:33+34 

 

''Traģite stoga najprije Kraljevstvo i pravednost njegovu, a 

sve ĺe vam se ostalo dodati. Ne budite dakle zabrinuti za 

sutra. Sutra ĺe se samo brinuti za se. Dosta je svakom danu 

zla njegova." 

Kraljevstvo Boģje je tako blizu. Ono je dohvatljivo onima koji 

za njim teģe i to dokazuju svojim ģivotom ï doslovce slijedeĺi 

Rijeļ Boģju. (Efeģanima 4:31+32) 

 

''Daleko od vas svaka gorļina, i srdģba, i gnjev, i vika, i 

hula sa svom opakoġĺu!  Naprotiv! Budite  jedni drugima 

dobrostivi, milosrdni; praġtajte jedni drugima  kao ġto i 

Bog u Kristu nama praġta''.  

  

                         ********************  
. 

PSALAM 5 :2 -4 
 

''Ļuj, o Jahve, rije ļi moje,  
jecaje moje razaberi!  

Osvrn i se na glas mog prizivanja,  
o Kralju moj i Bo ģe moj,  
jer tebe vru ĺe zazivam!''  

Jahve, zorom glas mi ve ĺ ļujeĠ, 
zorom ti ve ĺ lijem molitve u nadi ļekaju ĺ'. 
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                           NA KRAJU  SMO SVI SAMI 

 

Da, na kraju, a ġto je s ostalim dijelom ģivota? Ne mogu 

govoriti o kraju, a da ne spomenem kako su mnogi veĺ od 

samog poļetka svog ģivota, ako ne sami, ali osamljeni. 

Neka djeca pokazuju veĺ i samim izraģajem svog lica svoju 

osamljenost. Uvjereni su da ih nitko ne voli. To naravno utjeļe 

na njihov psihiļki i fiziļki ģivot i razvoj. Ona postaju otresita, 

gruba, okrutna i prkosna. Ljudi kaģu, zloļesta su.  

Ta djeca odrastaju i njihov nedostatak odrasta s njima. Oni 

postaju roditelji koji pruģaju svojoj djeci skoro sve osim 

ljubavi.  

Njihova djeca vide himbenost njihovih ģivota i imitiraju ih. 

Postaju joġ nesretnija i osamljenija od njih.  

Njima je bila, a i jeste, potrebna ljubav. Ne ona izraģena 

poklonima, rijeļima ili automatski nasmijeġenim licima. Njima 

je potrebna sigurnost i povjerenje koje im moģe pruģiti  samo 

istinski vjerna obitelj, koja je i sama tu ljubav od Boga dobila. 

Danas se djeci priļa bajke o malom Isuseku, a ne objaġnjava 

silnu veliļinu Njegovu.  

Ne priļa se o neopisivoj ljubavi i milosti. Nitko im nije rekao 

da se obrate svom moĺnom Spasitelju, a ne maloj  nemoĺnoj 

bebi u jaslama? 

Usput reļeno, Isus nikada nije bio malen. Rodio se (utjelovio), 

kao ļovjek, ali je oduvijek bio Veliki Bog!   

On je bio i jeste svjetlo ljudima i ģeli da i mi budemo svjetlo i 

ġirimo tu svjetlost 

Obiteljske molitve su vrlo rijetke. Negdje se ponekad moli prije 

jela i to se tek makinalno preko grudi uļini pokret u jedva 

prepoznatljivom znaku kriģa.  

Zar itko moģe misliti da je na takav naļin odao ļast i 

zahvalnost Bogu?  
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Ljubomora i zavist pretvaraju se u  mrģnju i okrutnost. 

Himbenoġĺu se prikriva laģ, zloļin, otimaļina, preljub i mnogo 

toga ġto spada pod isti naziv: grijeh. 

Svi se pitamo kamo ide taj svijet? Svi se pitaju, a rijetko tko 

pogleda u sebe, u svoju najbliģu okolinu. Postaju nam jasnije 

Isusove rijeļi kada je rekao da ĺe se bezakonje umnoģiti a 

ljubav ohladnjeti.    

 

''Razmahat ĺe se bezakonje i ohladnjeti ljubav mnogih. Ali 

tko ustraje do svrġetka, bit ĺe spaġen."  (Matej 24:12+13) 

Ima li itko tko bi mogao reĺi da se ove rijeļi nisu obistinile?  

Kada bismo shvatili da nismo osuĽeni i primorani na tu naġu 

osamljenost, makar to i duboko u sebi skrivali, naġ bi se ģivot 

promijenio. 

Veĺina ĺe reĺi: ja nisam osamljen, imam svoju ģenu ili muģa, 

imam djecu, prijatelje. Imam svoje razonode i uģitke. Mogu 

raditi ġto hoĺu i iĺi kamo god hoĺu. 

Kakva neiskrenost ili zabluda! U najidealnijem braku 

pojavljuju se trenutci praznine i nedostatci. 

I najbolji prijatelji mogu zakazati. Djeca napuġtaju roditelje, a 

roditelji su ļesto nemoĺni da pomognu djeci. U beznadnim 

prilikama, kada su moĺ i znanje nemoĺni, moĺan je samo Bog.  

Postoji jedan vakuum  koji vapi za ispunjenjem, a njega samo 

Bog moģe ispuniti. 

Svaki ļovjek ima savjest. Istina da je nekada ta savjest veĺ 

mrtva ili samo uspavana, ali optereĺena savjest je veliki teret za 

svakoga. 

Tko moģe skinuti to breme s naġe savjesti? Tko moģe oprati 

svaki grijeh, pa ļak i onaj kojeg nismo svjesni? Samo i samo 

Gospodin Isus Krist! 

Zaġto mnogi vuku to teġko breme na svojoj savjesti, kada Isus 

joġ i danas zove:  
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"DoĽite k meni svi koji ste izmoreni i optereĺeni i ja ĺu vas 

odmoriti. Uzmite jaram moj na sebe, uļite se od mene jer 

sam krotka i ponizna srca i naĺi ĺete spokoj duġama svojim. 

Uistinu, jaram je moj sladak i breme moje lako." 

 (Matej 11:28+30) 

Pogled na stanje ģitelja ove zemlje je uģasavajuĺi i crn, ali ne 

mora takav i ostati, barem ne za one koji hoĺe ugledati 

svjetlost. Mislim da veĺ mnogi znaju, ali ja ĺu joġ jednom 

naglasiti: 

Isus je ta Svjetlost! Isus je ta ljubav koja nam je svima tako 

silno potrebna. 

Makar to i ne glasno priznali, sami sebi ne moģemo lagati. 

Da su mnogi od tih osamljenih ljudi prihvatili tu svjetlost i 

doġli joj bliģe, ta svjetlost bi i u nama svjetlila. 

Oproġtenje, osloboĽenje i spasenje se ne moģe kupiti. Ono se 

ne moģe zaraditi. Ono se moģe samo miloġĺu Boģjom primiti. 

Doĺi k Isusu i prihvatiti ga, znaļi samo odreĺi se grijeha i teret 

predati  Isusu. 

Ne odriļemo se niļega ġto je korisno za nas ï samo onog ġto je 

ġtetno po naġ fiziļki i duhovni ģivot. 

Za uzvrat nam Isus daje mir i utjehu. Daje nam pomoĺ u 

svakom pogledu. Obeĺao je da ĺe biti uz nas uvijek, do svrġetka 

svijeta.  Praznina i osamljenost ĺe proĺi, jer je On s nama. 

Ono glavno joġ nisam rekla: dati ĺe nam ģivot vjeļni!  

Ġto? Kaģete da vam je vaģno ono danas, a baġ vas briga ġto ĺe 

biti na kraju. Nemojte glumiti! Svaki, pa i najveĺi nevjernik 

povremeno doĽe u situaciju da se zapita, a ġto poslije smrti; a 

ġto ako Boga ima, ako zbilja postoji ģivot vjeļni? 

Tada ĺete biti u nezavidnoj situaciji. Sami, bez prijatelja, 

roditelja, svih bliģnjih stati ĺete pred Boga, Isusa, koji ĺe suditi 

ģive i mrtve.  

Ġto ĺete mu onda reĺi? Ne moģete mu reĺi da niste znali, niti 

uljepġati ili umanjiti svoj grijeh, jer  je. pred Njim sve 

otkriveno, nitko, ama baġ nitko se ne moģe skriti. 
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Sada joġ vlada milost, ali onda ĺe doĺi sud. 

Neshvatljivo je da moģe postojati netko tko odbija milost, 

ģivot, pomoĺ i utjehu, a bira osamljenost, grijeh i propast, a ona 

je uistinu neminovna. 

   

''I kao ġto je ljudima jednom umrijeti, a potom na sud, tako 

i Krist: jednom se prinese da grijehe mnogih ponese, a 

drugi ĺe se put - bez obzira na grijeh - ukazati onima koji 

ga iġļekuju sebi na spasenje.'' (Hebrejima  9:27+28) 

  

''Jer pisano je:  Ģivota mi moga, govori Gospodin,  

prignut ĺe se preda mnom svako koljeno  i svaki ĺe jezik 

priznati Boga. Svatko od nas ĺe dakle za sebe Bogu dati 

raļun.'' 

(Rimljanima 14:11+12) 

 

 

 

                  *******************************  

 
PSALAM  33 18-22 

 
''Oko je Jahvino nad onima koji ga se boje,  
nad onima koji se uzdaju u milost njegovu:  

da i m od smrti ģivot spasi,  
da ih hrani u danima gladi.  
NaĠa se duĠa Jahvi nada, 
on je pomo ĺ i zaĠtita naĠa. 

Srce nam se u njemu raduje,  
u njegovo sveto ime mi se uzdamo.  

Neka dobrota tvoja, o Jahve, bude nad nama,  
kao Ġto se mi u tebe uzdamo!''  
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                               U OBRANU OVCE 

                               Djela apostolska 8:32 

 

''A odlomak iz Pisma koji je ļitao, bijaġe ovaj:  Vodili ga na 

klanje kao ovcu; kao ġto je janje nijemo pred onim koji ga 

striģe, tako On ne otvara usta svojih'.'' 

 

Ļesto puta sluġam podrugljive rijeļi i gledam posprdan osmjeh, 

pri spominjanju usporedbe vjernika (krġĺana), s ovcom. 

Spominje se ovca kao glupa ģivotinja, kojoj je jedino 

svojstveno da slijedi  pastira. U tom kontekstu poruga ide i 

vjernicima koji nisu sposobni muļnuti svojom glavom veĺ se 

slijepo oslanjaju na svog pastira, Isusa Krista. 

Zar sam jedina koja razmiġljam o ispravnosti tog podsmijeha? 

Ġto viġe razmiġljam, uviĽam kako je ovca itekako mudra kada 

je uvidjela da pod zaġtitom i vodstvom svog pastira ima jedinu 

moguĺu zaġtitu i sigurnost.  

Mudro je uvidjeti svoju slabost i nemoĺ, te se osloniti na 

sigurnu zaġtitu.  

Istina je da i neke ovce stradavaju. Vukove ne krasi mudrost, 

ali zato obiluju lukavoġĺu. Oni ne napadaju  ovce kada su 

zbijene u stadu, veĺ onda kada se pojedina, obiļno mlada ovca, 

odvoji od stada; kada zaluta i ostane sama.  Zbog odvojenosti, 

ona ne ļuje glas pastira koji je traģi i zove. 

Ponekad je pastir pronaĽe zapretenu u grmlju i ġipraģju, pa ju 

svojom palicom izvlaļi iz njega. On ļesto tako iznemoglu ovcu 

stavlja na svoje rame i dovodi u sigurnost svog stada.  

UsporeĽujuĺi vjernike s ponaġanjem ovce, mogu se vidjeti 

mnoge sliļnosti. 

Ako smo iskreni, moramo priznati da ima takvih situacija u 

kojima nam nikakav razum, ni inteligencija  i edukacija ne 

mogu pomoĺi ili ublaģiti naġ oļaj.  U ģivotu ima etapa na 

kojima moramo uvidjeti svu svoju nemoĺ. 
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Maksim Gorki je rekao: ''Ļovjek, kako to gordo zvuļi''!  Jeste, 

biti Ļovjek, pisano velikim slovom, moģda zvuļi i gordo, ali 

koliko gordo izgleda ļovjek nakon udarca kamiona, leģeĺi na 

cesti, raskomadani i u lokvi krvi? 

Koliko gordo se moģe osjeĺati ļovjek drģeĺi na rukama svoje 

mrtvo dijete?  Priznajmo da smo slabi, a ļesto i nemoĺni. 

Zar ne bi bilo dobro posegnuti za mudroġĺu ovce i potraģiti 

zaġtitu od onog tko je jaļi od nas? Mislim da bih ovdje trebala 

navesti, veĺ u ovoj knjizi navedeni stih iz Svetog pisma, koji u 

EvanĽelju po Mateju 11:28+29. kaģe : 

 

''DoĽite k meni svi koji ste izmoreni i optereĺeni i ja ĺu vas 

okrijepiti. Uzmite jaram moj na  sebe, uļite se od mene jer 

sam krotka i ponizna srca i naĺi ĺete spokoj duġama 

svojim.''  

Da, to je rekao Isus Krist, briģni Pastir. On nije  doġao nasilno 

preuzeti bilo kakvo stado. Svojom je krvlju i smrĺu na kriģu 

otkupio stado koje s ljubavlju poziva da ga dragovoljno slijedi. 

Isus Krist ne obeĺava ruģama posuti ģivotni put; naprotiv, On 

nas poziva da uzmemo na sebe svoj kriģ i da idemo za Njim. 

Ono ġto nam je On obeĺao je stalna Njegova zaġtita i pomoĺ, 

utjeha, snaga i vodstvo. 

On ne mijenja okolnosti, ali mijenja nas, kako bismo s vjerom 

pobijedili poteġkoĺe na putu do cilja. Zar onda nije mudro 

postupiti kao ovca i staviti se pod zaġtitu i vodstvo moĺnog 

Pastira? 

Istina da se i kod vjernika naĽu neki koji zalutaju od ''stada'' i 

skrenu s puta. Sotona u vuļjoj koģi spreman je da proģdre one 

koji se udalje od zaġtite Pastira. Isus Krist neumorno poziva, ali 

nikoga ne prisiljava da ga slijedi.  

Onima koji se kaju, opraġta i ljubi ih kao da nikada nisu 

sagrijeġili. Psalmist David prepoznao je dobrobit tog vodstva i 

zapisao u psalmu 23:2+3: 
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''Jahve je pastir moj: ni u ļem ja ne oskudijevam , na 

poljanama zelenim on mi daje odmora. Na vrutke me 

tihane vodi i krijepi duġu moju.  Stazama pravim on me 

upravlja radi imena svojega''. 

David je bio kralj i zacijelo mu nije manjkalo inteligencije i 

nije patio od osjeĺaja manje vrijednosti, a prihvatio je biti ovca 

pod Boģjim vodstvom.  

Mnogi se ogluġuju na taj poziv  i neĺe prihvatiti Kristovo 

vodstvo. Oni lutaju sami bez vodstva, bez pomoĺi i utjehe. 

Lutaju i izgube se, naģalost za cijelu vjeļnost.  

Na kraju bih samo rekla da se Isusa usporeĽuje i naziva 

Janjetom. Gledajuĺi tako, onda je taj naziv pohvala i priznanje, 

a nipoġto poruga i poniģenje.  

Kada osjetite poziv koji vas zove k Isusu,  znajte da je On rekao 

u Ivanu 10:27-31: 

 

 ''Ovce moje sluġaju glas moj; ja ih poznajem i one idu za 

mnom. Ja im dajem ģivot vjeļni te neĺe propasti nikada i 

nitko ih neĺe ugrabiti iz moje ruke. Otac moj, koji mi ih 

dade, veĺi je od svih i nitko ih ne moģe ugrabiti iz ruke 

Oļeve. Ja i Otac jedno smo." 

I ja mogu reĺi: 

Hvala Ti, Gospodine, ġto sam ovca u Tvom stadu i ġto sam 

naġla mir i sigurnost pod Tvojim svetim vodstvom. 

 

  

 

           

 

                ***************************  
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NA RUBU SPOZNAJE 

 

Sada, kada poļinjem pisati, postaje mi jasno da je ļovjek uvijek 

na rubu neke nove spoznaje. 

Kada se uļini da si konaļno jasno prepoznao ono ġto ti je samo 

maglovito treperilo u svijesti, vidiġ da to nije kraj i da jedan 

odgovor otkriva novo pitanje. 

ZaļuĽujuĺe je otkriti da si sve vrijeme traģenja oļekivao neġto 

vrlo zamrġeno i komplicirano, a otkrio potpuno jednostavan 

odgovor. Nikako nam nije jasno kako to veĺ pri prvoj pomisli 

nismo shvatili i prepoznali. 

Oļito da na svim podruļjima znanosti, vjere ili umjetnosti, u 

naġoj svijesti maglovito treperi spoznaja. To bih mogla 

usporediti s onim, kako u narodu kaģu kada se ne mogu neļeg 

sjetiti: ''Ma na vrh jezika mi je!''      

Tako je doġlo i do velikih otkriĺa. U jednom trenu je bilo 

maglovito i tek nasluĺeno, da bi veĺ u slijedeĺem bilo  

prepoznato. 

Nije mi bila namjera da se upuġtam u neku filozofsku raspravu. 

Spoznaja o kojoj piġem dogaĽa se na vjerskom podruļju. 

Sjeĺam se da sam nakon mog obraĺenja rekla: ''Sve sam to i 

prije znala, ali nisam shvaĺala'', a nisam shvaĺala jer je to bilo 

tako nevjerojatno jednostavno. Na vjeru sam gledala samo 

umom, a ne i duhom.  

U jednom se trenutku desi neġto kao ''klik!'' i ti shvatiġ ono ġto 

je bilo oļito, ali tebi nepoznato. 

To je, kao da netko slijep stoji pred prekrasnom umjetniļkom 

slikom, ali je ne vidi. Upozorili su ga na tu sliku, ali je on 

potpuno nezainteresiran, jer je ne vidi. 

Na ovom svijetu se dogaĽaju mnoge stvari, ali mi ih nismo 

svjesni. Moģda nam se uļini na trenutak kao da ĺemo se sjetiti, 

ali je ono veĺ zamagljeno u  naġem umu. 

Tako se dogaĽa i s ļudima, ļemu bih ģeljela posvetiti nekoliko 

redaka. 
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 Rijeļ ļudo, sama je po sebi vrlo poznata, ali ono ġto pojedinci 

misle o njoj je vrlo razliļito. 

Neki pri tom misle na ļuda prirode, na ļuda medicine, na 

izmiġljena ili laģna ļuda, pa ļak i neki na Biblijska ļuda iz 

Starog zavjeta. Samo rijetki i to nanovo roĽeni vjernici, vide, 

vjeruju i doģivljavaju i dan-danas stvarna ļuda. 

Kada ti ljudi svjedoļe o ļudima koja su doģivjeli, budu 

ismijani, proglaġeni zanesenjacima laġcima pa i gore. 

Neki ljudi ih prikazuju kao prirodna ļuda, a pri tome i ne 

pomiġljaju na Onoga koji je kreirao prirodu i ustanovio 

prirodne zakone. Sve ġto se u prirodi dogaĽa je svjesna  

tvorevina  naġeg Stvoritelja. 

Tvorevina sama po sebi ne bi mogla iġta pokrenuti da  to veĺ 

nije Stvoritelj ugradio u nju. On jedini moģe, a to ponekad i 

ļini, izmijeniti tok dogaĽaja. On je to veĺ i nekoliko puta 

uļinio. 

Sjetimo se Noinog vremena, a to piġe u Knjizi postanka 

8:21+22: 

 

''Jahve omirisa miris ugodni pa reļe u sebi: èNikad viġe 

neĺu zemlju u propast strovaliti zbog ļovjeka, ta ļovjeļje su 

misli opake od njegova poļetka; niti ĺu ikad viġe uniġtiti sva 

ģiva stvorenja, kako sam uļinio. 

Sve dok zemlje bude, sjetve, ģetve, studeni, vruĺine, ljeta, 

zime, dani i noĺi nikada prestati neĺe''. 

Bog je izmijenio prvotno stanje i postavio novo pravilo. Tu 

odluku je mogao donijet jedino On, a nikako sama priroda, jer 

ona je od Boga stvorena i samo njezin Stvoritelj ju je mogao  

''reprogramirati''. Ljudi to nazivaju ļudom, ali za Stvoritelj je to 

bila sasvim obiļna intervencija. 

Sjetimo se kako je prorok Izaija prorokovao Ezekiji da ĺe 

umrijeti. Kada je Izaija otiġao, Ezekija se sa suzama u molitvi 

obratio Jahvi. 
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Dok je Izaija odlazio, ļuo je glas Jahvin, koji mu je rekao da se 

vrati i da kaģe Ezekiji, da je ļuo njegov plaļ i molitvu, te da ju 

je usliġao i da neĺe umrijeti. I o tome piġe u 2. Kraljevima 20:9. 

Ezekija, je poput veĺine ljudi, u nevjerici traģio znak od Izaije: 

 

''Izaija odgovori: "Evo ti znaka od Jahve da ĺe uļiniti ġto je 

rekao: hoĺeġ li da se sjena pomakne za deset stupnjeva 

naprijed ili da se vrati za deset stupnjeva?'' 

Ezekija joġ uvijek nije bio uvjeren te je nastavljao: 

 

''Ezekija odgovori: "Lako je sjeni pomaknuti se deset 

stupnjeva naprijed! Ne! Neka se sjena vrati natrag za deset 

stupnjeva!''(20:10) 

''Prorok Izaija zazva Jahvu i on uļini da se sjena vrati za 

deset stupnjeva. Siġla je za deset posljednjih stupnjeva na 

Ahazovu sunļaniku.'' (20:11) 

Izaija je imao iskustvo i spoznaju. Niti trenutak nije sumnjao da 

ĺe Jahve djelovati. Bio je svjestan da to nije njegov ļin veĺ 

Jahvin 

Ezekija nije imao tu spoznaju i gledajuĺi u Izaiju, sumnjao je, 

ali kao u rijetkim prilikama, Jahve mu je dao znak. 

Ima viġe primjera iz kojih se vidi da Bog, i to jedino Bog vlada 

prirodom i da moģe svojom voljom intervenirati i mijenjati 

dogaĽaje.  Joġ ĺu navesti samo jedan sluļaj, a to je bilo kada su 

se Izraelci borili s Amorejcima i pobjeĽivali ih. Tada se je 

Joġua obratio Jahvi. 

 

:''Onoga dana kada Jahve predade Amorejce sinovima 

Izraelovim, obrati se Joġua Jahvi i poviļe pred Izraelcima:  

"Stani, sunce, iznad Gibeona, i mjeseļe, iznad dola 

Ajalona!"  

I stade sunce i zaustavi se mjesec sve dok se nije narod 

osvetio neprijateljima svojim. Ne piġe li to u knjizi 

Pravednika? ''  
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I stade sunce nasred neba i nije se nagnulo k zapadu gotovo 

cio dan. Nije bilo takva dana ni prije ni poslije da bi se 

Jahve odazvao glasu ļovjeļjem.''  (Joġua 10:12-14) 

Tako piġe u Bibliji. Veĺina  pripadnika raznim denominacijama 

samo povrġno ļuje ili ļita ta izvjeġĺa. Ļita ih poput ļlanaka u 

dnevnom tisku i misli: moģda je istina, a moģda i nije? 

Neki pak misle da zato ġto piġe, mora biti i istina. Tek rijetki ĺe 

dublje razmiġljati o uzroku i posljedicama, ali tome neĺe pridati 

nikakvu vaģnost, jer to se dogodilo nekada davno i nekim 

stranim ljudima. 

Malo ima onih koji ih mogu zamiġljati u ovo, naġe vrijeme 

Ipak, Sveto pismo u Novom zavjetu navodi i mnogo viġe takvih 

dogaĽaja. 

Sjetimo se samo svega ġto je Isus ļinio. On je iscjeljivao 

bolesne, uskrisio mrtve, a vladao je i prirodnim elementima. 

Navesti ĺu samo jedan sluļaj kada su uļenici s Isusom plovili u 

jednoj malo laĽici, s jedne strane jezera, na drugu obalu.  

U to vrijeme se iznenada podigao vjetar i uzdigao valove, pa su 

se naġli u opasnosti.  O tome postoji zapis u EvanĽelju po 

Mateju 8:23-27:   

 

''Kad uĽe u laĽu, poĽoġe za njim njegovi uļenici. I gle, 

ģestok vihor nasta na moru tako da laĽu prekrivahu 

valovi. A on je spavao. 

Oni pristupiġe i probudiġe ga govoreĺi: "Gospodine, 

spasi, pogibosmo!"  

Kaģe im: "Ġto ste plaġljivi, malovjerni?" Tada ustade i 

zaprijeti vjetrovima i moru te nasta velika utiha. 27A ljudi 

su u ļudu pitali:  

Tko je taj da mu se i vjetrovi i more pokoravaju?" 
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                                        PRAZNINA  

 

''U srcu svake osobe postoji vakuum oblikovan Boģjom rukom. 

I nikad se ne moģe ispuniti nikakvom stvari stvorenom             

ljudskim radom. Moģe ga ispuniti samo Bog, kojega je moguĺe   

upoznati kroz Isusa Krista.''  

U cijelosti se slaģem s izjavom Blaise Paskala. Mnogo godina 

sam mislila da je to neġto ġto se samo meni dogaĽa, a tek 

mnogo kasnije sam ļula brojne ljude da govore o praznini u 

svom ģivotu. 

Ta je praznina o kojoj govorim, skoro opipljiva, jer je bolna i 

vrlo primjetna. Ona bolno i oļajno vapi za ispunjenjem, a tako 

malo ima onih koji o njoj propovijedaju i ukazuju kako je 

ispuniti. 

To je ļeģnja za neļim, a ne znaġ za ļim i ne znaġ kako izgleda 

ni kako se zove. Bez obzira ġto ti se dogaĽa, osjeĺaġ da to nije 

to. Ne znaġ ġto ti nedostaje i za ļim zapravo ļezneġ.  

Moģda bih to mogla, barem pribliģno prispodobiti ļeģnji mlade 

djevojke koja ļezne da upozna ljubav za koju sluti da je 

veliļanstven osjeĺaj, ali si ga ni pribliģno ne moģe zamisliti. 

Bilo je vrijeme u mom ģivotu kada sam mislila da ĺe slikarstvo 

donijeti puninu u moj ģivot.  

Slikala sam s oduġevljenjem i sa zebnjom oļekivala samostalnu 

izloģbu; zatim s joġ veĺom zebnjom listala likovne kritike. 

Kada se sve zavrġilo, nakon izloģbe, novinara i povoljne 

kritike, zastala sam i zapitala se: ''...,a ġto sada?'' 

U tom iġļekivanju je bila nada da ĺe mi uspjeh donijeti puninu, 

ali se ta nada izjalovila, jer je praznina sada joġ viġe dolazila do 

izraģaja. 

Milost Boģja je bila za mene, ġto sam prepoznala poziv Duha 

Svetog i odazvala se tom pozivu. Nakon toga, sve se je odvijalo 

vrlo brzo.  

Ġto sam se viġe pribliģavala Bogu, On mi je pokazivao da je uz 

mene. Sve viġe mi je otvarao duhovne oļi i ja sam svakim 
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ļitanjem stihova iz Biblije prepoznavala stihove koji su upravo 

meni govorili. 

Svaka propovijed koju sam sluġala, izgledalo je da je upuĺena 

baġ meni. Bilo je tako mnogo toga ġto sam trebala saznati i 

primijeniti u svom ģivotu, a ja sam bila zaista gladna te 

duhovne hrane. 

Prazninu u mom  ģivotu ispunila je ljubav. Mislila sam da je to 

moja ljubav za Gospodina, a to je zapravo bila Njegova ljubav 

prema meni. 

Dogodilo mi se ono ġto se biblijskim rjeļnikom zove: nanovo 

roĽenje. To je tako divno stanje u kojem osjeĺaġ da je sav teret 

skinut s tebe. Nema viġe osjeĺaja krivnje, samoĺe i praznine. 

Sva teģnja je usmjerena na jedan ļisti, Bogu ugodan ģivot. Ono 

ġto se prije moglo nazivati odricanjem, sada je prestalo biti 

ģelja ili potreba. Niġta se viġe nije dogaĽalo prisilom, veĺ iz 

ļiste ljubavi, kao ģelja, a ne zapovijed. 

Sada sam znala da je Isus bio Onaj za kim sam i ne znajuĺi 

ļeznula. On mi je ispunio prazninu koju niti jedan ļovjek nije 

bio u stanju ispuniti. On mi je dao sve ġto moģe dati samo Bog. 

Ģalosno je u svemu tome, ġto mi nitko to nije rekao; ġto  unatoļ 

polascima u tradicionalnu crkvu i propovijedima, nikad nisam o 

tome ļula i saznala. 

Ne mogu se dovoljno zahvaliti na divnoj milosti kad je to 

uļinio Gospodin, kroz Duha Svetoga. 

Mnogo puta sam proļitala svoju Bibliju od korica do korica no 

jednog dana, kada sam bila na koljenima u molitvi, postala sam 

svjesna drugog dijela biblijskog stiha u Ev. po Ivanu, 10:10,  

 

:''... -Ja sam doġao da ovce imaju ģivot i da ga imaju u 

izobilju.''  

Sjetila sam se brojnih propovjednika u Americi, Kanadi, 

Australiji, Njemaļkoj i td., koji baġ taj stih propovijedaju, ali u 

sasvim drugom kontekstu. Oni ga tumaļe kao materijalni 

dobitak, odnosno bogatstvo.  
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Kakva besmislica je i neoprostiva ġteta za vjernika kome oni 

propovijedaju da je Isus umro i uskrsnuo da bi oni bili bogati i 

da bi mogli zadovoljiti materijalne prohtjeve. 

Nisam teolog, ali sam aktivni vjernik koji je doģivio ispunjenje 

ovog stiha u svojemu ģivotu. 

Sada mi je postao potpuno jasan sadrģaj tog stiha. 

Pismo nam kaģe da nismo samo tijelo, veĺ da osim tijela 

imamo duh i duġu. 

Za tijelo i njegove potrebe imamo odgovor u  EvanĽelju po 

Mateju, 6:31-33  

 

:''Ne brinite se tjeskobno i ne govorite: Ġto ĺemo jesti ili ġto 

ĺemo piti, ili u ġto ĺemo se obuĺi?! ï to sve traģe pogani ï 

jer zna Otac vaġ nebeski da vam je to sve potrebno. 

Zato najprije traģite kraljevstvo Boģje i njegovu pravednost, a 

to ĺe vam se nadodati'' 

Toliko o tijelu i ispravnosti o prosperitetu. 

Nisam filozof i ne ģelim se upuġtati u definiciju ljudske duġe, 

veĺ i zato, jer koliko religija i para- religija ima, toliko ima i 

definicija duġe.  

Ono ġto ģelim reĺi kao vjernik, jeste da je duġa besmrtna i da se 

smatra temeljem samosvijesti, jedinstvenim za odreĽeno 

ljudsko biĺe. Ona je temelj utjelovljenja, izvor misli, pa prema 

tome znanja i planiranja. U njoj se zaļinju misli koje tijelo 

provodi u djelo. 

Ļovjek moģe biti krajnje uspjeġan u svojim planovima i 

djelima, ali time je dostigao samo sklad tijela i duġe, a to nije 

dovoljno. Tada nastaje ona praznina, onaj vaakum o kojem sam 

ranije govorila, a ġto je i Pascal, u samo nekoliko rijeļi, tako 

dobro opisao. 

Sada je veĺ oļito da duh nije doġao do izraģaja i da je na tom 

mjestu vaakum koji ģudi za ispunjenjem. Blago onima koji su 

saznali da tu prazninu moģe ispuniti samo i jedino Bog. 
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U hrvatskom jeziku su rijeļi duh i duġa, vrlo sliļni, ġto u 

engleskom nije sluļaj. Engleska rijeļ za duġu je soul, a za duh 

je spirit; tako se lakġe moģe uoļiti razlika. U grļkom: psykhe 

(psiha) i pneuma ï dok je latinski duġa anima, a duh spiritus. 

Razlika je u rijeļi, ali i u njenom znaļenju.  

Duh je taj koji nas povezuje s Bogom.  

Duh je taj koji teģi za Bogom, pa i Duh Sveti je Bog. On je 

treĺa osoba presvetog Trojstva: Bog Otac, Bog Sin i Bog Duh 

Sveti.  

Prije no ġto je Isus uzaġao na nebo rekao je svojim uļenicima 

da ĺe im poslati Duha Svetoga. O tome piġe u EvanĽelju po 

Ivanu, 16:13-15,: 

 

''A kada doĽe on, Duh Istine, uvest ĺe vas u svu istinu. On 

neĺe govoriti sam od sebe, veĺ ĺe govoriti ġto ļuje i objavit 

ĺe vam buduĺe. On ĺe mene proslaviti, jer ĺe uzeti od onoga 

ġto je moje i to objaviti vama. Sve ġto god Otac ima pripada 

meni. Zato vam rekoh da ĺe uzeti od onoga ġto je moje i da 

ĺe to objaviti vama.'' 

Ļovjek je sazdan tako da ne moģe doseĺi puninu u svom ģivotu, 

ako ta praznina nije Boģjim Duhom ispunjena. 

Ono naġe pravo ja, ne nalazi se u naġem mesnatom srcu i 

osjeĺajima, niti u naġoj glavi i umu, bez kojih bismo tjelesno 

bili mrtvi, veĺ u naġem duhu koji potpuno funkcionira samo 

onda kada je skladno povezan s Boģjim Duhom.  

Sve ostalo je nesklad. Kada u nama nije Boģjom rukom 

uspostavljena harmonija duha, duġe i tijela, sva naġa mudrost, 

blagostanje, pa ļak i zdravlje, ne mogu nam dati onu puninu, za 

koju je Isus rekao da je doġao, da bi mi (ovce),  imali puninu 

ģivota.   

Ma kako bio ļovjek razumno biĺe, njegov ga razum bez Boģjeg 

otkrivenja, neĺe dovesti do sklada i punine ģivota. 
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Svijest o tome da nam je potrebno Boģje vodstvo, vrednija je 

od bilo kakvog znaļajnog znanstvenog otkriĺa. Ne iznenaĽuje 

ġto je sam Isus rekao u molitvi (Matej, 11:25): 

 

"Slavim te, Oļe, Gospodaru neba i zemlje, ġto si ovo sakrio 

od mudrih i umnih, a objavio malenima.''  

Bog nas je stvorio kao tjelesna biĺa, davġi nam umne i duhovne 

sposobnosti. Ipak, veĺina nas prolazi kroz ģivot samo kao dvije 

treĺine osobe. Razvili smo se tjelesno i umno, ali ne i duhovno. 

Neĺemo biti potpuni sve dok ne upoznamo Boga, i to kroz 

osobu Isusa Krista. To je jedini naļin da duhovna praznina u 

nama bude ispunjena. 

 

 

 

              ************************************  

 

 
PSALAM 62:6 -9 

 
''Samo je u Bogu mir, duĠo moja, 

samo je u njemu nada moja.  
Samo on je moja hrid i spasenje,  
utvrda moja: ne ĺu se p okolebati.  
U Boga je spasenje moje i slava;  
Bog mi je hridina silna, uto ļiĠte. 

U nj se, narode, uzdaj u svako doba;  
pred njim srca izlijevajte:  
Bog je naĠe utoļiĠte!'' 
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                   TRAĢIMO DUHOVNU SNAGU 

                     I PUNINU DUHA SVETOGA  

Ovaj ļlanak piġem u nadi da ĺe ga mnogi proļitati i da ĺe se bar 

neki zamisliti o ispravnosti i snazi svoje vjere i vjerovanja. 

Uoļljivo je naime, da neki slijede ljudske odredbe ili tradiciju, 

a uopĺe nisu svjesni da mnogo toga ne samo da nije Boģja rijeļ, 

veĺ se i protivi Boģjoj volji i zapovijedi.  

Ģelim da ovaj ļlanak potakne one koji ''gladni prolaze uz Boģji, 

bogato prostrt stol''.  

To nije samo pusta izreka, jer to mogu svjedoļiti oni koji su na 

Svetom pismu utemeljili svoju vjeru. Utemeljiti, znaļi upoznati 

Boģju rijeļ i po njoj postupiti. U tome postoji jedan odreĽeni 

redoslijed. Ponajprije trebamo vjerovati da je ta Rijeļ istinita i 

da je Isus ( Druga Boģanska Osoba), naġ Spasitelj.  

Vjerujuĺi u to, mi spoznajemo da smo greġnici, te da nam naġi 

grijesi optereĺuju savjest i obezvreĽuju naġ ģivot.  

Sada je itekako vaģno prepoznati da je Isus naġ Spasitelj i 

Njemu priznati ģaljenje zbog svih naġih grijeha i moliti ga za 

oproġtenje grijeha.  

Poznajemo li Bibliju, znati ĺemo da Isus opraġta sve grijehe za 

koje smo se iskreno pokajali. Za Njega nema velikih i malih 

grijeha ï On ih sve opraġta. Isus mrzi grijeh, ali ljubi grjeġnika.  

Doģivjevġi tu veliku milost oproġtenja i osloboĽenja, osjeĺamo 

silnu zahvalnost, ali i veliku ljubav za naġeg Spasitelja, 

Gospodina Isusa Krista.  

Doista moģemo osjetiti i prepoznati poziv Duha Svetoga, da 

krenemo korak dalje. Korak dalje znaļi prihvatiti Boģju 

ispruģenu ruku i s oduġevljenjem mu predati svoj ģivot. To 

znaļi ne samovoljno grijeġiti i ģivjeti po Boģjoj rijeļi, a Isus 

kaģe:  

 

"PoĽite po svem svijetu, propovijedajte evanĽelje svemu 

stvorenju. Tko uzvjeruje i pokrsti se, spasit ĺe se, a tko ne 

uzvjeruje, osudit ĺe se''. (Marko 16: 15+16)  
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Tko zaista ljubi Spasitelja, taj ĺe se ģarko ģeljeti krstiti pravim 

biblijskim krġtenjem, to jest podronjenjem u krsnu vodu, u 

kojoj stari ļovjek umire i biva pokopan u vodenom grobu, a 

izranja iz vode kao nanovo roĽeni ļovjek.  

To doslovce znaļi da je nanovo roĽen. Nanovo roĽen je zato 

ġto Isus ne popravlja ļovjeka, veĺ ļini sve novo. On nije samo 

oprostio grijehe, veĺ je i oslobodio nanovo roĽenu osobu, da ne 

robuje grijehu te da viġe ne mora grijeġiti.  

Pod takvim okolnostima nastupa Isusovo obeĺanje da ĺe 

nanovo roĽenu osobu krstiti Duhom Svetim. Isus krsti Duhom 

Svetim, a potvrda toga je govor u jezicima. Govorim o 

istinskom krġtenju i istinitom govoru, a ne nekim falsifikatom 

kojim se mnogi laģno diļe.  

Pri tom krġtenju krġtenik dobiva i Silu Duha Svetog. Ta sila se 

oļituje snagom vjere, pri svjedoļenju i ġirenjem EvanĽelja; 

mnogim darovima Duha Svetoga i uopĺe pri predanom sluģenju 

Gospodu. Postigavġi sve to, mi ne smijemo stati! To bi bilo 

pogubno za naġ napredak da postignemo ono na ġto nas je 

Gospod pozvao.  

 

''Naprotiv, kao ġto je svet Onaj koji vas pozva, i vi budite 

sveti u svemu ģivljenju Ta pisano je: Budite sveti jer sam ja 

svet.''   (1. Petrova 1:15+16 

Sada dolazim do onog zbog ļega sam i poļela ovo pisati, jer za 

one koji to joġ nisu postigli nedostiģan je nastavak.  

Sada se obraĺam nanovo roĽenoj djeci Boģjoj, jer ne ģelim da 

zakopaju talente koje su od Boga dobili, veĺ ģarko ģelim da ih 

umnoģe.  

Do sada smo govorili o Spasitelju prije Njegove smrti i slavnog 

uskrsnuĺa. Sada djeco Boģja, ģelim vas potaknuti da slijedimo 

uskrslog Sina Boģjeg.  

On nije viġe onaj Isus kojemu su pljuvali u lice i biļevali ga. 

On nije viġe onaj Isus koji nema kamo glavu poloģiti, koji luta 

od sela do sela da bi ljudima donio EvanĽelje, oslobodio ih 
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okova grijeha i pokazao im da Bog ima za njih neġto mnogo 

boljeg i ġto mogu doseĺi Njegovom miloġĺu.  

Ģelim vas podsjetiti da je Isus uskrsnuo i da sada boravi u 

Boģjoj slavi. Ģelim da shvatimo da je uskrsli Isus sada Kralj! 

Moģemo li si predoļiti ġto to znaļi biti Kralj nad kraljevima? 

Biti Gospodar nad svim Gospodarima?  

Onaj kojem je sve moguĺe i za kojeg nema ni u kom smislu 

ikakvog ograniļenja i da taj Isus nas poziva da ga slijedimo? 

Kralj koji nas poziva da ga slijedimo je Kralj beskrajno bogat 

miloġĺu i ljubavlju koju nam obilno ģeli dati.  

Kada nas zove, On nam je spreman dati snagu i moĺ da 

ostvarimo ono na ġto nas poziva. On nam otvara sva vrata, daje 

darove Duha Svetoga u kojima se krije Sila za svaku potrebu. 

Djeco Boģja! Sada kada smo nanovo roĽeni i postali od Boģjih 

stvorenja, djecom Boģjom, budimo kraljevska pratnja velikog 

Kralja! Zar ne piġe u Bibliji:  

''A vi ste rod izabrani, kraljevsko sveĺenstvo, sveti puk, 

narod steļeni da navijeġtate silna djela Onoga koji vas iz 

tame pozva k divnom svjetlu svojemu''..(1. Petrova 2:9) 

Djeca Boģja ne gladuju ï Bog ih hrani. Djeca Boģja viġe ne 

moraju biti slaba i bespomoĺna, jer sam Gospod stoji uz njih. 

Ona mogu pomagati jedni drugima, ali i onima koji nemaju tu 

silu. Jednostavno, sve nam je moguĺe, jer je On s nama! 

Shvatimo da smo slabi samo onda kada ne zatraģimo Njegovu 

snagu, ljubav i mudrost a On nas upravo na to poziva. Istina, 

Bog poziva umorne i slabe, ali samo zato da im dade mir i 

snagu, ali one koji se ģele sluģiti Njegovom silom, On poziva 

da budu Njegovo Kraljevsko sveĺenstvo.  

Ne one koji su na visokim poloģajima ili na teoloġkim 

fakultetima obrazovani. Ne! On zove one koji su spremni traģiti 

i primiti Silu Duha Svetoga. One kojima je to prioritet i koji su 

spremni u Njegovo ime s ljubavlju sluģiti da se Njegovo djelo 

ġiri i raste. Zato je jaļanje zajedniġtva vrlo vaģan zadatak.  
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Shvatimo da je onaj greġni ļovjek, sazdan od praha i blata, 

umro i pokopan u krsnoj vodi, a da ste sada nanovo roĽeno 

dijete Boģje.  

On od nas traģi potpunu predanost i posluġnost Njegovoj rijeļi, 

ali nam daje Silu i autoritet za tu kraljevsku sluģbu. On nas 

ljubi ï ta umro je za nas!  

Veliki smo u Njegovim oļima! On nam je dao toplo, mesnato 

srce da bismo ga upotrijebili za Njegovo djelo.  

Prestani biti malen i nesposoban i slijedi uskrslog Isusa, 

svemoĺnog Kralja.  

Traģi i moli da i na tebe padne dio Njegova sjaja. Nastupaj s 

Kristovim autoritetom, jer bez toga nema uspjeha.  

Ġto nam drugo preostaje veĺ da usrdno molimo da nam Gospod 

dade Silu Duha Svetoga, mudrost i ljubav, kako bi nas pozvao 

da budemo Njegovo Kraljevsko Sveĺenstvo .  

 

 

 

 

******************  

 

 
PSALAM 49:29 -31 

 
''Zemlju ĺe posjedovati pravednici  

i ģivjet ĺe na njoj dovijeka.  
Pravednikova usta mudrost kazuju,  

a jezik njegov govori pravo.  
Zakon mu je Bo ģji u srcu,  

ne kolebaju se koraci njegovi. ''  
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DRAGOCJENI BISER  

 

Razmiġljam na ġto nas je Isus ovim rijeļima htio upozoriti? U 

svojim mislima usporeĽujem trgovca s ļovjekom koji uporno 

traģi vrijednost koja ĺe dodati veĺi i snaģniji smisao njegovom 

ģivotu. 

U ovom sluļaju, ļovjek ni ne zna ġto je zapravo pravi smisao 

njegovog ģivota.  

Taj ļovjek zna da njegovo traganje nije prazna tlapnja i da je na 

tragu pravog odgovora, ali koji ne moģe dobiti, jer ne zna 

postaviti pravo pitanje. 

On traģi, pa ļak i kada odustaje od traganja,  duboko u sebi zna 

da postoji neġto veĺe i mnogo viġe od onoga ġto on moģe 

dokuļiti.  

Ļovjek opipava tminu sluteĺi da ĺe zasjati divna svjetlost kada 

se samo pribliģi ili dotakne onog koji skriva sve odgovore. 

Ljudi ni ne slute da im onaj koji ih zove, uopĺe ne skriva, veĺ 

na sve moguĺe naļine pokazuje i u usporedbama nastoji 

objasniti tajnu koja zapravo i nije tajna, ali je neprepoznatljiva 

onima koji lutaju u tami, do onog trenutka kada im boģje 

svjetlo bljesne u tami. 

U tom trenutku sve se mijenja.  

Umjesto tame ï svjetlo, umjesto nemira ï mir, umjesto 

izgubljenosti ï utoļiġte.  

Joġ ni sada ļovjek ne razumije novo nastalu stvarnost. On 

osjeĺa samo ģelju da se joġ viġe pribliģi tom svjetlu.  

Ta svjetlost pruģa toplinu, opraġtanje i sigurnost. Ona nije viġe 

imaginarna.                               

Ona postaje stvarnost, a njeno ļudesno ime je Isus. 

Ġto mu se ļovjek viġe pribliģava, to jaļom postaje ģelja da ide 

dalje, sve bliģe i viġe. 

On ģeli da se viġe nikada ne odvoji od toliko ģuĽenog utoļiġta.  

Svaka ļestica njegovog biĺa teģi za tim da se s Isusom sve viġe 

sjedini i da trajno osigura to stanje duhovnog blaģenstva, jer je 
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u tom stanju po prvi puta  nema griģnju savjesti, jer mu je Isus 

oprostio sve grijehe, donio mir i sigurnost. 

On zna, jer vjeruje, da moģe s povjerenjem Isusu predati sav 

svoj teret koji ga tiġti, sve svoje boli i bolesti. 

Ma ġto se dogodilo, takav ļovjek osjeĺa istinitost rijeļi iz 

Svetog pisma: ''Mi smo narod dobitka.'' 

Iz svake nevolje s Isusom izlazimo kao pobjednici. 

Ģivot uz Isusa je za ļovjeka najveĺe blago! 

Sada se mogu sasvim jasno razumjeti Isusove rijeļi kada kaģe: 

 

''....ode da proda sve ġto ima i kupi ga.'' 

U tom stanju se viġe ne pitamo: ''Ļega se joġ trebam odreĺi? Ġto 

viġe ne smijem?'' 

Sada se pitamo, ġto bi smo mogli joġ uļiniti da bi smo osigurali 

Isusovu prisutnost?  

Ġto bi smo mogli promijeniti u svom ģivotu, kako bi nam On 

bio bliģe?  

Tada niġta ne ļinimo, jer moramo, veĺ iz ļiste ljubavi gledamo 

u Isusa koji nam je postao Gospodar i radosno se podvrgavamo 

Njegovoj volji. 

 Ļudno zvuļi kada Isus kaģe 'trgovac', jer na mnogo mjesta u 

Svetom pismu piġe: 

 

''...badava ste dobili...'' 

Da, bez novca, ali kada usporedimo s trgovinom, onda i te kako 

jasno vidimo da je ono ġto Isus od nas traģi, nije novac, veĺ 

ljubav, a ta ljubav u potpunosti ukljuļuje potpunu predaju 

naġeg cijelog biĺa i savrġen ģivot po Njegovoj rijeļi.  

Tek tada moģemo razumjeti kada kaģe: ''..dragocjeni biser.'', jer 

taj dragocjeni biser je sam Isus Krist! 

 

''....ode da proda SVE ġto ima i kupi ga.'' 

Isus je naġe spasenje otkupio svojim ģivotom, plativġi najveĺu 

cijenu smrĺu na kriģu Golgote.  
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Bog nam je darovao vjeru, a ona nam omoguĺava izvrġavati 

ono ġto je cijena koju Isus Krist, koji je naġ najsjajniji biser, 

traģi od nas. 

U EvanĽelju po Mateju, 13:1+2 piġe: 

 

''Onog dana iziĽe Isus iz kuĺe i sjede kraj mora. I slegnu se  

k nj emu silan narod.......'' 

 On nije otiġao u kraljevski dvorac i govorio okrunjenim 

glavama, niti bogataġku palaļu i govorio imuĺnicima, niti u 

veleuļiliġtima uļenim glavama. 

Ne! On je govorio svemu puku: bogatima kao i siromaġnima: 

uļenjacima, carinicima i ribarima. 

On bi i danas govorio na trgovima pozivajuĺi sve i svakoga tko 

bi htio sluġati. Sve koji bi bili spremni prodati sve u zamjenu za 

najvrednije blago: jedinstveni, sjajni biser!                                    

On danas ne govori na trgovima, ali zato Sveto pismo piġe na 

svim jezicima i svim ljudima, da ne brinemo tjeskobno, jer 

kada smo s Isusom imamo Kraljevstvo boģje sada i u vjeļnosti. 

U EvanĽelju po  Mateju, 6:31-34, Isus pokazuje da zna sve 

strahove ljudi, ali i dobrotu Oļevu koji brine za svoju djecu; 

zato kaģe: 

 

"Nemojte dakle zabrinuto govoriti: 'Ġto ĺemo jesti?' ili: 'Ġto 

ĺemo piti?' ili: 'U ġto ĺemo se obuĺi?' Ta sve to pogani iġtu.  

Zna Otac vaġ nebeski da vam je sve to potrebno. Traģite 

stoga najprije Kraljevstvo i pravednost njegovu, a sve ĺe 

vam se ostalo dodati.  

Ne budite dakle zabrinuti za sutra. Sutra ĺe se samo brinuti 

za se.  

Dosta je svakom danu zla njegova." 

Za ļovjeka je najveĺa vrijednost zadobiti Kraljevstvo boģje, jer 

ono je vjeļno, a dobiti ga moģemo jedino kroz Isusa Krista. 

IzmeĽu svih dragocjenosti, On je naġe najveĺe blago.  
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On je dragocjeni biser zbog kojega se je vrijedno svega odreĺi, 

jer Njegovim dobitkom mi dobivamo, ne samo ģivot vjeļni, 

koji poļinje nakon obraĺenja, veĺ i prema Boģjem obeĺanju i 

sve ostalo ġto nam je potrebno. 

Mnogi misle da imaju vremena misliti na vjeļni ģivot kada 

doĽe starost i nastavljaju se sami  boriti za goli opstanak ili 

bogatstvo i obilje koje mogu imati na ovom svijetu, a nisu niti 

svjesni da ne mogu pobijediti kada su sami u toj borbi. 

Nekog malog djeļaka su na ulici napali i ugrozili mnogo veĺi 

djeļaci. Djeļak nije zapao u bespomoĺnu paniku. On se sjetio 

svog mnogo starijeg brata i zaprijetio: ''Odlazite, ili ĺu pozvati 

svog velikog brata!'' 

Napadaļi su se sa strahom pogledali i bezglavo odjurili. Vidjeli 

su da djeļak nije sam i da ima moĺnu zaġtitu. 

Zar ĺemo mi odustati od zaġtite naġeg najstarijeg brata, Isusa 

Krista? 

Isus je Sin Boģji, Kralj, naġ Spasitelj, ali je djeci Boģjoj i 

ljubljeni brat. 

Isus je naġ dragocjeni biser. Ne nosimo ga u dģepu, niti 

spremamo u trezoru veĺ ga nosimo u svom srcu. Ne trebamo 

rasprodati imanje, jer ga ne moģemo platiti niti kupiti novcem.  

Isus je naġe spasenje, a ono je dar od Boga.  

Ono ġto trebamo uļiniti je samo odreĺi se zla i grijeha i slijediti 

Njegovu rijeļ. 

 

                                **************  

PALAM 512+13  
''Nek' se raduju svi Ġto se utjeļu tebi,  

neka kli ļu sve dovijeka!  
ğtiti ih i nek' se vesele u tebi  

koji ljube ime tvoje,  
jer pravednika, Jahve, ti blagoslivljaĠ, 

dobrotom ga svojom k'o Ġtitom zaklanjaĠ.''  
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                                 GLAS PROROKA  

 

Mihej 6:8 "Objavljeno ti je, ļovjeļe, ġto je dobro, ġto 

Gospod traģi od tebe: samo ļiniti pravicu, milosrĽe ljubiti i 

smjerno sa svojim Bogom hoditi."  

 

Sveto pismo je moje svakodnevno ġtivo. Volim ļitati Novi 

zavjet jer u njemu nalazim smjernice, nadu i cilj svoga ģivota. 

To nipoġto ne znaļi da ne ļitam i ne nalazim znaļajne primjere 

u Starom zavjetu. 

Dogodilo se to i jutros, da mi je za oko zapeo stih iz Mihejevog 

6. Poglavlja.  

Mihej je bio izraelski prorok koji je ģivio izmeĽu 742. i 701. 

godine prije Krista, a taj stih govori kao da je danas napisan. 

Zar se ne bismo trebali zamisliti nad ovom objavom?  

Ļesto sam ļula izjave kao:  

''Bog traģi previġe od nas !'  

''Tko moģe drģati sve te zapovijedi i ne grijeġiti?'' 

''Pa, svi smo mi samo ljudi!''  

''Prirodno je grijeġiti.'' 

Da, prirodno je, ako gledate na svijet ali nije duhovno. Bog nas 

je stvorio kako ne bismo grijeġili, ali svijet se izopaļio, pa je  

zapravo grijeġiti, neprirodno, to jest protiv prirode, kakvu je 

Bog stvorio u nama.   

Ljudi su uvijek spremni primiti svaku pomoĺ od Boga, ali se 

zapravo i ne pitaju ġto to Bog traģi od njih i zaġto to traģi.  

Zar je tako teġko ļiniti pravicu drugome, i to upravo onu 

pravicu koju zahtijevamo za sebe? Teġko nam je biti milosrdan 

prema drugima, a ne shvaĺamo da mi sami doslovno ovisimo o 

milosrĽu Boģjem?  

Trebali bismo biti svjesni da sve ġto jesmo i ġto imamo, 

zahvaljujemo Boģjem milosrĽu, a ne naġoj zasluzi.  

Silan je gubitak za one koji ģele sve sami postiĺi i pri tome se 

busati o grudi i govoriti:  



132 

 

'' To je moje! To sam ja stekao!''  

Ja, ja i samo ja. Pri tome i ne misle da je to sve sam Bog 

omoguĺio.  

Zamislite, da je Bog dopustio samo malu zapreku, cijeli bi se 

njihov plan sruġio kao kula od karata.  

Nasuprot, oni koji vjeruju u Kristovu prisutnost, vodstvo i 

pomoĺ, traģe Njegov blagoslov, a on ne izostaje.  

Kada i nastupe zapreke i poteġkoĺe, mogu biti sigurni da ĺe im 

Bog pomoĺi.  

Kada bismo svjesno razmotrili, vidjeli bismo da On ne traģi 

niġta za sebe. Sve ġto je objavio, objavio je za naġe dobro.  

Oni nevjerni Tome bi se zaļudili kada bi shvatili da je hoditi s 

Bogom za nas najveĺe dobro, pomoĺ i osiguranje koje nam niti 

jedno osiguravajuĺe druġtvo ne moģe pruģiti.  

Slijediti Boģju rijeļ, uz Njegovu pomoĺ, ne samo da nije 

nemoguĺe, veĺ je radost i nije teġko, jer Bog od nas ne traģi 

ģrtve, veĺ samo vjeru i posluġnost. 

Prorok Mihej u istom poglavlju, u stihovima od 9 do 12 dalje 

govori:  

 

''Jahvin glas viļe gradu: 'Sluġajte, vi velikaġi i sabore 

gradski! Zar mogu podnositi krivo steļeno blago i 

patvorenu efu prokletu? Mogu li opravdati onoga koji se 

sluģi mjerom krivom, vreĺom krivotvorenih utega? 

Bogataġi vaġi puni su okrutnosti, stanovnici vaġi laģ govore, 

varljiv je jezik u njihovim ustima'!''  

 ( Efa je mjera za zapremninu od 45 l.)  

Ļitajuĺi ove stihove, mogli biste pomisliti da ste ih proļitali ili 

ļuli u jutroġnjim vijestima, a ne poruku proroka Miheja iz 7. 

Stoljeĺa! Samo, ne zanosite se!  

Nije prorok govorio samo moĺnicima. On govori i svima nama. 

Sveto pismo nije dosadna i zastarjela knjiga. Taj isti Bog se i 

nama u 21. Stoljeĺu obraĺa i nama objavljuje svoju volju. 

Vjerujmo mu kada kaģe u 2. knjizi Ljetopisa 7:14-15:  
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''.. i ponizi se moj narod na koji je prizvano Ime moje i 

pomoli se i potraģi lice moje i okani se zlih putova, ja ĺu ga 

tada usliġati s neba i oprostiti mu grijeh i izlijeļit ĺu mu 

zemlju. ''  
Prestanimo govoriti tu notornu neistinu, da smo vjernici! Da 

smo vjernici, da vjerujemo, ali i ģivimo po Boģjoj rijeļi, ne bi 

nas zadesile tolike nevolje! Da smo smjerno hodili s Isusom 

Kristom, On bi nam pomogao! 

Joġ nije prekasno!  

DoĽimo k Isusu. Traģimo oproġtenje, ļinimo dobro. Ljubimo 

bliģnje svoje, opraġtajmo i Bog ĺe biti uz nas. 

On ĺe nam pruģiti ruku pomoĺnicu. Vjerujmo Gospodinu, jer 

On je istiniti Bog.  

Prorok Mihej ne izostavlja niti opomenu. On otvoreno i glasno 

kaģe da ĺe biti poruġeni gradovi u kojima je bilo vraļanja i 

idolopoklonstva te ĺe tim praksama doĺi kraj 

 

 ''Zatrt ĺu iz tvoje ruke bajanje, vraļara viġe neĺeġ imati; i 

zatrt ĺu u tebi sve kipove i stupove kamene. I ti se viġe neĺeġ 

klanjati pred djelom ruku svojih.''  (Mihej 5:11+12) 

Bog (Jahve) traģio je od naroda (kako im je i objavljeno, da 

ļine pravdu, ljube milosrĽe i smjerno sa svojim Bogom hode 

(Mih 6,8). 

 Buduĺi da to nisu ļinili, veĺ su naprotiv ļinili mnoga zla i 

opaļine, prijeti im propast.  

On u posljednjem 7. poglavlju piġe o nepravdama i 

nepovjerenju meĽu ljudima, nada se boljim danima i vapi Bogu 

za oproġtenje:  

 

"Tko je Bog kao ti koji praġta krivnju, koji grijeh opraġta i 

prelazi preko prekrġaja ostatka baġtine svoje, koji ne 

ustraje dovijeka u svome gnjevu, nego uģiva u 

pomilovanju? Joġ jednom, imaj milosti za nas! Satri naġe 

opaļine, baci na dno mora sve grijehe naġe!'' (Mih 7: 18+19)  
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Podignimo i mi naġe ruke i zavapimo Gospodinu da oprosti 

grijehe naġe i da nam pomogne u nevolji! 

Bog uvijek ļuje molitvu pokajanja. 

 Ja mogu moliti za sebe, ali, jer je to osobna molitva to mora 

svatko za sebe sam uļiniti.  

Put do spasenja je otvoren, ali ga moraġ samo osobno i 

dragovoljno prihvatiti.  

Ġto ĺeġ ti uļiniti? Odluka je tvoja: Krist i spasenje ili osuda za 

grijehe? 

Ja sam prihvatila Krista i nipoġto ga se neĺu odreĺi!  

           

**************************  
MUDROST: 14 -18 

 
''PlaĠljive su misli smrtnika  
i nestalne su naĠe namisli. 

Jer propadljivo tijelo tla ļi duĠu 
i ovaj zemljani Ġator pritiskuje 

um bremenit mislima.  
Mi jedva naga Ľamo Ġto je na zemlji 
i s mukom spoznajemo i ono Ġto 

je u naĠim rukama: 
a Ġto je na nebu, tko ĺe istra ģiti?  

Tko bi doznao tvoju volju  
da ti nisi dao mudrosti  

i da s visine nisi poslao Duha  
svoga svetoga.  

Samo tako su se poravnale staze  
ljudima na zemlji  

i samo su tako nau ļili ljudi Ġto je 
tebi milo  i spasili se tvojom mudroĠĺu. '' 
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                          MALENI PRED BOGOM,  

                   ALI VELIKI U NJEGOVIM OĻIMA 

 

Nije malen broj onih koji se osjeĺaju manje vrijednim pa tako i 

beskorisnim. Kada jednom shvatimo da osjeĺaj manje 

vrijednosti vodi u ne samo fiziļku nego i psihiļku bolest, 

vidimo da je taj osjeĺaj vrlo poguban za sve one koje obuzme. 

Prisjetimo se rijeļi iz Svetog pisma, koje su napisane  u 2. 

Korinĺanima 5:7 : 

 

''Kreĺemo se, naime, u podruļju vjere, a ne gledanja''.  

Naoko nam se ļini da ovaj stih nema  vezu s naġom temom, ali 

to nam se samo ļini, jer kada se kreĺemo podruļjem vjere, ne 

moģemo zaobiĺi ono ġto nam je reļeno u EvanĽelju po Mateju 

5:14: 

"Vi ste svjetlost svijeta. 

 Ne moģe se sakriti grad koji leģi na gori ''.  

Shvatimo da se ovdje govori nama; prema tome, ako smo 

svjetlost, kako moģemo biti manje vrijedni? Kako moģemo biti 

beskorisni? Zar bi Isus umro za nas da nismo toliko vrijedni u 

Njegovim oļima? 

Kao ġto smo mi izabrali za nas toliko vrijedan biser, a to je 

Isus, tako je i on nas izabrao, jer nas ljubi ''kao zjenicu svog 

oka''. 

To je zaista ļinjenica koja se potvrĽuje iz dana u dan. 

Nemojmo omalovaģiti ono ġto je za Njega toliko vaģno i ġto je 

plod Njegovih muka!Ovoj neosporivoj vrijednosti nikako 

nemojmo dozvoliti da preraste u oholost.  

Pred Gospodinom budimo ponizni, kao ġto je i On bio ponizan 

pred Ocem nebeskim. Nikakvo naġe djelo nam ne daje pravo da 

se uzoholimo i uzimamo slavu koja pripada samo Bogu. 

Kako bismo mogli biti oholi pred Njim kada znamo da sve ġto 

jesmo, imamo i moģemo dolazi od Njega; da bismo bez 



136 

 

Njegove pomoĺi, odnosno milosti, bili zaista samo prazna 

tjelesna ljuġtura? 

Isto tako nemamo pravo uzoholiti se nad bilo kime ili bilo 

ļime, jer i to je samo Boģje djelo. Gledajuĺi na neobraĺenog 

ļovjeka, zapitajmo se, zar nije i za njega Isus umro?  

Stojeĺi pred planinom, sjetimo se da je i nju Bog stvorio; da je 

ona ļvrġĺa od nas. Ona stoji ļvrsto i nepokolebljivo unatoļ buri 

i oluji izvrġavajuĺi ono zbog ļega je stvorena. 

Niti najmanja ptiļica svjesna svog predivnog cvrkuta, ne 

podiģe oholo svoju glavicu, osim da svojim glasom slavi 

Gospodina. 

Kada shvatimo da se Bog brine i za najmanjeg crviĺa ispod 

kamena, ġto bi onda nama dalo pravo da se mi uzdiģemo iznad 

Njegovog, ljubavlju stvorenog djela?     

Pred Bogom biti ponizan znaļi vjerovati svakoj Njegovoj rijeļi. 

Cijeniti svako Njegovo djelo i primati sve, dobro i zlo bez 

mrmljanja, znajuĺi da sve ima svoju svrhu kroz koju zraļi 

Njegova ljubav i briga za nas.  

Ponizan ne znaļi biti poraģen niti poniģen. Na protiv, biti 

ponizan znaļi biti pobjednik.  

Divno je biti MALEN PRED BOGOM,  ALI VELIK U 

NJEGOVIM OĻIMA''! 

 

Mt 23:12: ''Tko se god uzvisuje, bit ĺe poniģen, a tko se 

ponizi, bit ĺe uzviġen". 

 

           *****************************  

PSALAM 62:2+3  
 

''Samo je u Bogu mir, duĠo moja, 
samo je u njemu spasenje.  

Samo on je moja hrid i spas enje,''  
 utvrda moja: ne ĺu se pokolebati.  



137 

 

                      MRTVO SLOVO NA PAPIRU  

                                     Rim. 8:8+9 

 

''Oni pak koji su u tijelu, ne mogu se Bogu svidjeti. A vi 

niste u tijelu, nego u Duhu, ako Duh Boģji prebiva u vama. 

A nema li tko Duha Kristova, taj nije njegov''. 

 

Davnih godina, u mojoj mladosti, Biblija nije bila lako 

dostupna knjiga. Ono malo ġto sam ļula u crkvi nije mi bilo 

dostatno da shvatim o ļemu se ļita i gdje to piġe.  

Negdje oko moje tridesete godine vidjela sam prvi puta Bibliju. 

Istog trena sam bila snaģno zainteresirana, jer sam oļekivala 

naĺi neġto senzacionalno, tajnovito i ļudesno.  

Moje razoļaranje je bilo ogromno. Oļekivala sam mnogo, a 

kad tamo ï niġta!  

Sve neġto iz prastarog vremena i samo nekakva nabrajanja koja 

me uopĺe nisu zanimala.  

Pokuġala sam s Psalmima, ali (ako je moguĺe), slijedilo je joġ 

veĺe razoļaranje. Mislila sam, nit rime niti ritma a pisao ih neki 

David kojeg su ne znam zaġto toliko veliļali.  

Doslovce sam se primorala da ju (pa makar malo napreskokce) 

proļitam i na kraju sam bila jednako pametna kao i prije. 

Godinama kasnije ļula sam kako jedna ģena kaģe: 

''Pa to ti je kao neki telefonski imenik''!     

I opet su godine i godine proġle. Sada imam svoju Bibliju, a 

ona je priliļno izblijedjela, poģutjela i okrznuta po krajevima. 

Kada otvorim svoju sada veĺ staru Bibliju, obuzme me ganuĺe i 

ģelja da mi Gospodin otkrije ono ġto sama ne mogu shvatiti. 

Vrlo ļesto ļitam Psalme u kojima nalazim toliko ljepote i 

ljubavi da me nerijetko obliju suze, ġto se rijetko dogaĽa u 

mom ģivotu.  

Razmiġljam o Davidovom ģivotu i svim milostima kojima ga je 

Bog blagoslovio.   
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Taj mali David je u ime Gospodnje praļkom ubio golijata koji 

je bio silna opasnost za njegov narod i koji se bezoļno rugao 

njegovom Bogu.  

Najednom sam vidjela svu veliļinu njegove vjere i Boģje 

nadahnuĺe, koje je djelotvorno otvaralo  putove u  dubinu vjere. 

Veĺina onih koji prihvate vjeru i predaju svoj ģivot Isusu 

Kristu, zadovolje se trenutnim stanjem. Osjeĺaju veliko 

olakġanje zbog oproġtenja grijeha.  

Oni pjevaju himne, dolaze u crkve ili zajednice i misle da je to 

dovoljno. Ponekada ļitaju Bibliju, ali vrlo malo toga razumiju i 

misle da je to dosta ili da je to najviġe ġto mogu dosegnuti. 

Ģalosno je vidjeti kako u tom grijeġe.  

Vjerujem da u vjeri nema ''plafona''. Dok god imaġ ģelju i 

potrebu da u vjeri rasteġ i moliġ Gospodina da ti u tome 

pomogne, On ĺe to uļiniti. 

Rijeļ Boģja povezuje ļovjeka s Bogom  i otvara nebo. Boģja 

mudrost otvara moguĺnost naġoj mudrosti jednako tako i Boģja 

ljubav  koja ima isto znaļenje, djeluje na one koji tu mudrost i 

ljubav traģe.  

Ako je vanjski ļovjek odvojen od unutarnjeg, on je samo tijelo, 

odnosno mrtav. Tek unutarnji ļovjek daje onom vanjskom 

ģivot. Zato trebamo stremiti da naġ unutarnji ļovjek raste i jaļa. 

Tu nam pomaģe ģarka molitva za Njegovim vodstvom i 

razumijevanjem Duha Svetoga.  

Tek tada ĺemo razumjeti rijeļ Boģju i doģivjeti otkrivenja za 

puninu naġeg duhovnog ģivota.  

Boģja rijeļ napisana ili bez Duha propovijedana samo su slova 

ili rijeļi bez razumijevanja sadrģaja i poruke nama namijenjene. 

One su samo kao tijelo bez duġe.  

Vodstvo Duha Svetoga i pravo razumijevanje Boģje rijeļi 

moģemo steĺi samo na koljenima u ģarkoj molitvi.  

Zaģeliġ li zaroniti u veĺe dubine Boģje rijeļi i razumjeti viġe od 

same napisane povrġine, Duh Sveti je spreman pomoĺi ti u 

tome. Uvjet zato je ģarka vjera i molitva, ali je vaģna i namjera.  
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Ģeliġ li ovim znanjem proslaviti ime Boģje, rasti u vjeri i 

pomoĺi drugima da naĽu pravi put do Isusa, vrlo brzo ĺeġ biti 

usliġan; no ako za tim teģiġ da bi dobio na vaģnosti ili dobio 

viġi poloģaj, ako teģiġ da bi sebe uzdigao, tada ĺeġ uvidjeti da 

Boģja mudrost otkriva tvoje namjere.  

Rijeļ koju govore takve osobe ostaje bez Duha i nadahnuĺa. 

One ostaju samo tijelo bez duġe. Oni govore ili ļitaju mrtva 

slova ili govore rijeļi bez Duha pa i sami ne razumiju ono ġto 

govore. 

Danas kada sam veĺ poodmaklim godinama, kada mi je Biblija 

omiljeno ġtivo, ona je i moje neprocjenjivo blago.  

Boģji glas se moģe ļuti, Boģji glas se moģe ļitati i razumjeti ali  

pod pomazanjem Duha Svetoga, no potrebno je ispuniti uvjete 

koje Bog za to postavlja. To nije ni teġko ni neostvarivo. Ulog 

je mali, a dobrobit neprocjenjiva!      

Ja sam uļinila prvi korak, a ostalo je uļinio Bog. Slava Bogu!  

''sada pak umrijevġi onomu ġto nas je sputavalo, rijeġeni smo 

Zakona te sluģimo u novosti Duha, a ne u starosti slova.'' 

 

                      *****************  

PSALAM 103: 19 -22 
 

''Jahve u nebu postavi prijestolje svoje,  
i kraljevska vlast svemir mu obuhva ĺa. 
Blagoslivljajte Jahvu, svi an Ľeli njegovi,  

vi jaki u sili, Ġto izvrĠava te naredbe njegove,  
posluĠni rijeļi njegovoj!  

Blagoslivljajte Jahvu, sve vojske njegove,  
sluge njegove koje ļinite volju njegovu!  

Blagoslivljajte Jahvu, sva djela njegova,  
na svakome mjestu vlasti njegove:  
blagoslivljaj Jahvu, duĠo moja!''  
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UZMI KRIĢ SVOJ 

 

Veĺina ljudi misli da vjerovati znaļi: vjerovati da neġto postoji. 

Moguĺe je da i znaju ime onog u ġto vjeruju da vjeruju, jer 

vjeruju da je vjera ïVjera, a da je jedino vaģno vjerovat u bilo 

ġto.   

Razgovarala sam s jednom ģenom i ona mi je potpuno ozbiljno 

rekla:''Vjerujem u moju djecu! Ona su mi sve. Ona su mi prva 

ljubav i nikada me neĺe ostaviti. '' Mislim da ta ģena nije imala 

pojma o tome ġto znaļi vjera. S druge strane, neki ljudi vjeruju 

da Bog postoji, odu ponekad ili ļak redovito u crkvu i pri tom 

su uvjereni da su to odlike vjernika. Oni se zadovoljavaju 

stanjem u kom se nalaze i  tvrde da su vjernici.  

Kada su ti, nazovi vjernici u nevolji, oni glasno zatraģe Boģju 

pomoĺ i brzo prelaze na drugu temu.  

Ti isti ljudi ponekad (a neki i ļesto), opsuju ili prokunu Boga, 

uvjereni da to niġta ne znaļi i da to skoro svi ļine. 

Ima mnogo vjernika koji se tako zovu, jer su upisani kao 

novoroĽenļad u knjigu roĽenih i tako dobili krsni list, da 

pripadaju ovoj ili onoj religiji.  

To su ljudi koji, bez obzira na stupanj obrazovanja, nemaju 

pojma o pravom, ģivom Bogu. Nemaju pojma o sadrģaju 

Njegove rijeļi.  

Njima nije jasno zaġto se Isus utjelovio i uopĺe doġao na ovaj 

svijet, niti Njegova uloga u planu spasenja. Spasenje? Ġto je to? 

Oni samo znaju da smo pred Bogom svi jednaki. O, da! Svi 

smo jednaki, ali samo na poļetku, jer na kraju postoji velika 

razlika. U Lukinom EvanĽelju 19:10  piġe: 

 

''Ta Sin Ļovjeļji doĽe potraģiti i spasiti  ġto je izgubljeno!"  

Oni izgubljeni su takozvani krġĺani koji se zadovoljavaju 

stanjem u kojem se nalaze i ne pokuġavaju od Isusa Krista 

traģiti oproġtenje svojih grijeha. Isus je doġao spasiti one koji su 

izgubljeni, neļiste savjesti i u ponoru grijeha. Joġ nije prekasno, 
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jer vrijeme milosti joġ uvijek traje, no kako ĺe dugo  trajati, 

nitko ne moģe reĺi. Svi smo jednaki pred Bogom dok nas zove i 

nudi ne samo oproġtenje od grijeha, veĺ i Ģivot vjeļni. Sada 

moģemo odluļiti gdje ģelimo provesti vjeļnost da na kraju ne 

bismo morali otiĺi tamo kamo ne ģelimo iĺi.  

Prvi korak u vjeri je obraĺenje. Spoznaja svoje greġnosti, 

pokajanje i dobivanje oproġtenja.  

Osjetivġi bezgraniļnu ljubav Boģju i oļiġĺenje savjesti, 

spoznavġi istinitost vjere u Krista, u naġoj se duġi budi  

neizmjerna radost i oduġevljenje. Kako i ne bi, kada nam  je 

Isus Krist oprostio grijehe  i bacio ih u more zaborava? Slava 

Gospodu! 

Pravi vjernik  ģeli saznati viġe i viġe o biti vjere, o liku Isusa 

Krista. On ļita Sveto pismo, sluġa propovijedi i svjedoļanstva. 

On saznaje za mnoga Boģja obeĺanja. 

 Najednom shvati da se je promijenio; da je postao novi ļovjek 

ï da se je nanovo rodio, jer Krist stvara sve novo! 

Vrijeme prolazi. Moģda mjeseci, a moģda i godine, a nevolje se 

niģu jedna za drugom. Nije li vjera dovoljno ļvrsta, poļinje 

kolebanje, a oduġevljenje se malo po malo hladi.  

Mali grijesi ostaju nezapaģeni, a ravnoduġnost sve veĺa  Joġ 

ostaju molitve, ali su sve rjeĽe kao i odlasci u crkvu. 

Oduġevljenje je splasnulo.  

Joġ uvijek postoji borba da se slast prve ljubavi vrati, i osjeti 

dodir ģivog Boga, ali vjera da ĺe se to dogoditi, sve viġe gasne. 

Joġ traje plamiļak, ali se oganj ugasio. Ta vjera joġ nije hladna, 

ali je vrlo, vrlo mlaka. 

Kakva je to sila koja tjera u beznaĽe one koji su se toliko puta 

uvjerili u Boģju pomoĺ i osjetili Njegovu ģivu prisutnost? Koja 

je to sila koja navodi ļovjeka da zaboravi da je Isus rekao: 

   

"I evo, ja sam s vama u sve dane - do svrġetka svijeta." 
(EvanĽelje po Mateju 28:20 ) 
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Moramo priznati da je to vrlo kolebljiva vjera. Vjera bez  

korijenja. U zlu i nevolji trebalo bismo se joġ viġe priljubiti uz 

Gospodina i vapiti da nam pomogne, ali ġto ļine te duġe koje 

imaju mlaku vjeru? One se udaljuju od jedinog izvora pomoĺi! 

Umjesto da se s Boģjom pomoĺu odupru beznaĽu, oni se 

mlakoġĺu svojom udaljuju ne prihvativġi ruku koju im Isus 

pruģa. Apostol Jakov u svojoj poslanici 4:7+8, piġe:  

 

''Podloģite se dakle Bogu! Oduprite se Ľavlu i pobjeĺi ĺe od 

vas! Pribliģite se Bogu i on ĺe se pribliģiti vama! Oļistite 

ruke, greġnici! Oļistite srca, dvoliļnjaci! ''  

Ima i takvih vjernika koji su se uvjerili da im je Isus Krist 

uvijek bio spreman pomoĺi, utjeġiti ih i dati im snagu da 

prebrode nevolje, ne dobe li odgovor duģe vremena, brzopleto 

pitaju: ''Gdje je Bog sada? Zaġto mi ne pomogne?'' Razoļaraju 

se, jer im Gospod nije dao odmah i to onakvu pomoĺ kakvu su 

oni traģili. 

Da su ļeġĺe ļitali Sveto pismo i dublje se udubili u Boģju rijeļ, 

saznali bi mnoge odgovore. TakoĽer bi saznali da Boģje misli 

nisu kao ġto su naġe misli i ģelje. On zna da ponekada postoji 

bolje rjeġenje od onoga koje mi priģeljkujemo.  

Mi poznajemo naġe danas, a On zna naġe sutra i u skladu s tim 

djeluje. Nigdje ne piġe da niti najļvrġĺi vjernici neĺe prolaziti 

kroz nevolje. Naprotiv, u Matejevom EvanĽelju 16:24 piġe: 

 

''Tada Isus reļe svojim uļenicima: "Hoĺe li tko za mnom, 

neka se odrekne samoga sebe, neka uzme svoj kriģ i neka 

ide za mnom .''  

Moramo znati da ĺemo imati nevolje, ali isto tako biti svjesni 

da ĺe Isus biti s nama; da ĺe nam pomoĺi, podiĺi nas ili utjeġiti. 

Istina je da je teġko prolaziti kroz nevolje bilo koje vrste i da su 

borbe ponekad jako teġke, ali su pobjede zato tim vrednije. 

Zamolimo Isusa da On bude s nama u toj borbi, pa pobjeda tada 

neĺe izostati. 
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U Ivanovom Otkrivenju navedena su dva obeĺanja onima koji 

ustraju u vjeri i Boģjoj rijeļi:  

                             

"Tko ima uho, neka posluġa ġto Duh govori crkvama! 

Pobjedniku ĺu dati jesti od stabla ģivota koje je u raju 

Boģjem." (Otkrivenje 2;7) 

 

''Tko ima uho, neka  posluġa ġto Duh govori crkvama! 

Pobjedniku ĺu dati mane sakrivene i bijel ĺu mu kamen 

dati, a na kamenu napisano ime novo koje nitko ne zna doli 

onaj koji ga prima."  (Otkrivenje 2:17) 

Nemojmo misliti da su nam dana obeĺanja samo kao nagrade. 

Nezaobilazno je upozorenje onima koji se zadovoljavaju 

prividnom ili mlakom vjerom: 

  

''Znam tvoja djela: nisi ni studen ni vruĺ. O da si studen ili 

vruĺ! Ali jer si mlak, ni vruĺ ni studen, povratit ĺu te iz 

usta.'' (Otkrivenju 3:15+16) 

 

 

                     ***********************  

JOB 36 :21-24 
 

''Pazi se da u nepravdu ne skreneĠ, 
jer zbog nje sna Ľe tebe iskuĠenje. 
''Gle, uzviĠen je Bog u svojoj snazi! 

Zar u ļitelja ima poput njega?  
Tko je njemu put njegov odredio?  
Tko ĺe mu re ĺi: 'Radio si krivo'?  

Spomeni se veli ļati mu djelo  
Ġto ga pjesmama ljudi opjevaĠe''. 
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                        ON NAS JE NANOVO RODIO                                  

 

Moģda je to pravi naslov, ma da skoro liļi dnevniku: ipak, on to 

nije jer zbivanja nisu poredana kronoloġkim redom. Kada se 

zbio dogaĽaj koji me je ponukao na razmiġljanje, shvatila sam 

da je sve krenulo nekoliko godina ranije.  

U ono vrijeme ļinilo mi se da je moja ljubav za Boga-Isusa, 

dosegla vrhunac. U tom ushiĺenju nisam mogla shvatiti zaġto se 

u crkvi i u Bibliji govori o strahu Boģjem kada ga toliko ljubim 

i ģelim Njegovu blizinu? Kako mogu ģeljeti da me primi u 

svoje naruļje onaj kojega se bojim?  

Da, drhtim od strahopoġtovanja pred silnim i moĺnim Bogom, 

ali strahopoġtovanje nije strah.  

Mislim da se trebaju bojati oni kojima grijesi joġ nisu oproġteni, 

kao i oni koji su  joġ uvijek ovisni o nekom grijehu i koji se 

boje da ĺe popustiti pred tim iskuġenjem.  

Oni ostaju uz Boga zbog straha od kazne.  

Onima kojima su grijesi oproġteni, a vjeruju u Boģju rijeļ, strah 

se pretvara u ljubav zbog te silne milosti. Oni ne grijeġe 

namjerno, jer su osloboĽeni od nasilnog pritiska napasti kojoj 

bi mogli podleĺi.  

Puġaļ odbacuje cigaretu, jer je viġe ne ģeli; alkoholiļar alkohol, 

bludnik gubi greġne ģelje, a dobiva silnu radost zbog milosti 

koja mu je ukazana. Tada dolazi ljubav i povjerenje u Boga i 

Njegovu rijeļ, da ĺe Onaj koji je svoj ģivot dao da nas otkupi i 

oslobodi zla i Zlog, biti uvijek uz nas i obraniti nas.  

To se dogaĽa onda kada smo se iskreno obratili i svom snagom 

odluļili slijediti svog Spasitelja.  

To se zove nanovo roĽenje. To nije preporoĽenje niti obnova, 

niti reinkarnacija, jer ne umiremo tijelom veĺ umiremo grijehu.  

Nismo preporoĽeni, jer nas Krist nije preradio niti popravio. 

Ne! On nas je nanovo rodio!  

Sve staro (greġno), je nestalo i sve je nastalo novo. Tu je 

odluļujuĺa snaga vjere. Potrebno je poznati Boģju rijeļ, 
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vjerovati svakoj Rijeļi, svakom Boģjem obeĺanju i ģivjeti po 

njoj.  

To je ono ġto Gospodin od nas ģeli. Tada nam Duh Sveti 

svjedoļi da smo Boģja djeca. Tek tada moģemo Boga zvati 

svojim Ocem i reĺi: 

 ''Aba-Oļe!'' 

U to vrijeme sam mnogo razmiġljala o Boģjoj ljubavi i kako se 

moģe tu ljubav izgubiti. Znam da neke bolesti, a i starost mogu 

prouzroļiti gubitak pamĺenja i nerazumno ponaġanje 

Pomislila sam da bih bolujuĺi od neke takove bolesti mogla 

zaboraviti na vjeru i milost Boģju. Zapitala sam se, bi li bilo 

moguĺe da me tada Zli odvoji od mog Spasitelja?  

Promiġljajuĺi tako u molitvi, zamolila sam Gospodina da mi se 

to nikada ne dogodi, a tada sam osjetila toplinu u mojim 

grudima i razabrala glas koji mi govori: 

 ''Ja te nikome ne dam - nikada te neĺu ostaviti.'' 

Sada sam mirna, jer sam sigurna da ĺe Gospodin brinuti za 

mene, kada ja to viġe ne budem mogla. Znam da i sada brine o 

meni, ali mi uvijek dopuġta da slobodno donosim odluke, a 

meni nije teġko slijediti Ga.  

Divno je znati da sam zaġtiĺena u Njegovom zagrljaju. Mi 

moģemo napustiti Boga, ali Bog nikada ne napuġta one koji Ga 

ljube!  

Epilog: 

Nikako ne mogu shvatiti kako je moguĺe da mnogi odbijaju 

Boģju rijeļ i ne ģele ģivjeti po njoj. Ona samo traģi od nas da 

odbacimo zlo i da prihvatimo dobro. To je sva mudrost i za tu 

posluġnost dobivamo spasenje i vjeļni ģivot.  

Moģda oni to ne znaju ili ne shvaĺaju. 

Idite i recite im to. Idite i objasnite im to, jer Boģja ljubav nije 

ograniļena na pojedince, veĺ je namijenjena svim ljudima.  

Ona se ne moģe kupiti, ali se moģe prihvatiti bez novļane 

naplate.  
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                                          KLONI SE! 

 

''..Kloni se svjetovnih i ispraznih razgovora  i prigovora 

laģno nazvane spoznaje!''  Timoteju, 6:20: 

 

 

Naġavġi se u ļudu ġto joġ uvijek nailazim na, za mene, kao i 

vjernike bilo koje religije isprazno pitanje: ġto je bilo prije ï 

kokoġ ili jaje? 

Svi vjernici (Krġĺani, Muslimani i Ģidovi), pa i oni koji to nisu, 

a ļitaju Bibliju, nigdje neĺe naĺi zapisano da je Bog stvarao 

jaja. Na protiv, naĺi ĺe da je Stvoritelj u Knjizi postanka, 1:24, 

rekao 

 

''Neka zemlja izvede ģiva biĺa, svako prema svojoj vrsti: 

stoku, gmizavce i zvjerad svake vrste.'' 

Zar to nije dovoljno jasno? Bog je stvarao ģiva biĺa i to svako 

prema svojoj vrsti. 

Sjetimo se Noine arke. Zar i tu nije Bog, kada je govorio Noi, 

pokazao svoju brigu za sva stvorenja, kao i za nastavak  svake 

pojedine vrste? U Knjizi postanka, 7:2+3 rekao je: 

 

''Uzmi sa sobom od svih ļistih ģivotinja po sedam pari: 

muģjaka i njegovu ģenku. Isto tako od ptica nebeskih po 

sedam pari  - muģjaka i ģenku ï da im se saļuva sjeme na 

zemlji.''  

Ļini mi se ne prihvatljivim  povjerenje u dobronamjernost onih 

nazovi znanstvenika, filozofa i istraģivaļa, koji nalaze dovoljno 

vremena za ''isprazne razgovore i laģno nazvane spoznaje'', a ne 

naĽu ga dovoljno da proļitaju ġto u Svetom pismu piġe. 

Navela sam ranije: Krġĺane, Muslimane i Ģidove, ļija se vjera 

temelji na Bibliji, Svetom pismu, ali ne vjerujem da  bilo koja 

druga religija  nauļava da je njihov Stvoritelj stvarao jaja. 
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Ļini mi se smijeġnom i sama pomisao da onaj koji je u Knjizi 

postanka, 1:11, rekao: 

 

''Neka proklija zemlja zelenilom ï travom sjemenitom, 

stablima plodonosnim, koja , svako prema svojoj vrsti, , na 

zemlji donose plod koji u sebi nosi svoje sjeme.'' 

Ļudim se onima koji sebe smatraju vjernicima, a u Bibliji nisu 

proļitali niti prvo poglavlje Knjige postanka. Moģda su i 

proļitali, ali sumnjaju ili ne vjeruju. Takvima mogu samo reĺi: 

Biblija je nadahnuta rijeļ Boģja i to od prvog do posljednjeg 

poglavlja. Kao takva ona je istinita rijeļ Boģja.  

Moģemo je cijelu prihvatiti ili odbiti, ali ne moģemo izabrati 

ono ġto je po naġem miġljenju ispravno ili istinito.  

Kada jednom stanemo pred Boga, neĺe nas pitati za naġe 

miġljenje, jer ĺe biti mjerodavna samo Njegova rijeļ. 

Drģim da bi svi daljnji komentari bili zaista isprazna 

filozofiranja, kojih se trebam ja, kao i vi, prema rijeļi Boģjoj, 

koja je napisana u Bibliji, kloniti.  

 

********************  
 
 

PSALAM 37:27+28  
 

''Zla se kloni i ļini dobro,  
i ostat ĺeĠ dovijeka. 

Jer Jahve ljubi pravdu  
i pobo ģnika svojih ne ostavlja. ''  
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ZAĠTO BAĠ SJEME   GORUĠICE? 

VELIKA ILI MALA VJERA?  

 

Tek u poznoj dobi mog ģivota poļela sam ozbiljno razmiġljati o 

vjeri.  U ono vrijeme sam znala skoro sve ġto piġe, ali  skoro 

niġta nisam razumjela. 

Nisam visoko obrazovana za vjerska pitanja, ali kao laik i 

prakticirajuĺi krġĺanin, sve sam se viġe zanimala i istraģivala 

smisao pojedinih biblijskih stihova. Mnoģila su se pitanja, zaġto 

ovo ili ono? Kako je moguĺe postiĺi viġi uzrast u vjeri i joġ 

mnogo toga.  

Prvo ġto sam shvatila bilo je, da je vjera dar od Boga, a prema 

tome i rast u vjeri je dar. 

Iz dana u dan sam usrdno molila da mi Gospodin dade ļvrstu, 

postojanu i ģarku vjeru. Ļinilo mi se da napredujem, a onda 

sam proļitala Isusove rijeļi u EvanĽelju po Mateju 13:32+33: 

 

''I drugu im prispodobu iznese: "Kraljevstvo je nebesko kao 

kad ļovjek uze goruġiļino zrno i posija ga na svojoj njivi. Ono 

je doduġe najmanje od svega sjemenja, ali kad uzraste, veĺe je 

od svega povrĺa. Razvije se u stablo te dolaze ptice nebeske i 

gnijezde mu se po granama." 

 

Luka 13:18+19 

''Govoraġe dakle: "Ļemu je sliļno kraljevstvo Boģje? Ļemu 

da ga prispodobim? Ono je kao kad ļovjek uze goruġiļino 

zrno i baci ga u svoj vrt. Uzraste i razvi se u stablo te mu se 

ptice nebeske gnijezde po granama." 

 

Matej 17;20) 

''Zaista, kaģem vam, ako imate vjere koliko je zrno goruġiļino 

te reknete ovoj gori: 'Premjesti se odavde onamo!',premjestit 

ĺe se i niġta vam neĺe biti nemoguĺe 
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Dugo vremena sam prihvaĺala uobiļajeno tumaļenje kojim se 

objaġnjava da ĺe i onaj koji ima vjere makar i onoliko kolika je 

veliļina goruġiļinog sjemena moĺi i planine premjeġtati. 

Ļudilo me zaġto je Isus spomenuo baġ goruġicu i njeno sjeme? 

Potraģila sam dakle sve podatke o goruġici i evo samo nekih 

podataka: 

Goruġica ima najmanje sjeme, ali ono brzo klija, naglo se ġiri i 

raste oko metar i pol u visinu. 

Proļitala sam i jedno novije otkriĺe. U njemu se otkriva da ova 

biljka, inaļe pripadnica porodice kupusnjaļa, ima izuzetno 

djelovanje na stanovnike tla. Izluļivanjem soka svojeg 

korijena, ona uniġtava sve patogene mikroorganizme koji ģive u 

povrġinskom sloju tla. 

Dakle, goruġica ima mnogovrsno znaļenje u usporedbi s 

vjerom. Krenimo najprije sa spomenutim jako sitnim 

goruġiļinim sjemenom.1., ono vrlo brzo niļe, a zatim se naglo 

ġiri i raste u visinu. Tako biva i s vjerom onog tko usrdno moli 

da Isus Krist uļvrsti i ojaļa njegovu vjeru. 

Ma kako njegova vjera bila slaba i krhka, iz dana u dan ona 

jaļa i raste. Ļovjeku je ponekad neshvatljivo kako se moģe tako 

brzo mnoģiti rasti ono sitno zrno vjere koje je prinio 

Gospodinu. 

Njegova ģelja i potreba za ļitanjem i prouļavanjem Pisma 

raste. Ģelja i zainteresiranost za nadahnutim propovijedima sve 

je veĺa.   

Odjednom shvati da njegova vjera i nije tako slaba. To 

''goruġiļino'' sjeme je poraslo i iz dana u dan 

 uļvrġĺuje svoj  korijen. Onoj ''maloj'' vjeri bilo je potrebno 

samo malo kiġe  (molitva, Biblija i propovijed), da pokrene 

rast, a Bog koji daje da biljka raste, odgovorio je na molitvu. 

UsporeĽujuĺi jedno po jedno, uviĽam kako je Bog mudro 

izabrao baġ goruġiļino sjeme.   
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Nikako nemojmo zaboraviti niti djelovanje soka njezinog 

korijena koji neumorno, ali sigurno uniġtava ġtetne 

mikroorganizme koji ģive na povrġinskom tlu. 

Svakome je jasno ġto ili tko su ti ġtetni mikroorganizmi koji nas 

okruģuju nastojeĺi ovu, tek niklu biljku, naġu poļetniļku vjeru 

uniġtiti.  Zalijevajmo i hranimo taj dragocjeni korijen da ga  ne 

bi mnogi ġtetni mikroorganizmi (grijesi) uniġtili. Spominje se 

zrno, ali je goruġiļin korijen   itekako vaģan. Goruġiļin?  

Ako je naġa vjera kao goruġiļino sjeme, naġ korijen je Isus 

Krist!  

Poļetak je sitno sjeme, a korijen koji ga hrani,  je silni i moĺni 

Bog!  

                     

 

 

                                                                                                        

                     ***********************  

 

                      RIMLJANIMA 5:1 -5 
 

''Opravdani dakle vjerom,  
u miru smo s Bogom po Gospodinu naĠem Isusu 

Kristu.  
Po njemu imamo u vjeri i pristup u ovu milost  
u kojoj stojimo i di ļimo se nadom slave Bo ģje.  

I ne samo to!  
Mi se di ļimo i u nevoljama jer znamo: nevolja 
ra Ľa postojanoĠĺu, postojanost prokuĠanoĠĺu, 

prokuĠanost nadom.  
Nada pak ne posti Ľuje.  
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               POD VODSTVOM  BOĢJE LJUBAVI 

 

''Neka nam ne dozlogrdi ļiniti dobro: ako ne sustanemo, u 

svoje ĺemo vrijeme ģeti! Dakle, dok imamo vremena, ļinimo 

dobro svima''.   (Galaļanima 6:9+10) 

 

 

Moģda ĺe vam se i ovaj naslov ļiniti djetinjastim, ali ļitajuĺi 

dalje uvidjet ĺete da za ovu temu nisam mogla naĺi prikladniji 

naslov. 

Ļiniti dobro je plod ljubavi, a ljubav je jedna od najveĺih 

milosti koje je Bog podario ļovjeku. Ovdje mislim na onu 

stvarnu Boģansku ljubav koja nas potiļe da ļinimo dobro. 

To sam rekla kao uvod da potaknem one koji su duboko 

uvjereni da su potpuno nemoĺni, da sami trebaju da im netko 

uļini neġto dobro. Jedni misle da su nemoĺni, drugi pak da su 

presiromaġni i da nemaju moguĺnosti da uļine neġto dobro. 

Uvjerena sam da je to samo varka. Skoro bih rekla sotonska 

varka, da taj otac laģi umanji Boģje djelo i   da obeshrabri one 

koji se u Boga uzdaju.  

Nije istina da ļiniti dobro znaļi ļiniti samo velike stvari. 

Uļinite li i najmanju stvar, osjeĺati ĺete se dobro i bar malo 

plemenitije u svojim oļima, jer ste to uļinili iz ljubavi. Iz 

ljubavi prema bilo kojem stvorenju, jer ta ljubav izvire iz srca 

kojega je Bog pokrenuo. Ima ljudi koji ļine velika djela i 

zapravo pomaģu mnogima, no to djelo je pokrenuto nekom 

skrivenom namjerom. Nekada zbog umanjenog poreza, nekada 

zbog isticanja ugleda, ali najļeġĺe zbog ģelje za priznanjem i 

naglaġavanjem osobne vrijednosti. 

Takvi ljudi nemaju duboku radost u srcu, jer njihova djela nisu  

uļinjena iz ljubavi. Najmanje djelo uļinjeno iz ljubavi  

blagotvorno djeluje prvenstveno na nas same.  

Nekad djelujemo iz ļiste ģelje da pomognemo. Kada se ta ģelja 

jednom pokrene, ona ima potrebu da djeluje uvijek ponovno. 




